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 رئیس مجلس:
سپاهبهنمادمقاومتعلیه

زورگویانوسلطهگرانتبدیل
شدهاست

قالیبــاف، رئیس مجلس شــورای  محمدباقر 
اسلامی در جلسه علنی مجلس در نطق پیش 
از دســتور خود با تبریک ســالروز ولادت امام 

حسین )ع( و روز پاسدار به مردم ایران...

رئیس جمهور تأکید کرد: 
تجدیدنظردرانتصابمدیران

پروازیوغیربومی
سید ابراهیم رئیسی، رئیس جمهور در جلسه 
هیئت دولــت با تبریک اعیاد شــعبان به ویژه 
ســالروز ولادت حضرت ابوالفضل العباس )ع( 
و روز جانباز، خانواده شهدا و جانبازان را مایه 

برکت برای انقلاب اسلامی و دولت...
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یکبستهصدگرمیتخمه
حدود 2 ماه اســت که از تعرفه های جدید 
اینترنت می گــذرد و تعرفه های که باعث 
شــد بعد از گذشــت این مدت همچنــان صحبت های 
مدیر حسابداری شــرکت همراه اول یادمان نرود. او در 
گفت وگوی ویژه خبری گفته بود »در مسیر که می آمدم 
قیمــت یک بســته صد گرمــی تخمه رو چــک کردم، 
2۹ هزارو ۴۴۰ تومــان بود... و پنــج گیگابایت اینترنت 
هم معادل یک بســته تخمه است. اگه یک مقدار تعادل 
ایجاد بشــه توی اقتصادمون خوبه!« بعد از این سخنان 
اقتصاددانــان یک جلســه اضطراری تشــکیل دادند تا 
محاســبه کنند که قیمت هر صد گرم تخمه باید معادل 
چند گیگابایت اینترنت باشــد تا در اقتصاد تعادل ایجاد 
شود. اکنون جملاتی که بعد از گذشت این مدت و دیدن 
تخمه و حجم اینترت صــورت می گیرد و کاملًا جملات 
فلســفی و منطقی توجه فرمایید. راننــده یک اتوبوس 
بین شهری: تو مســیر که می اومدم یک هواپیما سقوط 

کرده بود با سیصد کشته. 
حالا بلیت اتوبوســی که اگه تصادف کنه نهایتاً چهل نفر 
کشــته می شــن از بلیت هواپیمایی که اگه سقوط کنه 
سیصد نفر کشته میشن ارزون تره. یک مقدار تعادل توی 
قیمت گذاری ایجاد بشــه، خوبه! یک دانش آموز کلاس 
اول دبســتان: او در مواجه با خالــه خود که هر روز بعد 
از تعطیلی مدرســه درخواســت 3 کیــگ اینترنت دارد 
می گویــد چرا مصرف و حجم 3 کیگ اینترنت در مقابل 
خوردن یک بســته صد گرمی تخمه کوتاه تر است! نکند 
خاله تعادل اقتصاد بهم خورده اســت. توی مسیر راهرو 
به ســمت کلاس که می اومدم یکــی از دانش آموز ها در 
جواب ســؤال روباه روزی چند تا تخم می گذارد نوشــته 
بود ســه تا تخم و یک نمره از او کم شده بود. از من هم 
که نوشــته بودم روزی یک تخم هم یک نمره کم شد در 
حالــی که از من که جوابم به جواب صحیح نزدیک تر بود 
فقط نیم نمره باید کم می شــد. یــک مقدار تعادل توی 
سیســتم نمره دهی ایجاد بشــه بد نیست. یک نانوا: چرا 
باید قیمت چند عدد قــرص نان که قوت لایموت مردم 
است و ســاعت ها برای پخت آن باید پای تنور باشیم از 
قیمت یک بسته صدگرمی تخمه کمتر است کمی به فکر 

تعادل اقتصاد باشید.
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اجارهبهاباتورم۵۰درصدیهمچناندرصدرجدولاست

بلعیدهشدن
حقوقکارگران

افزایــش قیمت مســکن می تواند به دلایــل مختلفی 
باشــد، از جمله افزایش تقاضا نسبت به تأمین، افزایش 
هزینه های ساخت وســاز، تورم و افزایــش هزینه های 
اجتماعی و اقتصادی. افزایش درخواســت برای خرید 
مسکن ممکن اســت به دلیل رشد جمعیت، تغییر در 

رفتار مصرفی یا افزایش درآمد باشد. همچنین، افزایش 
هزینه های ساخت وساز شامل افزایش قیمت مواد اولیه، 
کارگری و هزینه های اداری می تواند به افزایش قیمت 
مسکن منجر شود. به علاوه، تورم و تغییرات در شرایط 

صفحه 3اقتصادی نیز می توانند باعث افزایش ...

لزوم توجه نمایندگان مجلس
به تصویب قوانین و تأثیر آن 

بر اقشار آسیب پذیر
ایسنا- حســین فتاحی، معــاون حقوقی و امور مجلس 
کمیته امداد بــا بیان اینکه کار کمیتــه امداد کمک به 
اقشــار ضعیف و نیازمند جامعه اســت که تریبونی برای 
صحبت ندارند، اظهار کرد: نمایندگان باید مدنظر داشته 
باشند که تصویب هر قانونی روی اقشار آسیب پذیر جامعه 

اثرگذار خواهد بود.
وی اظهــار کرد: کمیتــه امداد به دنبال این اســت که 
درخصوص ایجــاد تعامل میان نمایندگان و کمیته امداد 
قوانینــی به تصویب مجلس برســاند تــا ارائه خدمت به 

مددجویان راحت تر شود و معیشت آنها تسهیل یابد.
وی افزود: به طور قطع اگر نمایندگان از دل مردم باشند؛ 
خودشــان این دردها را حس کرده انــد و می توانند ما را 
جهت حل مشــکلات مددجویان کمــک کنند تا دغدغه 
مددجویان پیگیری و در مجلس به تصویب نهایی برسد.

معاون حقوقی و امور مجلس کمیته امداد تأکید کرد: کار 
کمیته امداد کمک به اقشار ضعیف و نیازمند جامعه است 
کــه تریبونی برای صحبت ندارند. از همین رو نمایندگان 
باید نماینده مددجویان باشــند و به نفــع آنها قوانین را 
تصویب کنند. نمایندگان باید مدنظر داشــته باشند که 
پیوســت تصویب هر قانونی چه تأثیری بر روی اقشــار 
آســیب پذیر جامعه خواهد گذاشــت. در مجلس یازدهم 
نیــز اگر در جایی هزینــه ای به مردم تحمیل می شــد، 
نمایندگان ســعی می کردند این اقشار را در نظر بگیرند 

و برای جبران این هزینه اقدام کنند.

تأکید اردوغان و السیسی بر توقف 
جنگ در غزه

السیســی، رئیس جمهــوری مصر در  ایرنا- عبدالفتاح 
جریان کنفرانس مطبوعاتی با رئیس جمهور ترکیه اظهار 
داشــت: با رئیس جمهوری ترکیه دربــاره لزوم آتش بس 
فوری در غــزه و کاهش تنش در کرانــه باختری توافق 
کردیــم. رئیس جمهوری مصر گفت: برای دســتیابی به 
توافــق صلح باید آتش بــس در نوار غــزه و پایان تنش 
در کرانه باختری وجود داشــته باشــد. السیســی ادامه 
داد: ســفر اردوغان به قاهره، صفحــه جدیدی در روابط 
2 کشــور گشوده است و من مشــتاقانه منتظر پاسخ به 
دعوت رئیس جمهور ترکیه برای سفر به این کشور در ماه 
آوریل هستم. رجب طیب اردوغان، رئیس جمهوری ترکیه 
نیز گفت: خوشــحالم که پس از مدت ها غیبت دوباره به 
قاهره ســفر کرده ام. وی افزود: ما تاریخ مشترکی با مصر 
داریم و می خواهیم ســطح روابــط دوجانبه خود را ارتقا 
دهیم. همکاری با مصر را به سطح استراتژیک رسانده ایم 
و بــه دنبال مبادلات تجاری بــه ارزش ۱۵ میلیارد دلار 
هســتیم. اردوغان ادامه داد: وضعیت غزه در صدر دستور 
کار مذاکــرات با رئیس جمهوری مصــر بود. اردوغان در 
این باره اظهار داشــت: اســرائیل منــازل، عبادتگاه ها و 
نهادهــای بین المللی را در نوار غزه هــدف قرار داد و به 
محکومیــت بین المللی اهمیتی نداد. وی همچنین تأکید 
کرد: کمک رســانی به غزه یکی از مهم ترین اولویت های 
ماست. ما نمی توانیم آوارگی جمعیت نوار غزه را بپذیریم 

و از نقش مصر در این زمینه قدردانی می کنیم.

توضیح وزیر ارتباطات در مورد افزایش 
تعرفه های اینترنت

ایسنا- عیسی زارع پور، وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات 
در حاشــیه جلســه هیئت دولت در جمع خبرنگاران در 
پاســخ به ســؤالی درباره لایحه حریم خصوصی کاربران 
گفت: لایحه در کارگروه ویژه اقتصادی دولت نهایی شد و 
به صحن دولت آمد و برای یک سری بررسی های حقوقی 
به کمیسیون حقوقی و قضایی دولت ارجاع شده که الان 
در کمیســیون روی آن بحث می شود و سه چهار جلسه 
تشــکیل شده و امیدوارم پیش از پایان سال نهایی شود و 

به مجلس بفرستیم.
وی دربــاره افزایش قیمــت تعرفه اینترنــت اظهار کرد: 
مگر در کشــور تورم صفر درصد است که قیمت افزایش 
پیــدا نکند؟ مگر اپراتور نباید پــول به کارمندش بدهد و 
تجهیزات بخرد؟ اگر قیمت ها نسبت به ۶ سال پیش ثابت 
مانده آقایــان بیایند ورود پیدا کننــد. الان کل افزایش 
قیمتی که صــورت گرفته 3۴ درصد اســت که زیر نرخ 
تورم سال جاری و نه ۶ سال گذشته است آن هم فقط در 

ترافیک خارجی نه در ترافیک داخلی.
وزیر ارتباطات در پاســخ به ســؤالی درباره برنامه فضایی 
بیــان کرد: یکــی از برنامه هایی که دنبــال می کنیم این 
است که بتوانیم در کشــورهای دیگر برای دانش فضایی 
دانشــمندان فضایی کشــور بازاریابی کنیم. مذاکراتی در 
حال انجام اســت و وقتی به نتیجه رســید اطلاع رسانی 
خواهیم کرد. الان ظرفیت های ما به اندازه ای رســیده که 
بتوانیم برای پرتاب گرهایمان و مشــارکت با کشــورهای 
دیگر در ساخت ماهواره های سنجشی همکاری کنیم که 

این مسیر در حال دنبال شدن است.

عراقی ها و افغانستانی ها بیشترین 
گردشگران سلامت در ایران

تســنیم- بهرام عین اللهی، وزیر بهداشــت اظهار کرد: 
با توجه به سیاســت های رئیس جمهــور و همکاری بین 
جمهوری اســلامی ایران و کشــورهای همسایه، یکی از 
مطالبی که مورد نظر ماســت توسعه گردشگری سلامت 
اســت. وی افزود: در زمان شــروع دولت تنها ۱3۰ مرکز 
مجوز گردشگری سلامت را داشته اند اما الان این آمار به 
28۰ مرکز رسیده است. وزیر بهداشت ادامه داد: به دلیل 
اینکه جمهوری اســلامی ایران قوی ترین حوزه ســلامت 
منطقه را دارد، مردم کشورهای همسایه تمایل دارند برای 
درمان به کشــور ما مراجعه کننــد. عین اللهی بیان کرد: 
بیشــترین مراجعات را امروزه از کشــورهایی مانند عراق 
و افغانســتان داریم و از ۶۴ ملیــت گوناگون یک میلیون 
و 2۰۰ هزار گردشگر ســلامت در سال گذشته به کشور 
مراجعــه کرده اند. وی درباره میزان ارزآوری گردشــگری 
ســلامت نیز گفت: ســالانه یک میلیادر دلار ارز از طریق 
گردشــگری سلامت وارد کشور می شــود. وزیر بهداشت 
یادآور شد: ۱۰ کشــور شامل عراق، افغانستان، پاکستان، 
عمان، بحرین، ارمنســتان، تاجیکســتان و کشــورهای 
حاشیه خلیج فارس بیشترین مراجعه را بابت گردشگری 
سلامت به کشــور دارند. وی خاطرنشان کرد: 2۰ درصد 
کل گردشــگرانی که به ایران می آیند گردشــگر سلامت 
هســتند و امیدواریــم با همکاری بســیار خوبی که بین 
وزارت بهداشــت و گردشــگری وجود دارد بتوانیم شاهد 

رونق بیشتر این موضوع در سال های آینده باشیم.

ایرنا- حجت الاســلام والمســلمین غلامحســین 
قوه قضاییه گفت: معتقدیم  رئیس  محســنی اژه ای، 
امنیت ایــران و عراق به هم پیوند خورده اســت؛ 
بنابراین باید هر چه منســجم تر توافقات امنیتی را 
پیــش ببریم و از این طریق توطئه های دشــمنان 
برای تهدید و تحدید امنیت دو کشور ایران و عراق 

را خنثی گردانیم.
وی در دومین روز از ســفر خود به عراق در دیدار 
با عبداللطیف رشــید، رئیس جمهور عراق با اشاره 
به حمایت هــای بی دریغ و همه جانبــه جمهوری 
اســلامی ایران از تمامیت ارضی و حاکمیت ملی و 
امنیت عراق، اظهار داشت: ایران از گذشته حامی و 

پشتیبان استقرار و تثبیت و تحکیم امنیت در عراق 
بوده اســت و این حمایت ها و پشتیبانی ها همچنان 

با قوت ادامه دارد.
رئیــس دســتگاه قضــا تصریــح کرد: گســترش 
همکاری هــا و همگرایی های ایران و عراق به عنوان 
دو بازیگر مهم، پیرامون مسائل مختلف منطقه ای و 
جهانی، اثرات سودمند و نافعی برای هر دو کشور و 

سراسر منطقه به همراه دارد.
رئیس عدلیه خاطرنشان کرد: افزایش رفت وآمدهای 
هیات های سیاسی و پارلمانی و قضایی و اقتصادی 
میان دو کشــور ایران و عراق و انعقاد توافقنامه ها و 
تفاهم نامه های همکاری در حوزه های مختلف میان 
دو کشــور، واجد آثار راهبردی و متضمن منافع دو 

ملت است.
محســنی اژه ای گفت: در راستای تسهیل امور زوار 
عتبات عالیات، توافقــات خوبی میان ایران و عراق 
منعقد شده اســت که باید نسبت به اجرای تمام و 
کمال مفاد این توافقات و به طور کلی همه توافقات 

منعقده میان دو کشور اهتمام داشته باشیم.
رئیس دســتگاه قضا تأکید کرد: به هیچ وجه نباید 
اجــازه کوچکتریــن مانــور و عرض اندامــی را به 

گروهک های تروریستی دهیم و باید هوشیار باشیم 
و بدانیم که ایــن گروهک ها برای تهدید امنیت دو 
کشور ایران و عراق مأموریت های مشخصی از جانب 

دشمنان و مستکبران دارند.
رئیس عدلیه افزود: در همین جا باید از شــهیدان 
سپهبد حاج قاسم ســلیمانی و ابومهدی المهندس 
یاد کنیم که به حق، سرداران مبارزه با تروریسم در 
منطقه نام گرفته اند و به دست یک رژیم تروریستی 

و تروریست پرور به شهادت رسیدند.
محســنی اژه ای بــا قدردانی از مواضــع مطلوب و 
قوی دولت و ملت عراق در قبال جنایات ســبعانه 
رژیم صهیونیســتی در غزه، اظهار داشــت: باید قوا 
و ظرفیت های کشورهای اســلامی را برای متوقف 
کردن ماشــین جنگی و کشتار صهیونیست ها علیه 
مــردم مظلوم غزه بســیج کنیــم و در این عرصه، 
همکاری هــای دو کشــور ایران و عــراق می تواند 

مثمرثمر باشد.
از ایراندرحمایت مواضعجمهوریاســامی

عراقدرجنگباتروریسمقابلتقدیراست
عبداللطیــف جمال رشــید، رئیس جمهــور عراق، 
امروز چهارشنبه در کاخ ریاست جمهوری بغداد از 

حجت الاسلام  المسلمین غلامحسین محسنی اژه ای، 
 رئیــس قوه قضائیــه ایــران و هیات همــراه وی

استقبال کرد.
در این دیدار، جمال رشید بر تقویت روابط دوجانبه 
به نحــوی که به تحکیــم اشــتراکات اجتماعی و 
مذهبی مــردم عراق و ایــران و تحکیــم راه های 
همکاری بین دو کشور به ویژه در زمینه های قضایی 

و حقوقی کمک کند، تأکید کرد. 
رئیس جمهور عراق با اشــاره به ضرورت همکاری و 
هماهنگــی مواضع جهت حفــظ امنیت و ثبات دو 
کشــور و منطقه، از مواضع جمهوری اسلامی ایران 
در حمایت از عراق در جنگ با تروریسم تقدیر کرد.
عبداللطیــف جمال رشــید همچنین بــا توجه به 
تحــولات منطقه بــر اهمیت تلاش بــرای کاهش 
تنش، اتخاذ گفت وگوی ســازنده در حل مناقشات 
و تلاش بــرای برقراری صلــح و امنیت بین المللی 
تأکیــد کــرد؛ وی در ایــن چارچوب بــر ضرورت 
 توقف تجاوزات به نوار غزه، امداد رســانی به مردم 
فلســطین که با زشــت ترین اشــکال تجاوز روبرو 
هستند و اعطای حقوق کامل مشروع به رنج انسانی 

آن ها تأکید کرد.

رئیس قوه قضاییه در دیدار با رئیس جمهور عراق:

امنیت ایران و عراق به هم پیوند خورده است

 ایرنا- ســید احسان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی و دارایی در جمع 
اقتصاددان و اســاتید اقتصاد دانشگاه های کشور با اشاره به اینکه هیچ 
وقت به استقبال تحریم ها نرفتیم، گفت: برای دولت هم بهینه بود که 
تحریم ها و موانع موجود رفع شود و در دولت تلاش می کنیم تا مسائل 
و مشــکلات اقتصاد را بهتر رفع کرده و عقلانیت اقتصادی را در داخل 

بالاتر ببریم تا حداقل کشور را کم هزینه تر مدیریت کنیم.
وی در پاســخ به پرســش یکی از اســاتید حاضر در این نشست در 
خصــوص اقدامات دولت در زمینه تحریم ها، اظهــار کرد: حتماً برای 
دولت هم بهینه بود که تحریم ها وموانع موجود رفع شــود و این تصور 
که دولت آقای رئیســی دولتی است که دوست دارد شرایط تحریمی 
ادامه داشــته باشــد و یا روی خوشــی به مذاکره و مذاکره کنندگان 
و دیپلماســی ندارد؛ تصویر کاملًا غلطی اســت و این را بدون تعارف 
می گویم که دست پیدا کردن به نقطه ای که در آن تحریم های آمریکا 
حذف شود یا حداقل تعلیق قابل اتکایی در این زمینه به دست بیاید، 

برای دولت مطلوب بوده است.
وی بــه تبیین اقدامــات و برنامه های کلان دولــت در حوزه عبور از 
تحریم هــا پرداخت و افزود: البته دولــت نیز اقداماتی را در این زمینه 
آغاز کرد به نحوی که در مورد کشــورهای همســایه و آسیا از جمله 
انعقاد پیمان های منطقه ای و ... را در دستور کار قرار داد تا مسیرهای 

جدیدی برای اقتصاد کشور باز کند.
وزیــر اقتصاد در خصوص توافق در زمینه رفع تحریم ها نیز گفت: تنها 
نقطه ای که مانع شــده است تا امروز این اتفاق نیفتد، غیر قابل اتکاء 
بودن توافق دوم با طرف مقابل است، اما آیا می توانیم مطمئن باشیم 

که مجدداً این توافق از سوی طرف مقابل نقض نشود.

خاندوزی ادامه داد: ما هیچ وقت به استقبال تحریم ها نرفتیم و اگر به 
خاطر داشته باشید، توافق رفع یا تعلیق تحریم ها سال ۹۴ انجام شد و 
از ۹۵ هم اجرایی شــد و دو سال به طور کامل از طرف ایران اجرا شد 

اما به یکباره از سوی طرف مقابل نقض شد.
وی با اشــاره بــه اینکه توافق دوم به این معنا بــود که ما دوباره باید 
تعهداتــی را می پذیرفتیــم و آنهــا در مقابل این تعهــدات، باید رفع 
تحریم می کردند، خاطرنشــان کرد: آیا این دومین بار می توانســت 
دوره طولانی تــر و قابــل اتکاتری باشــد یا نه؟ به نظــر عقلانیت در 
منافع ملــی، زیر بار این نمی رود که تعهــدی را بپذیرید در حالیکه 
 به راحتی بتوانند، شــش ماه بعد یا یکســال بعد دوبــاره برگردند به 

همان نقطه قبل!
وزیر اقتصاد با اشاره به اینکه طرف مقابل سرسختی نشان می داد که 
بخواهد تعهد پایداری بدهد که به توافق دوم پایبند خواهد بود، افزود: 

به نظر می رســد که البته به شکل غیر رســمی، آمریکایی ها انتخاب 
کرده اند که ســایه تحریم بر ســر اقتصاد ایران باشد و اقتصاد ایران را 
ضعیف و منــزوی کنند، اما انتخاب ما این نیســت که چنین اتفاقی 
بیفتد. خاندوزی خطاب به اساتید و اقتصاددانان حاضر در این نشست 
گفت: شما می دانید که حداقل در داخل جریان سیاسی رقیب روحانی 
نیز بســیاری از منتقدین در مجلس وقت، چه قدر مخالفت ها با توافق 
وجود داشــت اما علیرغم این مسایل مجموعه نظام جمهوری اسلامی 

تا پای تعهد رفت و دیدید که چه اتفاقی افتاد.
وی بیان کرد: پس امروز واقعاً مســئله تحریم چیزی نیســت که فکر 
کنید رئیس جمهور یا هر کس دیگری در دولت نمی خواهند تحریم ها 
رفع شــود و ما بگوییم رئیس جمهور لطفــاً تحریم ها را رفع کنید؛ در 
این زمینه یک مســئله روشنی وجود دارد و آن این است که تحریم ها 
انتخاب ســمت دیگر میز مذاکره است. وزیر اقتصاد اظهار داشت: پس 
باید به داخل کشــور و ظرفیت های داخلی برگردیم و تلاش کنیم تا 
مسائل و مشکلات خود را بهتر رفع و رجوع کنیم؛ عقلانیت اقتصادی 
را در داخل بالاتر ببریم و حداقل کشور را کم هزینه تر مدیریت کنیم. 
وی در تبیین اقدامات و برنامه های دولت و وزارت اقتصاد در این زمینه 
گفت: در همین راستا در وزارت اقتصاد و البته با کمک بخش هایی از 
دولت تلاش کردیــم این کم هزینه کردن فعالیت اقتصادی را پر رنگ 
تر کنیم ، یعنی علی رغم اینکه برای دولتی جماعت خیلی سخت است 
که خود را مقید بداند و به نوعی دست و پای خود را ببندد، اما تلاش 
کردیم که در داخل پالس های مثبتی برای تولیدکنندگان بفرستیم که 
حداقل بگوییم ما اینجا کار شما را روان تر می کنیم و زودتر مشکلات 

و نیازهای شما را به سر و سامان می رسانیم.

وزیر اقتصاد:

بهاستقبالتحریمهانرفتیم

آمارهایهشداردهندهخودرابهآزادراهرساندند

روزانهبیشازیکتصادف
صفحه۳



ایسنا- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس 
شورای اسلامی در جلسه علنی مجلس در 
نطق پیش از دستور خود با تبریک سالروز 
ولادت امام حســین )ع( و روز پاسدار به 
مردم ایران و تمام مجاهدان فداکار ســپاه 
پاسداران انقلاب اســلامی گفت: به ارواح 
شــهدای سرافراز ســپاه درود می فرستم؛ 
سپاه پاســداران در جهان به نماد مقاومت 
علیه زورگویان و ســلطه گرایان بدل شده 
اســت و توانســته الگویــی موفــق برای 
ایســتادن نیروهای فداکار مردمی در برابر 

قدرت های زیاده خواه ایجاد کند.
وی اضافــه کرد: آموزه هــای امام راحل و 
قدرت خداباوری و مردم باوری ملت ایران 
باعث شــد که از جوانان عادی کشاورز و 
کارگر و دانشــجو در شــهرها و روستاها 
قهرمانانی همچون شــهیدان ســلیمانی، 
همت، باکری، باقری، کاظمی و شوشتری 
پرورش دهد و دژی مستحکم به نام سپاه 
پاسداران را ایجاد کرد که ضامن امنیت و 
آرامش مردم ایران و حفاظت از این آب و 
خاک و مایه امید مستضعفان و بی پناهان 

جهان است.
رئیس مجلس شــورای اسلامی بیان کرد: 
سپاه پاسداران چشــم و چراغ ملت ایران 
اســت و همه ما قدردان مجاهدت شبانه 
روزی تمام عزیزان پاسدار در سپاه هستیم 
و از خداوند متعال توفیــق روزافزون آنها 

را خواهانیم.
رئیس مجلس شورای اسلامی همچنین با 
تبریک ولادت حضرت ابوالفضل )ع( و روز 
جانباز به مردم ایران و جانبازان ســرافراز 

کشــور گفت: ما در مجلس یازدهم تلاش 
کردیم تا مطالبات جانبازان و ایثارگران و 
خانواده های ارجمند شهدا را در نظر داشته 
باشیم؛ در برنامه هفتم پیشرفت کشور نیز 
احکام مهمی در این خصوص تصویب شده 
که امیدوارم با اجرای درست باعث رضایت 
خاطر یادگاران سربلند دفاع مقدس شود.

قالیبــاف در ادامــه با قدردانــی از حضور 
باشــکوه ملت عزیــز و ســربلند ایران در 
راهپیمایــی ۲۲ بهمن و جشــن پیروزی 
انقــلاب اســلامی ایران گفــت: صمیمانه 
قدردان مردم در تمام شــهرها و روستاها 
هستیم که با اتحاد و یکپارچگی پشتیبان 

امنیت و آرامش ایران عزیز هستند.
وی افزود: ایســتادگی باشــکوه مردم پای 
آرمان هــای انقلاب اســلامی مجدداً به ما 
مســئولان تذکر می دهد که باید با تلاش 
مضاعف برای برآورده ســاختن مطالبات و 
انتظارات بحق مردم و بهبود زندگی مردم 
اقــدام کنیم و قدردانی خود از مردم را در 

میدان عمل نشان دهیم.

ایرنا- ســید صولت مرتضوی، وزیر تعاون 
کار و رفاه اجتماعی در حاشــیه نشســت 
هیئت دولــت در مــورد افزایــش ســن 
بازنشســتگی گفــت: این طرح مشــمول 
کســانی می شــوند که ۲۸ ســال سابقه 
خدمت دارند و افرادی که ۲۹ و ۳۰ ســال 
ســابقه خدمت دارند مشــمول این طرح 

نمی شوند.
افزایــش ســن  قانــون  ادامــه داد:  وی 
بازنشســتگی در ســال ۱۴۰۳ و ۱۴۰۴ 
اجرایی نمی شــود، بلکه در ســال ۱۴۰۵ 

عملیاتی خواهد شد.
وزیر تعــاون، کار و رفاه اجتماعی در مورد 
وضعیت اشتغال در کشور نیز اظهار داشت: 

ملاک عمل در مورد حوزه اشتغال مراجع 
رسمی هستند.

مرتضــوی یادآورشــد: بحث اشــتغال در 
کشــور به چنــد روش از جمله ســامانه 
رصــد، میــزان بیمه هــای اجبــاری و 
اختیاری که از سوی کارفرمایان و خویش 
فرمایــان انجام می شــود و آمــار مراکز 
 رســمی مرکز آمــار ایران، مورد بررســی 

قرار می گیرد.
وی تصریح کرد: آمار ســایر مراجع رسمی 
کشــور نیز مؤید این است که کاهش نرخ 
بیــکاری و ۲ درصدی که اعــلام کردیم 
محقق شده است و نرخ بیکاری برای اولین 
بار در چهل سال اخیر به کانال هفت درصد 

رسیده و این موجب خرسندی است. 
وزیــر تعاون، کار و رفــاه اجتماعی افزود: 
اگر کارشناسان در این زمینه نظری دارند 
و شــبهه ای وجود دارد باید با ما در میان 

بگذارند.

پنجشنبه1402/11/26 سیاسیسالسیام شماره26220

نوبتاول1402/11/25شیرازنوین
نوبتدوم1402/11/26سبحان

سازمـانسامـانـدهيمشاغـلشهریوفـــرآوردههایکشاورزیشهرداريشیرازدرنظرداردبهرهبرداریازتعدادیغرفواقعدرسطحشهر
بهشرحذیلراازطریقحراجحضوریواگذارنماید.لذاازکلیهاشخاصواجدشرایطدعوتبعملمیآیدجهتاخذاسنادحراجتاروزپنجشنبه
1402/12/03بهواحدمزایدهســازمانساماندهیمشاغلشهریوفرآوردههایکشاورزیشهرداریشیرازواقعدرمیدانولیعصر)عج(،ابتدای
بلوارمدرس،کوچه63،فرعی63/1،مراجعهودرصورتنیازباشمارهتلفن37250754-071داخلی226واحدمالی)حراج(تماسحاصلفرمایید

ویابهسامانهشفافیتشهرداریشیرازمراجعهنمایید.
مدتاجارهغرفه:دوسالشمسیازتاریخانعقادقراردادمیباشد،کهبهشرطرضایتمندیسازمانازعملکردبهرهبرداردرسالاولجهتسالبعد

با20%افزایشمبلغاجارهنسبتبهسالقبل،قابلتمدیدمیباشد.
شرکتکنندگانمیبایستسپردهشرکتدرحراجحضوریراطیضمانتنامهمعتبربانکییافیشنقدیبهشمارهحساب100805504742بانک
شــهرشعبهچمرانبهکدمرجع)102451(بنامشهرداریشیرازواریزنمایند.ضمناًارائهشمارهحساببانکشهرجهتاستردادسپردهشرکتدر

مزایدهالزامیمیباشد.
برندهحراجحضوریمیبایستپسازبرندهشدنوقبلازانعقادقرارداد،دوماهازمبلغکلاجارهبهاءرانقداًطییکفقرهفیشواریزیبحساب
4109نزدبانکشهر)تمامیشعب(واریزنمایدواصلرسیدواریزیراتحویلواحدقراردادهایسازماننمایدومابقیمبلغقراردادطی11فقرهچک

صیاداخذمیگرددبهگونهایکهمبلغکلقراردادمیبایست2ماهقبلازتاریخاتمامقراردادازسویبهرهبرداربهسازمانپرداختشدهباشد.
برندهحراجحضوریمیبایستمعادل10%مبلغبهرهبرداریدوسالهرابصورتضمانتنامهمعتبربانکییا)فیشنقدی(بهحسابسپردهشهرداری

واریزوتحویلواحدقراردادهایسازماننماید.لازمبهذکراستضمانتنامهصندقهایغیردولتیقابلقبولنمیباشد.
-هزینههایدرجدونوبتآگهیوکانونکارشناسدادگستریبهعهدهبرندهحراجمیباشد.

-سازماندرردیکیاتمامپیشنهادهامختاراستدراینصورتسپردههامستردخواهدشد.
-برندهحراجحضوریهرگاهحاضربهانعقادقراردادنشودسپردهآنضبطخواهدشد.

-اطلاعاتوجزئیاتمربوطبهحراجحضوریدراسناددرجشدهاست.
-بهشرکتکنندگانتفهیمشدچنانچهدرمزایدهبهعنوانبرندهمعرفینگردیدندوباتوجهبهشرایطجدیدسیستممالیشهرداریمراحلاسترداد

سپردهشرکتدرمزایدهحداقلیکماهطولخواهدکشید.
آخرینمهلتواریزسپردهشرکتدرمزایده)حراجحضوری(حداکثرپنجشنبه1402/12/03میباشد.وشرکتکنندهدرحراجمیبایستاصل
کارتملییاشناسنامهوکارتپایانخدمت)آقایان(جهتشــرکتدرحراجحضوریالزامیست.زمانبرگزاریجلسهجهتحراجحضوریروز

یکشنبهمورخ1402/12/05رأسساعت14:00بهآدرس:چهارراهخلدبرین–سالنجلسات-شهرداریمنطقه1انجامخواهدشد.
- 1/م الف- اداره کل ارتباطات و امور بين الملل شهرداري شيرازشناسهآگهی:1666688

                        آگهی حراج حضوری  1402-1508

وعده وزیر ارشاد درباره ماليات رسانه ها

تسنیم- محمدمهدی اسماعیلی، وزیر ارشاد در حاشیه جلسه هیئت دولت 
گفت: بنای ما این اســت هیچ اتفاق نگران کننــده مالیاتی جدیدی برای 
اصحاب فرهنگ و هنر و رسانه اتفاق نیافتد و تلاش می کنیم  تفاهمنامه ای 
با سازمان مالیاتی انجام دهیم تا نگرانی دوستان برطرف شود. خط قرمز ما 
این است که فضای حمایتی از اصحاب هنر و رسانه نباید آسیب ببیند و ما با 
 همکاری دوستان جلوی نگرانی اصحاب فرهنگ و رسانه را خواهیم گرفت.
وی افــزود: اتفاقات مهمی در جشــنواره فیلم فجر رخ داد. جشــنواره بعد 
از ۴۲ ســال در نزدیک ترین جایگاه به تحقــق آرمان های مردم ایران قرار 
گرفت. کارهای بزرگ درباره مفاخر مردم ایران به صورت متعدد تولید شد 
و روایت های اثرگذار از زنان تأثیرگذار ایران هم در جشنواره حضور داشتند 

و باعث سرافرازی جامعه هنری و سینمایی کشور شد.
وزیر ارشــاد ادامه داد:  در تهران بیش از ۸۰ نوبت پخش فوق العاده داشتیم 
و با حضور چشــمگیر علاقه مندان هنر ســینما مواجه بودیم و نشــان داد 
اگر تولید محتوای مناســب با جامعه ایرانی اســلامی داشــته باشیم مورد 
اســتقابل مردم قرار می گیرد. سیاســت وزارت فرهنــگ تربیت و معرفی 
اســتعدادهای برتر و شایسته و خلاق در هنر فیلم است و که در این حوزه 
هم اتفاقات خوبی افتاده اســت. اسماعیلی تصریح کرد:  در انتهای بهمن ماه 
آغاز نمایشگاه رســانه های ایران را داریم که بعد از چند سال تعطیلی این 
نمایشــگاه با حضور بیش از 6۰۰ رســانه با برنامه های جنبی بسیار خوب 

برگزار خواهد شد.

معاونحقوقیرئیسجمهور:
 از کانادا شکایت کردیم

تســنیم- محمد دهقان، معاون حقوقی رئیس جمهور در حاشــیه جلسه 
هیئت دولت اظهار داشــت: آمریکا به ناحق به خاطر اتفاقاتی که در منطقه 
در ســال های گذشــته رخ داده اســت، پرونده هایی در دادگاه های داخلی 
تشــکیل داده و به نفع خواهان های آمریکایی رأی صادر کرده اند و تلاش 
کرده اند این آرا در اروپا اجرایی شــود، ولــی فقط کانادا با آمریکا همکاری 
کرد. ایران از کانادا در دیوان بین المللی دادگســتری شکایت کرده است و 

پرونده آنجا جاری است.

معاونامورزنانوخانوادهرئیسجمهور:
1۷00 زن برای انتخابات مجلس ثبت نام کردند

باشــگاه خبرنگاران - انســیه خزعلی، معــاون امور زنــان و خانواده 
رئیس جمهور در حاشــیه جلســه هیئت دولت گفت: هزار و ۷۰۰ زن برای 
انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی ثبت نام کردند که به 
تعبیر شورای نگهبان به اندازه 6 مجلس گذشته، زنان نامزد حضور در این 

دوره از انتخابات مجلس شدند.
معاون امــور زنان و خانــواده رئیس جمهور افــزود: امیدواریم مردم عزیز 
در رأی دادن، توجه بیشــتری به نامزد های زن داشــته باشند. چراکه این 
رویکرد سبب خواهد شد زنان از قوت بیشتری برخوردار شده و قوانینی که 

می تواند حقوق زنان را مورد توجه قرار دهد، به تصویب برسانند.

سامانه شفافيت مسئوليت اجتماعی نهادهای دولتی 
اسفند رونمایی می شود

تسنیم- سپهر خلجی، رئیس شورای اطلاع رسانی دولت در حاشیه جلسه 
هیئت دولت در مورد سامانه شفافیت مسئولیت اجتماعی نهادهای دولتی 
گفت: دولت مســؤلیت داشت تا در زمینه شفاف سازی هزینه کرد مبالغ در 
حوزه مســئولیت های اجتماعی از سوی دســتگاه ها به شرکت های دولتی 
اقدام کند که در گام اول قرار شــد ســازوکاری تنظیم شــود و به صورت 
ســامانه آنجا درج شود که قابل دیده شدن باشد و مسئولیتش نیز به عهده 

ما گذاشته شد.
وی اظهار کرد: کارگروهی در بخش های مختلف دولت مشغول کار هستند 
و امیدوارم این ســامانه از اسفند ماه بالا بیاید و دستگاه های دولتی میزان 
هزینه کرد که در حوزه مســئولیت های اجتماعی و محرومیت زایی دارند 
را در این ســامانه درج کنند تا شــرایطی ایجاد شود تا شاهد شفافیت در 
این حوزه باشــیم. خلجی خاطرنشان کرد: اقدامات خوبی در وزارت اقتصاد 
انجام شده اســت و این از گام های دیگر است که دولت در حوزه شفافیت 

برداشته است.

جهتتأمیننظرشوراینگهبان؛
لایحه بودجه سال 140۳ اصلاح شد

ایسنا- نماینــدگان مجلس شورای اسلامی در جریان رسیدگی به گزارش 
کمیســیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۳ اعاده شــده از شورای نگهبان، این 

لایحه را جهت تأمین نظر شورای نگهبان اصلاح کردند.
نماینــدگان قریب به 6۰ مورد از مصوبات قبلی خود را مورد بررســی قرار 
دادنــد و اصلاح عبارتــی، حذف و افزودن متن جهت تأمین نظر شــورای 
نگهبان و همچنین اصرار بر مصوبات قبلی مجلس از جمله تصمیمات امروز 
آنها درباره لایحه بودجه ســال آینده کشــور بود. همچنین مصوب شد که 
در کلیه تبصره های لایحه بودجه ۱۴۰۳، عبارت »سیاست های کلی برنامه 

هفتم« جایگزین »قانون برنامه هفتم پیشرفت« شود.

سید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهور در جلسه 
هیئت دولــت بــا تبریک اعیاد شــعبان به ویژه 
ســالروز ولادت حضرت ابوالفضل العباس )ع( و 
روز جانبــاز، خانواده شــهدا و جانبازان را مایه 
برکت برای انقلاب اســلامی و دولت توصیف و 
تصریح کرد: طبق گزارش معاون رئیس جمهور 
و رئیس بنیاد شــهید و امور ایثارگران، توجه و 
رسیدگی به وضعیت جانبازان در دولت مردمی 
به شکل قابل توجهی افزایش یافته که جا دارد 
از همه خانواده های جانبازان و نیز کادر درمانی 
و دیگر نیروهایی که به امور آنها رسیدگی کرده 
و در خدمت جانبازان عزیز هســتند، صمیمانه 

قدردانی کنیم.
رئیس جمهــور در ادامه با اشــاره بــه اهمیت 
مســئله جذب ســرمایه های داخلی و خارجی 
بــرای رونق تولید و رشــد اقتصــاد، بر تقویت 
اقدامات دستگاه ها و ســازمان ها در این زمینه 
 و تســهیل مقدمــات ترغیب ســرمایه گذاران 

تأکید کرد.
  تجدیدنظر در انتصاب مدیران غيربومی

رئیســی همچنین در واکنش به گزارش معاون 
اجرایــی دربــاره گلایه هــای مردمی نســبت 
بــه مدیران پــروازی و غیربومــی، بر ضرورت 
تجدیدنظــر در انتصــاب مدیــران غیربومی و 
پروازی تأکید و به معاونت اجرایی رئیس جمهور 
مأموریت داد، در راستای این تجدیدنظر، موارد 
را در دستگاه های مختلف بررسی کرده و برای 

جایگزینی مدیــران بومی با مدیــران پروازی 
تصمیــم و اقدام عاجل به عمــل آورد، مگر در 
موارد خاص که امکان جایگزینی وجود نداشته 

باشد.
دهه  هنری  جشنواره های  موفق  برگزاری    

فجر
رئیس جمهــور در ادامه پس از گــزارش وزیر 
فرهنگ و ارشاد اسلامی درباره برگزاری موفق 
جشــنواره های هنــری دهه فجر امســال، به 
خصوص چهل و دومین جشنواره فیلم فجر، از 
همه دســت اندرکاران این رویداد مهم فرهنگی 
قدردانی کرد. بر اســاس گزارش اسماعیلی در 
جشــنواره های هنری امســال که با استقبال 
گسترده مردم و هنردوستان برگزار شد، تعداد 
آثار ارسالی به جشــنواره فیلم فجر از عدد ۷۵ 
فیلم سال گذشته به ۱۱6 اثر رسید که ۳۳ اثر 
بــه بخش اصلی راه یافتند و علاوه بر پخش در 
نوبت های پیش بینی شــده، با استقبال صورت 
گرفتــه در ۸۰ نوبت فوق العــاده نیز به نمایش 

گذاشته شدند. 
بر اســاس این گزارش تعداد مخاطبین امسال 
سینما در کشــور تاکنون به رقم بی سابقه ۲۷ 
میلیون نفر رســیده که پیش بینی می شــود تا 
پایان ســال به ۳۰ میلیون نفر بالغ شود و آمار 
فروش فیلم های سینمایی نیز رشدی تقریبا سه 

برابری را تجربه می کند.

  آغاز عمليات اجرایــی احداث ۶0 هزار 
خوابگاه متأهلی

در ادامه جلســه امروز وزیر راه و شهرســازی 
نیــز از آغاز عملیات اجرایی احــداث 6۰ هزار 
خوابگاه متأهلی و نیز احداث مسکن در ۱۵۰۰ 
هکتار از اراضی مازاد دانشــگاه ها طی روزهای 
آینده خبر داد و با اشــاره به گزارش وزیر امور 
اقتصــادی و دارایی از رشــد قابــل توجه آمار 
ترانزیت کشــور افزود: این آمار رکوردشــکنی  
اســت که با تلاش های فشــرده دیپلماتیک و 

تســهیل امور تردد، تقویــت پایانه های مرزی 
 و تقویــت و نوســازی نــاوگان حمــل و نقل 

حاصل شده است.
ایرانی اردیبهشت    »ریرا«، خودروی کاملًا 

عرضه می شود
در جلســه هیئت دولت همچنین وزیر صنعت، 
معــدن و تجــارت از عرضه »ریــرا« به عنوان 
اولیــن خودروی کامــلًا ایرانی از اردیبهشــت 
ســال ۱۴۰۳ خبر داد و افــزود: این خودرو که 
به صورت ۱۰۰ درصد اســتانداردهای جهانی 

 را لحــاظ کــرده، خودرویــی کیفــی در تراز 
بین المللی است.

وزیــر جهاد کشــاورزی نیــز در گزارشــی از 
اجرای طرحــی ابتکاری با همــکاری معاونت 
علمــی و فنــاوری ریاســت جمهــوری و بــا 
عاملیــت یک شــرکت دانش بنیــان خبر داد 
کــه بر اســاس آن تزریق اکســیژن به مخازن 
پرورش آبزیان با روش های نانوتکنولوژی انجام 
 شــده که تولیــد این حوضچه هــا را ۲/۵ برابر

 افزایش داده است.
  حاميان جنایات صهيونيست ها در برابر خدا، 

وجدان بشری و تاریخ مسئول هستند
در جلسه هیئت دولت، رئیس جمهور همچنین 
ضمــن محکوم کردن تــداوم جنایات هولناک 
رژیم صهیونیســتی علیه فلسطینیان مظلوم و 
مقتــدر غزه که با تداوم حمایت های گســترده 
آمریکا و کشورهای غربی انجام می شود، اظهار 
داشــت: کشــورها و دولت های حامی جنایات 
صهیونیســت ها، ســازمان های بین المللی و به 
خصوص دیوان بین المللی دادگستری که اخیراً 
در صدور حکم نســبت به جنایــات این رژیم 
مماشــات کرده و به جای صدور دستور توقف 
حمــلات و بمباران ها به ارائه یک گزارش اکتفا 
کرد، نســبت به کوتاهی های خود در برابر خدا، 
وجدان بشری و تاریخ مســئول هستند و باید 

پاسخگو باشند.

ایســنا- علی بهادری جهرمی، ســخنگوی دولت 
در حاشــیه جلســه هیئت دولت اظهار کرد: اعضای 
هیئــت وزیران پیرو ســفرهای دهه فجر، گزارشــی 
از نظــرات و پیشــنهادات و نتایج جلســات مختلف 
را ارائــه کردنــد و تصمیم گیری هایــی نیــز در این 
 زمینــه اتخــاذ شــد و رئیس جمهوری دســتوراتی 

صادر کرد.
وی افــزود: مثلًا در زمینه گلایــه از مدیران پروازی 
که در استان های حاشیه ای بود، رئیس جمهور دستور 
داد معاونت اجرایی با همکاری دســتگاه های مرتبط، 
بررســی مورد به مــورد انجام دهند تــا مواردی که 
ضرورتی ندارد، اســتفاده از مدیرانــی که در منطقه 

عملیاتی مستقر نیستند، انجام نشود.
دبیر هیئت دولت یادآور شد: وزیر کار هم گزارشی از 
پیشــرفت اجرای طرح کالابرگ که برای عید تا عید 
)»فجر تا فطر«( ارائه کرد که نشان می دهد استقبال 
بســیار خوبــی از این طــرح به ویــژه در دهک های 
پایین تر جامعه انجام شــده است. امیدواریم این امر 
 در تثبیت و جلوگیری از افزایش بی دلیل قیمت ها در 

بازار مؤثر باشد.
ســخنگوی دولت با اشــاره به مصوبات جدید هیئت 
وزیران، گفــت: باهدف تقویت اشــراف و نظارت بر 

فرآیندهای مختلف واردات و توزیع کالاها یا تولید و 
توزیع آن ها از سوی ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز، 
آیین نامه ای مصوب شد تا سامانه های هوشمندی که 
در این زمینه ایجاد شــدند باسرعت بیشتری تکمیل 
و اتصال آن ها بهم انجام شــود تا با اشراف اطلاعاتی 

کامل از قاچاق جلوگیری کرد.
وی ادامــه داد: همچنین مقرر شــد، شــورای عالی 
محیط زیســت، ضوابــط کلــی مکانــی، زمانــی و 
گونه ای شــکار و صید را مشــخص کند، چارچوب ها 
مشــخص شــود تــا کامــلًا در قالــب آن ضوابط 
مشــخص و دقیق ســازمان محیط زیســت بتواند 
 نظــارت مؤثرتــر و بهتری برای حفاظــت از گونه ها 

داشته باشد.
بهــادری جهرمی تأکید کــرد: آیین نامه دیگری هم 
مصوب شــد که براســاس آن در راســتای دستور 
رئیس جمهور بــرای نظارت میدانــی از وزارت نیرو 
بــا هدف سرعت بخشــی بــه ســاخت نیروگاه های 
تجدیدپذیــر که فرایندهــای اخذ مجــوز آن عملًا 
مقداری کنــد بــود، پیش بینی هایی انجام شــد تا 
باســرعت بالاتــری فرایندهای اخذ مجــوز و ایجاد 
زیرساخت های فنی با در نظرگرفتن تخفیفات قانونی 

در واگذاری منابع و زمین ها، عملی شود.

صداوسیما- ســیدنظام الدین موســوی، سخنگوی 
هیئت رئیسه مجلس درباره برخی تصاویر که با عنوان 
مجموع دریافتی نمایندگان در فضای مجازی منتشر 
می شــود گفت: این اعداد و ارقــام حقیقت ندارد و 
میــزان حقوق نمایندگان در حــد متعارف و منطبق 

بر قانون است.
وی افزود: من با پیگیری که از معاونت اجرایی و اداره 
کل بودجــه مجلس انجام دادم، فهرســت پرداختی 
نمایندگان حدود ۲۵ میلیون تومان اســت و اعدادی 
که بیش از این در فضای مجازی منتشــر می شــود 

دروغ پردازی علیه نمایندگان و مجلس است.
موســوی توضیــح داد: همچنین نماینــدگان بابت 

وظایف نمایندگی و هزینه دفاتر در شهرســتان ها نیز 
رقمی را که فقط مجاز به استفاده در حوزه مشخص 
دارند، دریافت می کنند. میزان هزینه های دفاتر قبلًا 
توســط خود نمایندگان در تریبون مجلس، رســانه 
ملی و ســایر رسانه ها شفاف شــده و اعداد ادعا شده 
در تصاویر منتشــر شــده به هیچ وجه با هزینه های 
دریافتی نمایندگان برای دفاتر خود انطباق ندارد. وی 
اضافه کرد: مجلس یازدهم در مصوبات خود، ساختار 
اداری مجلس را موظف کرده برخلاف ادوار گذشته، 
مجمــوع حقوق و مزایای مجلس را در ســامانه ثبت 
حقوق و مزایا ثبت کنــد که این مهم گام مهمی در 

شفافیت محسوب می شود.

رئیسمجلس:

 سپاه به نماد مقاومت علیه زورگویان و سلطه گران تبدیل شده است

وزیرتعاون،کارورفاهاجتماعی:

 قانون افزایش سن بازنشستگی از سال ۱۴۰۵ عملیاتی می شود

سخنگویدولت:

طرح کالابرگ »عید تا عید« از افزایش بی دلیل قیمت ها 
جلوگیری می کند

انتشار فهرست واقعی حقوق نمایندگان مجلس
 در خرداد ۱۴۰۲

رئیسجمهورتأکیدکرد:

تجدیدنظر در انتصاب مدیران پروازی و غيربومی

متراژ نوع فعاليتردیف
)مترمربع(

سپرده شرکت 
درحراج)ریال(

12250/0000/000غرفه مرغ و تخم مرع بازارچه آفرینش واقع در بولوار آفرینش 1

10400/000/000محل استقرار کانکس تنقلات واقع در پارک کودک )پارک قوری(2

12۳50/000/000غرفه مرغ و تخم مرغ بازارچه ميلاد واقع در شهرک باهنر بزرگراه امام خمينی ۳

۳2200/0000/000واحد تجاری خدمات مبل بوستان یاس واقع در خيابان نبی اکرم )ص( 4

۶450/000/000محل استقرار کيوسک تنقلات واقع در بوستان علوی5

۶۷00/000/000کيوسک تنقلات و مطبوعات واقع در بولوار آفرینش۶

۶۳00/000/000محل استقرار کافی شاپ سيار )کافه موتور(  واقع در پياده راه سلامت شاهد  ۷

18450/000/000کانکس تنقلات و آبميوه واقع در خيابان سلامی جنوبی جنب معاینه فنی خودرو8

۳2200/000/000واحد تجاری ژلاتين حلال بوستان یاس واقع در خيابان نبی اکرم )ص(9

۶400/000/000کيوسک تنقلات و مطبوعات واقع در گلدشت معالی آباد روبروی شهرداری منطقه 10۶

20۳00/000/000واحد تجاری سوپر مارکت واقع در بولوار خليج فارس جنب مسجد ورودی ظفر آباد 11

۶500/0000/000محل استقرار کيوسک تنقلات واقع در بولوار دکتر حسابی خروجی پارکينگ مجتمع تجاری خليج فارس 12

۳40001/000/000/000محل استقرار آموزش رانندگی خودروهای سبک و سنگين و موتور سيکلت  1۳

15۳00/000/000محل استقرار کيوسک عينک فروشی واقع در معالی آباد جنب بانک ملت 14



استاندار فارس:
 عزم دولت حل مشکل مسکن کارگران است

محمدهــادی ایمانیه، اســتاندار فارس در 
نشست با کارگران و استادکاران ساختمانی 
گفت: ســه موضوع درمــان، بیمه و اصلاح 
عناوین شــغلی کارگــران و اســتادکاران 
ســاختمانی فارس در دستور کار قرار گرفته 

است و پیگیری می شود.
وی بــا بیان اینکه عزم دولت حل مشــکل 
مسکن کارگران اســت، افزود: تلاش دولت 
به ویژه در فارس حل مسئله مسکن است و 
دولت در نظر دارد در کنار محل کار مسکن 

برای کارگران ساخته شود.
ایمانیه به موضوع قطع بیمه کارگران ســاختمانی هم اشاره کرد و گفت: بیمه از 
حقوق مســلم و حداقلی کارگران است و برای این حل موضوع در تهران نشستی 

با وزیر کار ترتیب داده خواهد شد تا موضوع بیمه کارگران ریشه ای حل شود.
اســتاندار فارس به پیشــنهاد افزایش جریمه به کارگیری اتباع بیگانه غیر مجاز 
هم اشــاره کرد و گفــت: این موضوع در شــورای تأمین مطرح می شــود تا در 
خصوص افزایش جریمه کارفرمایانی که اتباع بیگانه غیر مجاز را به کار می گیرند، 

تصمیم گیری شود.

رئیس ستاد انتخابات فارس خبر داد:
آغاز تبلیغات انتخابات مجلس خبرگان رهبری در فارس

اســماعیل قزل سفلی، رئیس ستاد انتخابات فارس گفت: بر اساس تقویم و جدول 
انتخابات، داوطلبان نمایندگی مجلس خبرگان رهبری می توانند از روز ۲۵ بهمن 
ماه تا ســاعت هشت صبح پنج شنبه دهم اسفندماه ۱۴۰۲ تبلیغات خود را انجام 
دهند. قزل ســفلی افزود: اســتان فارس در مجلس خبــرگان رهبری دارای پنج 
کرسی نمایندگی است که در انتخابات آتی ۶ نفر تاکنون تأیید صلاحیت شده اند 

و برای کسب این پنج کرسی از ۸۸ کرسی با هم رقابت می کنند.
وی اظهار کرد: جمعیت اســتان فارس بر اساس برآورد جمعیتی سال ۱۴۰۰ پنج 
میلیون و ۵۴هزار و ۷۰۰ نفر اعلام شــده که ســه میلیون و ۷۰۳هزار نفر واجد 
شرایط رای دادن هســتند. انتخابات دوازدهمین دوره مجلس شورای اسلامی  و 

ششمین دوره مجلس خبرگان رهبری جمعه ۱۱ اسفند برگزار می شود.

 مدیرعامل سازمان آتش نشانی شیراز عضو اصلی کارگروه 
تخصصی آتش نشانی در اتحادیه خدمات شهری کشور شد

هادی عیدی پور رئیس سازمان آتش نشانی 
شــیراز در رقابت بــا ۱۵ نامــزد از دیگر 
کلان شهرها و مراکز استان ها با کسب ۲۶ 
رأی به عنوان عضو اصلی کارگروه تخصصی 
آتش نشانی در این اتحادیه کشوری انتخاب 
یادشــده  انتخابات  اســت؛  شــد. گفتنی 
همزمان با نشســت ســالانه مدیران عامل 
و رؤســای آتش نشــانی و خدمات ایمنی 
 ۲۴ سه شــنبه  کشــور،  شــهرداری های 
بهمن ماه در تالار تهران و با حضور اکثریت 

اعضا برگزار شد.

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب شیراز بیان کرد:
واگذاری 170 هزار مترمکعب پساب فاضلاب به صنایع

مدیرعامل آبفا شیراز از واگذاری ۱۷۲ هزار 
و ۲۸۰ مترمکعب در شــبانه روز پســاب به 

صنایع فولاد آلیاژی پاسارگاد خبر داد.
بهمــن بهــروزی، رئیــس هیئت مدیره و 
مدیرعامل شــرکت آب و فاضلاب شیراز با 
اعلام ایــن خبر گفت: ۱۷۲ هــزار و ۲۸۰ 
مترمکعب در شبانه روز معادل دویست لیتر 
در ثانیــه پســاب تصفیه خانه های فاضلاب 

شیراز به صنایع اختصاص یافت.
بهروزی افزود: ایــن قرارداد با صنایع فولاد 

آلیاژی پاسارگاد در مقابل بهره برداری از تصفیه خانه و پرداخت بهای پساب منعقد 
شد و به امضای طرفین رسید.

وی اظهار داشــت: طبق این قرارداد پساب تصفیه خانه های فاضلاب شیراز طبق 
اســتاندارد های سازمان حفاظت محیط زیســت به مدت ۲۵ سال به صنایع فولاد 
آلیاژی پاســارگاد تحویل می گــردد. بهروزی این قرارداد را یــک موفقیت برای 
مدیریت آب و محیط زیســت دانست و ابراز داشــت: با توجه به نگرانی هایی که 
به دلیل کمبود آب در کلان شــهر شیراز و استان فارس وجود دارد این اقدام گام 
مؤثری در مســیر کاهش این دغدغه اســت. مدیرعامل آبفا شیراز تصریح کرد: با 
تخصیص پســاب به صنایع، میزان آب مورد نیاز این بخش به طور چشــمگیری 

کاهش می یابد.

رونمایی از پویانمایی موزیکال گردشگری کودک
 در غرفه نمایشگاهی فارس

 پویانمایــی موزیکال گردشــگری کودک با حضور علی طلوعی، معاون توســعه 
مدیریــت و منابــع وزارت میــراث فرهنگــی و رضا هادی، مدیرعامل شــرکت 
مادرتخصصــی ایران گــردی و جهانگــردی همچنین مدیرکل میــراث فرهنگی 
میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی اســتان فارس طی مراسمی  رونمایی 
شــد. در این رابطه محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی استان فارس گفت: پویانمایی موزیکال گردشگری کودک با عنوان 
»فســقلی های جهانگرد« رونمایی شــد.وی افــزود: این پویانمایــی با زیرنویس 
فارســی ویژه کودکان عادی و ناشنوا رده ســنی ۵ تا ۹ سال است. ثابت اقلیدی 
با اشــاره به اینکه طبــق برنامه ریزی رونمایی از ۱۴ طرح تخصصی گردشــگری 
فارس در نمایشــگاه بین المللی گردشــگری تهران پیش بینی شده است، گفت: 
در زمان برگزاری نمایشــگاه گردشگری تهران کمپین گردشگري زیارت »مثلت 
نور«، بســته های سفر و تور های عشــایری با هماهنگی و توافق انجمن حرفه ای 
دفاتر خدمات مسافرتی و گردشگری کشور، رونمایی از ضوابط و مقررات تورهای 
عشــایری، رونمایی از بسته تور عشایری با توافق استان های خوزستان، لرستان و 
کهکیلویه و بویراحمد و همچنین رونمایی از طرح گردشــگری کودک و آکادمی 
 گردشــگری خوراک از برنامه های قابل اجرا در نمایشــگاه است. وی به استقبال 
چشــمگیر بازدیدکنندگان از غرفه فارس در این نمایشگاه تخصصی اشاره کرد و 
افــزود: عرفه فارس با متراژ نزدیک به هزار متر مربع یکی از بزرگ ترین عرفه های 
نمایشــگاه است که با طراحی فاخر و تولید محتوا تأثیرگذار به نمایش محصولات 

و جاذبه های گردشگری استان خواهد پرداخت.

واژگونی پژو یک فوتی و 3 مصدوم بر جای گذاشت
 

سرهنگ عبدالهاشم دهقانی، رئیس  پلیس راه شمالی استان از واژگونی سواری پژو 
پارس با یک کشته و ۳ مصدوم در محور مواصلاتی مرودشت-سعادتشهر خبر داد.
سرهنگ دهقانی بیان داشــت: در پی اعلام مرکز فوریت های پلیسی ۱۱۰ مبنی 
بر وقوع یک فقره واژگونی ســواری پژو در محور مواصلاتی مرودشت-سعادتشهر، 
بلافاصله مأموران پلیس راه به همراه عوامل امدادی به محل مورد نظر اعزام شدند.
وی ادامه داد: در بررســی های اولیه مشــخص شد یک ســواری پژو پارس با ۴ 
سرنشــین در مسیر مذکور در حرکت بوده که به علت عدم توجه به جلو از سوی 

راننده واژگون شده است.
رئیس پلیس راه شــمالی استان با بیان اینکه در این حادثه راننده به دلیل شدت 
جراحات وارده در دم فوت و ۳ سرنشــین دیگر نیز مجروح و روانه بیمارســتان 
شدند، از رانندگان خواست حین رانندگی همه حواس و توجه خود را به رانندگی 
اختصاص دهند و از عجله و شــتاب پرهیــز کرده و به هیچ عنوان از تلفن همراه 

استفاده نکنند.

3فارس سال سی ام  شماره 6220 پنج شنبه 1402/11/26                               

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

س : طاهره حیاتی
عک

تی
حیا

ره 
اه

: ط
س 

عک

تی
حیا

ره 
اه

: ط
س 

عک
تی

حیا
ره 

اه
: ط

س 
عک

س : طاهره حیاتی
عک

س : طاهره حیاتی
عک

س : طاهره حیاتی
عک

اسماعیل قزل سفلی، معاون سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی استانداری فارس در خصوص انفجار 
در خط لوله انتقــال گاز گفت: هیچ خللی در 
کار انتقال گاز به سمت شمال کشور رخ نداده 
و در مصــارف خانگی و صنعتــی قطعی گاز 
نداریــم. وی گفت: حوالی ســاعت یک و نیم 
بامداد روز ۲۵ بهمن ۱۴۰۲ در حوالی منطقه 
موســوم به تنگ بخش قادرآباد شهرســتان 
خرم بید، خط لوله سراســری انتقــال گاز از 
جنوب فارس به سمت اصفهان هدف تعمدی 
و خرابکارانــه تعرض قرار گرفته و خط انتقال 

گاز منفجر شده است.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری 

فارس ادامه داد: بلافاصله بعد از دریافت خبر 
همه عوامل اجرایــی، فنی، انتظامی  و امنیتی 
در ســطح شهرستان وارد عمل شده و منطقه 
پنج شــرکت گاز در اســتان فــارس اقدام به 
بررســی و مهار آتش ســوزی کــرده و اکنون 
عملیات مهار آتش در حال اجرا است و بعد از 

آن عملیات ترمیم بلافاصله آغاز خواهد شد.
وی اضافــه کرد: این اتفاق نشــان از این دارد 
که دشمنان از حضور مردم در صحنه انقلاب 
ناراحــت  هســتند و ضدانقــلاب از حضور و 
حماسه بزرگ سیاســی ۲۲ بهمن به گونه ای 
عصبانی است که دست به اقدامات خرابکارانه 
و کور زده اســت و ســعی دارند در زندگی و 

معیشــت مردم اخلال ایجاد کنــد و از مردم 
انتقام بگیرد.

 وی اعلام کرد: با بررسی هایی که انجام شده 
هیــچ خللی در امر گازرســانی برای مردم در 
مصارف خانگی و صنعتی ایجاد نخواهد شــد. 
قزل ســفلی با بیــان اینکه این اتفــاق در امر 
گازرسانی به شــمال کشور و به سمت استان 
اصفهان خللی وارد نکرده اســت، گفت: مسیر 
انتقــال گاز در این خط موقتاً مســدود و به 
خط دیگری که در موازات این خط قرار دارد 

منتقل شده است.
وی تأکید کــرد: باتوجه به اینکــه این اتفاق 
خارج از محیط مسکونی رخ داده، هیچ تلفات 

انسانی نیز ایجاد نشده است.
انجام  به سرعت  ترمیم خط گاز در خرم بید   

می شود
به گفته اســتاندار فارس، در پی حادثه انفجار 
خط گاز، مشکلی در گازرسانی استان به وجود 
نیامده است و ترمیم خط گاز نیز تا بعد از ظهر 

امروز انجام خواهد شد. 
محمدهــادی ایمانیه، اســتاندار فــارس روز 
گذشــته حضوری کوتاه در آییــن افتتاحیه 
همایش »نابینایان و تحول دیجیتال« داشت 
و برای رســیدگی به مسئله حادثه انفجار لوله 

گاز در خرم بید فارس، نشست را ترک کرد. 
استاندار فارس با اشاره به اینکه فقط یک خط 

گاز شــماره ۸ در خرم بید فارس و در استان 
چهارمحــال و بختیاری دچار انفجار و تخریب 
شده است، اظهار کرد: اقدامات ترمیمی  اولیه 
شروع شــده است و امیدواریم به زودی به طور 
کامــل ترمیم انجــام شــود. وی تاکید کرد: 
خوشــبختانه اختلالی در گازرســانی استان 
فارس به وجود نیامده و حتی در روستاها هم 

انشعاب گاز به طور کامل برقرار است. 

پیــام باقری، نایب رئیس اتاق  بازرگانــی، صنایع، معادن و 
کشــاورزی ایران در افتتاحیه بیســتمین نمایشگاه فرش 
دســتباف فارس در شــیراز با ابراز تأسف از اینکه صادرات 
فرش ایران از دو میلیارد دلار به اعدادی در حد ۵۰ میلیون 
دلار و اخیراً نیز به ۳۰۰ هزار دلار رسیده است، افزود: امروز 
مهم ترین مأموریت ما احیا جایگاه تجارت جهانی و صادرات 

فرش است.
باقری ادامه داد: صنعت فرش فی نفســه استعداد و ظرفیت 
صادرات دارد؛ اما وظیفه همه بازیگران این عرصه رفع موانع 
از پیش پای این صنعت اســت؛ لذا حتماً باید مشوق های 
صادراتی به ســمت این صنعت هدایت شــود. نایب رئیس 
اتاق ایران، مهم ترین مانع توســعه صنعت فرش را موضوع 
رفع تعهد ارزی دانســت و بیان کــرد: رفع تعهد ارزی باید 

به صورت هدفمند اجرا شــود. رفع تعهــد ارزی منوط به 
صنایعی است که از مواهب دولتی، از رانت و یارانه و منابع 
ارزان انرژی اســتفاده می کنند. در صنعتی مانند فرش که 
بهره ای از این مواهب ندارد، اعمال سیاست رفع تعهد ارزی 
موجب افول صادرات شده است. بنابراین اگر قرار است رفع 
تعهد ارزی انجام شــود باید هدفمند صورت بگیرد و نباید 
باعث ضرر و زیــان صنایع و صادرات شــود. وی با تأکید 
بر اهمیت نحوه سیاســت گذاری ها در توسعه یک صنعت، 
بیان کرد: ما نیازمند تعریف زیست بوم اقتصادی با محوریت 
صادرات با حضور تمام بازیگران صنعت فرش، هستیم. اگر 
این زیست بوم را تعریف کرده و در آن نقشه راه خودمان را 
تبیین کنیم و ابعاد حمایتی لازم درباره این صنعت اعمال 
بشود، می توانیم شاهد رشد و توسعه و بازگرداندن صنعت 

فرش به جایگاه اصلی خود باشــیم. نایب رئیس اتاق ایران 
گفت: ما در اتاق ایران با کمک اتاق های سراســر کشــور 
به ویــژه اتاق هایی که کانون اصلی تولید فرش هســتند، 
تشکل های تخصصی، کمیسیون های تخصصی ذی ربط در 
اتاق ایران به ویژه کمیســیون فرش، هنر و صنایع دستی، 
آماده هستیم تا این زیســت بوم را طراحی کنیم. البته در 
کنــار این موضوع آموزش، اســتفاده کــردن از روش های 
نوین بازاریابی و اســتفاده از فناوری های جدید در صنعت 
فرش ضروری اســت. وی با بیان اینکه یکی از نکات مهم 
در صنعت فرش، موضوع برندسازی است، اظهار کرد: باید 
از ظرفیت هایی که در اتاق های سراســر کشور وجود دارد 
و بــا اســتفاده از روش های نوین در تبلیغــات، حضور در 
نمایشــگاه های داخلی و بین المللی، یــک بار دیگر جایگاه 

ارزشــمند صنعت فرش در کشــور را احیا کنیم. باقری با 
اشاره به اینکه اقتصاد صنعت فرش یک اقتصاد پویاست که 
هنــر را تبدیل به ثروت می کند، ادامه داد: در صنعت فرش 
اشتغال زایی قابل توجهی وجود دارد. این اشتغال زایی اتفاقاً 
بر اقتصاد خانوار و اقتصاد روســتا و صنایع کوچک متمرکز 
اســت و زنان ایران نقش مهمی در آن دارند. وی با تأکید 
بر اینکه توســعه اقتصاد فرش می تواند روند مهاجرت را از 
روستا به شهر کند کرده و حتی آن را معکوس کند، گفت: 
ضرورت اقتصاد ما ایجاب می کنــد تمرکز خود را بر نقاط 
ارزش آفرینی بگذاریــم که خلق ثروت می کند. بخش هایی 
ماننــد صنعت فرش که اتفاقاً از مواهــب دولتی برخوردار 
نیستند و بخش خصوصی واقعی در آن فعالیت می کنند و 

از یارانه و رانت ارتزاق نمی کنند.

یکصد و ســیزدهمین جلسه کمیســیون حمل و نقل و 
ترافیک و عمران شــورا در شــهرداری منطقه تاریخی و 
فرهنگی با هدف تســریع در اجــرای پروژه های عمرانی 
 این منطقه در راســتای بهبود کیفیت زندگی ســاکنین 

برگزار شد.
 رضا محمدیان، رئیس کمیسیون حمل و نقل و ترافیک 
و عمران شــورا با بیان اینکه پتانســیل منطقه تاریخی 
فرهنگــی و نقاط قــوت آن بســیار زیاد اســت، گفت : 
پروژه هــای عمرانی این منطقه خصوصــاً عملیات احیا، 
مرمت و بازســازی اماکن تاریخی از حساســیت بالایی 

برخوردار است. 
وی افزود: تلاش بر این اســت که عملیات های بهسازی و 

کف سازی خیابان های پرترافیک همچنین عملیات اجرای 
شبکه آبیاری فضای سبز این معابر تا انتهای سال ۱۴۰۲ 

به صورت کامل انجام پذیرد. 
 رئیس کمیســیون حمل و نقل و ترافیک و عمران شورا 
اظهار کــرد: عملیات تهیه، ســاخت و نصــب تابلوهای 
گردشــگری و قدیمی  سطح شــهرداری منطقه تاریخی 

فرهنگی تا شهریور ماه ۱۴۰۳ اتمام می پذیرد.
 محمدیان یادآوری کرد: مقرر شد شهرداری این منطقه 
عملیات بهســازی، مناسب ســازی و کف فــرش دروازه 
اصفهان و بدنه ســازی کامل تا پل علــی بن حمزه را در 
محدوده منطقه هشت و قسمت واقع شده در منطقه سه 
را رأساً انجام دهد. وی در ادامه گفت: به علت خاص بودن 
این منطقه نیاز به جلســات و هم فکری بیشــتری است 
که همه موارد به صورت تخصصی و کارشناســانه بررسی 
گردد. در همین راستا شــهرداری این منطقه می بایست 
بازدید مجدد بــا حضور مدیــرکل میراث فرهنگی را در 
اولویت کار خود قرار دهد تا پروژه هایی که موانع اجرایی 

دارد بررسی گردد.
 رئیس کمیســیون حمل و نقل و ترافیک و عمران شورا 
در پایــان گفت: امید اســت این منطقه شــهرداری در 
عملیات های عمرانی به سطحی از کیفیت برسد تا درخور 

مردم شیراز باشد.

حسام الدین اســدزاده، شــهردار منطقه ۴ گفت: به منظور 
حفظ زیبایی های بصری، تابلوهای غیرمجاز از سطح منطقه 

جمع آوری شد. 
اســدزاده اظهار کرد: بــه منظور بهبود وضعیت ســیمای 
شــهر و در اقدامــی  ضربتی و با اخطارهــای قبلی عملیات 
 جمــع آوری تابلوهــای غیرمجــاز در حــال اجرا اســت.

وی افــزود: این عملیــات با عنوان »اجــرای طرح جهادی 
جمــع آوری تابلوهای غیرمجــاز« از ســطح منطقه انجام 
می شــود کــه به صــورت مرحلــه ای و با در نظــر گرفتن 

اولویت های مشخص ادامه دارد.
این مسئول یادآور شد: طرح مذکور به دنبال اجرای تبصره 
یک بند ۲ ماده ۵۵ قانون شهرداری ها در حال اجرا است که 
شهرداری مکلف است از سد معابر عمومی، اشِغال پیاده روها، 
رفع موانع موجود و آزادسازی معابر عمومی  جلوگیری کند. 
شــهردار منطقه ۴ بیان داشــت: با ایجاد بهداشت روانی و 
تلطیف بصری برای شهروندان، ارتقای سطح سیمای شهری 

محقق خواهد شد.
اســدزاده گفت: طرح جمع آوری در منطقه ۴ و در مســیر 
بولوار امیرکبیر، حدفاصل پل امام حســن مجتبی )ع( تا پل 
چنار راهدار انجام شده و انواع تابلوهای ال  ای دی عمود بر 
نما، ال  ای دی حاشیه معابر و بنرهای تبلیغاتی غیرمجاز از 

حاشیه معابر پاک سازی شد.
وی بــا تأکید بر ضرورت جمــع آوری تابلوهــای غیرمجاز 
از ســطح منطقه بیان کرد: پاک ســازی معابــر از تابلوها و 
بنرهای غیرمجاز با توجه به اهمیت سیمای شهری در ایجاد 
آرامش، نشــاط اجتماعی، حفظ و افزایش بهداشــت روانی 
 جامعه و ضرورت پیشــگیری از اختلال در ســیمای شهری

 انجام خواهد شد.
شــهردار منطقه ۴ با بیان اینکه نصب بدون ضابطه و مجوز 
تابلوهــای تبلیغاتی از عوامل بروز آشــفتگی در نما و منظر 
شهری است، عنوان کرد: تابلوهای غیرمجاز نه تنها بر سیما 
و منظر شــهری اثرگذار است بلکه با عدم ایمنی لازم، سبب 

بروز حوادث و خطرات احتمالی برای شهروندان می شود.

 معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استانداری فارس:

 هیچ خللی در انتقال گاز به شمال کشور رخ نداده است

رئیس کمیسیون عمران شهرداری شیراز: 

نقاط قوت منطقه تاریخی فرهنگی بسیار زیاد است
شهردار منطقه چهار:

 تابلو و بنرهای غیرمجاز از سطح منطقه جمع آوری می شوند

آمار هشدار دهنده خود را به آزادراه رساند؛ 

روزانه بیش از یک تصادف
در مدت ۹۴ روز تعداد ۹۹ فقره تصادف یعنی 
روزی به طور میانگین بیش از یک تصادف رخ 
داده اســت. آمار هشــدار دهنده درباه حجم 
تصادفات در آزادراه تازه افتتاح شده که بیش 
از ۱۳ سال اســتان فارسی ها چشم انتظار آن 
بودند. از ابتدای افتتاح آزادراه شــیراز اصفهان 
در ۲۰ مهرمــاه ســال جاری تــا ۶ بهمن ماه 
مجموعاً ۹۹ فقره تصادف ثبت شــده است که 
۱۰ مــورد تصادف منجر به فــوت و ۲۷ مورد 

تصادف جرحی بوده است. 
در این حوادث متاســفانه تــا ۶ بهمن ۱۰ نفر 
جان خود را از دســت داده انــد و ۴۵ نفر نیز 
مجروح شــده اند. اگر حادثه برخورد خودروی 
شاهین با نیوجرســی جاده در کیلومتر ۱۸۳ 
آزادراه اصفهان -شیراز با دو فوتی و دو مصدوم 
در روز ۱۸ بهمن را نیز به این آمار اضافه کنیم، 
این رقم به ۱۲ فوتی و ۴۷ مجروح می رســد. 
همچنین تا ۶ بهمن ماه ۶۲ حادثه رانندگی در 
آزادراه شــیراز اصفهان منجر به خسارت ثبت 

شده است. 

   همچنان تصادفات بزرگراه بیشتر از آزادراه 
است

 آنطور کــه خبرگزاری فارس منتشــر کرده 
است امیرحسین جمشــیدی، مدیرکل دفتر 
فنی اســتانداری فــارس در خصوص حوادث 
رانندگی آزادراه شیراز اصفهان گفت: حداکثر 
ســرعت مجاز در بزرگراه ها ۱۱۰ و در آزادراه 
۱۲۰ کیلومتر در ســاعت است، اما چون هنوز 
را نصب  نتوانسته ایم دوربین های سرعت سنج 
کنیم، چیــزی که آمارها نشــان می دهد ۸۰ 

درصد تصادفات بخاطر سرعت زیاد است.
وی تأکید کرد: باز هم با وجود همین شــرایط 
یک پنجم تصادفات در بزرگراه شیراز اصفهان 
هم نیســت. جمشــیدی گفت: آزادراه ۶ زیر 
گــذر دارد و کانکس هــای اورژانس و پلیس 
هم مســتقر هســتند. قبل از افتتاح ۶ قطعه 
اول وزارت راه و شهرســازی به ما قول داد ۱۰ 
خودرو جهت گشت های پلیس را تأمین کنند 
امــا تا الان بدقولی کرده اســت. وی افزود: در 
تأمین دوربین های ثبت تخلف اعتبار مورد نیاز 
تأمین شده و اداره کل راهداری و حمل و نقل 
جاده ای در حال انجام مراحل مناقصه و انعقاد 

قرارداد با پیمانکار می باشــد و ان شاا... تا اواخر 
بهار سال آینده راه اندازی خواهد شد.

  در تصادفات رفتار راننده بر فیزیک جاده 
پیشی دارد

 به باور علیرضا راســتیار، مدیــرکل راهداری 
اســتان فارس نبود سامانه های هوشمند دلیل 

تصادفات نیســت بلکه علت تصادفات را باید 
جای دیگر پیدا کنیم. آزادراه محوری اســت 
بــا تمام مشــخصات ایمنی. یعنــی بالاترین 
مشخصات ایمنی یک محور در آزادراه تجمیع 
شــده و موضوع تصادفات بایــد در علل دیگر 

جست وجو کرد.

راستیار با بیان اینکه علت تصادفات در استان 
فــارس فیزیک جاده کمتر اســت، گفت: بین 
چهل و پنج تا پنجــاه و پنج درصد تصادفات 
در بزرگراه های اســتان اتفــاق می افتد. یعنی 
تصادفات بیشــتر از نوع واژگونی، عدم توجه 
به جلو و... است و علت حادثه کم  عرض بودن 
جاده یا نقاط حادثه خیز و یا قوس های متوالی 
در محور و به طور کلی فیزیک جاده نیست و 
به رفتار راننــده برمی گردد. مدیرکل راهداری 
استان فارس با بیان اینکه همه  دستگاه ها باید 
پای کار ما بیایند تا بتوانیم تصادفات اســتان 
فارس را کنتــرل کنیم، گفت: آزادراه بالاترین 
شــاخص های ایمنی را دارد و عمده  تصادفات 
عدم توانایی کنترل وســیله نقلیه است که به 
رفتار راننده برمی گردد. یعنی رفتار راننده باید 
اصلاح شــود. راســتیار گفت: فیزیک جاده بر 
مبنای ســرعت مطمئنه که در یک محور دو 
خطه که حداکثر سرعت مجاز آن در روز نود و 
پنج کیلومتر و در شب هشتاد و پنج کیلومتر 
است، طراحی شده و اگر من راننده با سرعت 
صد و بیست کیلومتر حرکت کنم دچار چالش 

رخداد حوادث ترافیکی خواهم شد.

افزایش قیمت مسکن می تواند به دلایل مختلفی باشد، از 
جمله افزایش تقاضا نســبت به تأمین، افزایش هزینه های 
ساخت وســاز، تــورم و افزایــش هزینه هــای اجتماعی و 
اقتصادی. افزایش درخواســت برای خرید مســکن ممکن 
اســت به دلیل رشــد جمعیت، تغییر در رفتــار مصرفی 
یــا افزایش درآمد باشــد. همچنین، افزایــش هزینه های 
ساخت وســاز شــامل افزایش قیمت مواد اولیه، کارگری و 
هزینه های اداری می تواند به افزایش قیمت مســکن منجر 
شــود. به علاوه، تورم و تغییرات در شــرایط اقتصادی نیز 

می توانند باعث افزایش قیمت مسکن شوند.

به طوری که رئیس پیشین کانون عالی انجمن های صنفی 
کارگران گفت: ۵۳ درصد جامعه را کارگران و بازنشستگان 
تشــکیل می دهند که برای بازپرداخت وام های مســکن 
به مشــکل می خورند و این تســهیلات دردی از آن ها دوا 
نخواهد کرد. بررســی ها نشان می دهد که میزان رشد تورم 
اجاره بهای مســکن طی دو ســال اخیر به بالاترین میزان 

تاریخی خود تا سطح ۵۰ درصد رسیده است.
 این در حالی اســت که تا ســال۹۶، ســال قبل از جهش 
ناگهانی رشــد ســالانه اجاره بهــا به طــور میانگین ۲۰ تا 
۲۵ درصــد بود. ایــن موضوع معادله اســتطاعت پرداخت 
مســتأجر ها را برهم زده و  توان پرداخت اجاره بها را به طور 

چشمگیری کاهش داده است. 
در حالی که  از آبان ماه امســال، تــورم اجاره برخلاف رویه 
ســال های قبل از تــورم عمومی )تغییــرات قیمت کالا ها 
و خدمات مصرفی خانوارها( ســبقت گرفــت، در دی ماه 
به روایــت آمار های رســمی )اطلاعات مرکز آمــار ایران 

در گزارش تغییرات شــاخص قیمــت مصرف کننده( این 
شکاف افزایش یافت و  به  بیشترین حد تاکنون رسید.

بررســی ها نشــان می دهد که  ردپای »تورم خوراکی ها« 
علاوه بــر اثر »تورم عمومی« و »تورم مســکن«، به عنوان 
فاکتور ســوم در این ســبقت تاریخی مشــاهده می شود. 
آمار های رســمی نشــان دهنده ثبت تــورم ۳/۱ درصدی 
ماهانــه و تــورم ۴۰/۹ درصــدی نقطه به نقطــه اجاره بها 
در کشــور است. به گفته رئیس اتحادیه کارگران قراردادی 
و پیمانی هزینه ســبد معیشت در کلان شهر ها بین ۲۰ تا 
۲۵ میلیــون تومان و در مناطق کم برخوردار و شــهر های 
کوچک ۱۵ تــا ۲۰ میلیــون تومان برآورد می شــود که 
ایــن تفاوت به برخــی آیتم ها نظیر مســکن برمی گردد، 
 زیــرا در کلان شــهر ها هزینه هــای مســکن و اجاره بها

 بیشتر است. 
وی دربــاره دیدگاه برخی کارفرمایــان که معتقدند دولت 
باید هزینه های مســکن کارگران را پوشــش دهد، گفت: 

ایــن مســئله ارتباطی به کارگــران نــدارد و کارفرمایان 
می توانند این موضوع و سایر هزینه های جانبی را با دولت 
در میان گذاشــته و حل کنند. در شــرایط فعلی که زمان 
زیادی به پایان ســال باقی نمانده باید هزینه های ســبد 
معیشــت را به طور واقعی اســتخراج کنیم و سال هایی را 
که کارگران افزایش دستمزد نداشــتند و با عقب ماندگی 
مزد مواجه بودند، درنظر بگیریم و یک دســتمزد شایسته 
برای جامعــه کارگری تصویــب کنیم. عدم توازن رشــد 
اجاره بهــا بــا روند افزایــش درآمد خانوار هــا در ایران به 
 عنوان نقطه کور بازار اجاره به شــمار می رود؛ به طوری که 
باوجود وضعیت مشابه، رشد هزینه بین کشور های مختلف 
و ایران از بابت جهش تاریخی- اســتطاعت مستأجر های 
ایرانی نصف خارجی هاست. این در حالی است که با تحقق 
دو فاکتور کاهش نرخ تورم و رســیدن به رشــد اقتصادی 
پایدار می توان به معادله »استطاعت پرداخت مستأجرها« 

دست یافت.

 اجاره بها با تورم 50 درصدی همچنان در صدر جدول است

 بلعیده شدن حقوق کارگران 

اتاق ایران آماده طراحی زیست بوم اقتصادی صنعت فرش با محوریت صادرات است
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درجهاعتبارساقطمیباشد.

آسیایغربی

رهبرجنبشجهاداسلامیفلسطین:
میدانحرفآخررامیزند

تسنیم- محمد الهندی از رهبران جنبش جهاد اسلامی فلسطین 
در مصاحبه با شــبکه خبری المیادین با اشاره به تهدیدات رژیم 
صهیونیســتی برای حمله به رفــح در جنوب نوار غزه تأکید کرد: 
تهدید در تجاوز به رفح، اگر با رد قاطع قاهره مواجه نشــود، »عواقب وخیمی« به 

همراه خواهد داشت.
وی نقــش مصر را مثبــت ارزیابی کرد و افزود: مواضع قاهــره در صورت مخالفت 

واقعی، مانع از طمع ورزی و جاه طلبی های صهیونیست ها خواهد شد.
الهندی تأکید کرد: عرب ها به هر شیوه و طریقی که شده از قاهره حمایت می کنند، 

اما متاسفانه ابزارهای فشاری که در اختیار دارند ناکارآمد است. 
این رهبر برجســته جهاد اسلامی فلســطین با بیان اینکه رژیم صهیونیستی بعد از 
عملیات 7 اکتبر دیگر وزن و جایگاه چندانی ندارد، گفت: وزن استراتژیک اسرائیل 
اهمیت خود را از دســت داده اســت و قاهره و کشورهای منطقه باید این را درک 
کنند. وی به طرح های رژیم صهیونیســتی برای گذرگاه رفح اشــاره کرد و گفت: 
اســرائیل می خواهد گذرگاه رفح را به کنترل خــود در آورد، به خصوص که تمام 

کمک هایی که وارد غزه می شود در گذرگاه کرم أبو سالم بازرسی می شود.
این رهبر جنبش جهاد اســلامی با اشــاره به مقاومت سرسختانه فلسطین مقابل 
ماشین جنگی صهیونیســت ها تاکید کرد: همه  چیز به نتیجه جنگ بستگی دارد 

و میدان حرف )آخر را( می زند اما اسرائیل هیچ دستاوردی در آن نداشته است.

آسیایغربی

قانونگذارانآمریکاییبهتایوانمیروند

مهر- نشــریه فایننشال تایمز اعلام کرد که هیئتی از قانونگذاران 
کنگره آمریکا هفتــه آینده )۲۱ فوریه( به تایوان ســفر خواهند 
کرد. گفته می شــود که مایک گالاگر، رئیــس کمیته ویژه حزب 
کمونیست چین در مجلس نمایندگان، رهبری هیئت 7 قانونگذار را برعهده خواهد 
داشت. این هیئت آمریکایی احتمالاً با »لای چینگده« که اخیراً در انتخابات تایوان 
به عنوان مدیر اجرایی این جزیره پیروز شد، ملاقات کنند. در آگوست ۲۰۲۲، پس 
از سفر نانسی پلوســی، رئیس وقت مجلس نمایندگان آمریکا به تایوان، تنش بین 

چین با تایوان و آمریکا افزایش یافت.
هفته پیش ســخنگوی دفتر امور تایوان دولت چین اعلام کرد که تایوان هر لحظه 
ممکن است از »ســرباز پیاده« آمریکا به قربانی تبدیل شود. »چن بینهوا ین« در 
یک نشســت خبری با اشــاره به اظهارات اخیر رئیس جمهور ســابق آمریکا گفت: 
ایــالات متحده از اصلِ »اول آمریکا« پیروی می کنــد، بنابراین تایوان می تواند هر 
لحظه از یک ســرباز پیــاده به یک قربانی تبدیل شــود. در جولای ۲۰۲۳، دونالد 
ترامپ، رئیس جمهور ســابق ایالات متحده به فاکس نیــوز گفت که تایوان حوزه 
تجارت نیمه هادی ها را از دســترس ایالات متحده خارج کرده است. تایوان یکی از 
بزرگترین تأمین کنندگان نیمه هادی ها در جهان است؛ تجهیزاتی که در همه چیز 
از صنعت خودرو گرفته تا تجهیزات نظامی اســتفاده می شــود. شرکت تولید نیمه 

هادی تایوان )TSMC( بزرگترین سازنده تراشه قراردادی در جهان است.

فرامنطقهای

رسانهآمریکایی:

آمریکا باید هرچه سریع تر خاورمیانه را ترک کند
ایســنا- رســانه آمریکایی »بلومبــرگ« در مطلبی 
بــا عنــوان »آمریکا بایــد ســریعاً از خاورمیانه خارج 
شــود« توصیه کــرد واشــنگتن ده ها هزار ســربازی 
کــه در کشــورهای غرب آســیا مســتقر ســاخته را 
در راســتای بــه کارگیری ایــن نیروها بــرای اهداف 
 دیگــر از جملــه حفظ نظــم در اروپا از ایــن منطقه 

خارج کند.
آندریاس کلات، ســتون نویس پایگاه شبکه آمریکایی 
»بلومبرگ« که همچنین برای نشــریه »اکونومیست« 
نیز کار می کنــد، در این مطلب می نویســد: »آمریکا 
حدود ۴۶۰۰۰ ســرباز را در ۱۱ کشــور در سراســر 
خاورمیانه به همراه تمامی ســخت افزارهای همراهشان 
و پشــتیبان های آنها مستقر کرده اســت. این نیروها 
بــرای جاهای دیگــر همچون اروپا یا شــرق آســیا 
کــه در آن آمریــکا بایــد در برابــر تهدیدآمیزترین 
دشــمنان آمریــکا بازدارندگــی داشــته باشــد و به 
 نزدیک ترین متحدان اطمینان ببخشــد، در دســترس 

نیستند. 
یکی از اســتراتژیک ترین پرســش ها برای جو بایدن، 
رئیس جمهــور آمریکا یا دونالــد ترامپ در صورتی که 
در انتخابات ماه نوامبر پیروز شوند تصمیم گیری درباره 
حفظ این حضور عظیم آمریکایی ها در منطقه یا بیرون 

کشیدن آنها است.«
نویسنده این رسانه آمریکایی در ادامه این مطلب تأکید 
می کنــد این تلقی آمریکا که تصور می کند »برای برتر 
بودن باید تمام وقت در همه جا حضور داشــته باشد« 

زیر سوال رفته است.
او نوشته است: »کریستوفر پریبل، کارشناس اندیشکده 
مرکز استیمســون واقع در واشنگتن استدلال می کند 
کــه آمریکا هم اکنون برتری جهانی خود را از دســت 

داده و دیگر نمی تواند آن را بازگرداند. آمریکا به عنوان 
مثال در طول دو دهه پایانی دوران جنگ سرد درگیر 
بدهــی عمومی که به طور میانگیــن معادل ۳۸ درصد 
بازدهی اقتصادی آن دوران بود، شــد. ســال گذشته 
میلادی این نرخ به سه برابر رسیده است. آمریکایی ها 
به شکلی فزاینده خواســتار آن هستند که کشورشان 
در حــل و فصل مشــکلات در داخل ســرمایه گذاری 
 کند و اولویت های روشــنی را برای مســائل خارجی 

تعیین کند.«
آندریاس کلات در ادامه این مطلب خاطرنشــان کرده 
اســت: »آیا خاورمیانه یک اولویت اســت؟ هال برندز، 
همــکار من اســتدلال می کند تاریخچــه تلاش های 
شکست خورده آمریکا برای خروج از منطقه محوریت 
ژئوپلتیکی آن را ثابت می کند و به این معنی است که 
آمریکا باید آنجا بماند چون این بار مسئولیت برای یک 
کشور هژمون )ســلطه طلب( است. اما کسان دیگری 

نظر متفاوتی دارند. 
دنیل دپتریس، عضو اندیشکده اولویت های دفاعی واقع 
در واشنگتن عقیده دارد که آمریکا باید در سریع ترین 
زمان ممکن حدود ۳۴۰۰ پرسنل نظامی خود در عراق و 
سوریه و نهایتاً ده ها هزار نیروی دیگر خود در کشورهای 
حوزه خلیج فارس و مابقی کشــورهای منطقه را خارج 
کنــد. خیلی از این نیروها هدف حمله قرار می گیرند و 
 همه آنها نیز برای مسائل مربوط به اروپا و آسیا خارج از 

دسترس هستند.«
این تحلیل گر آمریکایی در ادامه این مطلب خاطرنشان 
می کند که توجیهاتی که آمریکا برای حفظ حضورش 
در منطقه غرب آسیا نظیر از بین بردن گروه تروریستی 
داعش و هم چنین باز نگه داشــتن مســیرهای نقل و 
انتقــال نفت و تجــارت و یا »به جا مانــدن خلاء که 

 چیــن و روســیه آن را پــر خواهند کــرد« محلی از 
اعراب ندارند.

تحلیل مذکور در رســانه بلومبرگ در حالی منتشــر 
شــده که فرمانده پیشــین واحــد فرماندهی مرکزی 
ارتش آمریکا )ســنتکام( نیز در یادداشــتی، با مطرح 
کردن ادعاهایی درباره تأثیر حضور نظامیان آمریکایی 
در منطقــه، گفــت که خروج آن ها از ســوریه و عراق 
نباید نسنجیده انجام شــود و در عین حال نیز حضور 
آن هــا در صورتی که نتواند در قبــال حمله نیروهای 
 مقاومــت بازدارندگــی ایجــاد کند، »ایــده خوبی« 

نخواهد بود.
در پی حمله گروه های مقاومــت عراق به »برج ۲۲«، 
پایــگاه نظامی آمریکا در اردن که به کشــته شــدن 
ســه تن از نظامیان آمریکایی و مجروح شــدن بیش 
از ۴۰ تــن و حمــلات متقابــل آمریکا بــه نیروهای 
مقاومت در عراق و ســوریه همراه شــد، ژنرال »کنت 
فرماندهی  فرمانده مرکــز  مک کنــزی« چهاردهمین 
نیروهای تروریستی آمریکا )ســنتکام( در تحلیلی در 
این خصوص که نشــان دهنده گرفتار شدن واشنگتن 
در مخمصه در غرب آســیا و موقعیت دو ســر باخت 
برای این کشــور در صورت ماندن یا خارج شــدن از 
این منطقه است، نوشــت: حمله اردن نتیجه واضح و 
قابل پیش بینی پاســخ های سســت ما به بیش از ۱۵۰ 
 حمله بــه نظامیــان آمریکایی در ســوریه و عراق از 

اکتبر گذشته بود.

سخنگویدولتصنعا:
تعدادکشتیهایاسرائیلیدردریایسرخصفراست

ایســنا- ضیف ا... الشــامی، ســخنگوی دولت صنعا اظهار کرد: 
مجموع بمباران ها و حملات موشکی آمریکایی و انگلیسی به یمن 

به ۴۰۳ حمله رسید که ۲۰۳ حمله هوایی را شامل می شود.
ســخنگوی دولت صنعا گفت: یمن ورود ۹۹ کالا و اجناس آمریکایی و شرکت های 

حامی رژیم جنایتکار صهیونیست را ممنوع کرد.
به نقل از شــبکه المسیره، الشــامی اظهار داشــت: وزارت صنعت و تجارت ۳۵۴ 
نمایندگی را حذف، ۱۲ شــرکت و ۲۳ شعبه شرکت ها و دفترها را تعطیل و ۳۲۲7 

علامت و برند تجاری آمریکایی و صهیونیستی را لغو کرد.
وی ادامــه داد: در حال آماده ســازی پیش نویس قانونی برای فهرســت نهادها و 
کشورهای متخاصم با جمهوری یمن هستیم. این سخنگو افزود: طبق اطلاعات ما 
امارات ســعی دارد مزدورانی را جذب کند تا کشــتی ها را در دریای عرب و دریای 

سرخ برای ایجاد تشویش علیه ما هدف قرار دهند.
وی با بیــان اینکه رصد کرده اند که تعداد ناوهای اســرائیلی در دریای ســرخ به 
صفر رســیده، افزود: تعداد کل نیروهای مردمی واجد شــرایط به عنوان بخشی از 

گردان های بسیج عمومی ارتش به ۲۰۰ هزار رزمنده رسیده است.
وی ادامه داد: عملیات نظامی در ۲ دریای عرب و ســرخ فقط ناوهای اســرائیلی، 
آمریکایی و انگلیســی را هدف قرار می دهد چراکه آمریکا و انگلیس دریای سرخ را 
نظامی کرده و ناوگان بین المللی را به خاطر حفاظت از کشــتیرانی صهیونیست ها 

تهدید می کنند.
الشــامی اظهار داشــت: عملیات ارعاب و فریب مردم یمن در مورد موضع آنها در 
حمایت از غزه با شکســت مواجه شده است. ما بر حق مشروع یمن برای پاسخ به 

نقض حاکمیت کشور با همه ابزارها و توانایی های موجود تأکید می کنیم.
این ســخنگو تصریح کرد: ما از ملت های عرب و اسلام و آزادگان جهان می خواهیم 

به کمپین تحریم اقتصادی دشمنان ملت ادامه دهند.
ســخنگوی دولت یمن در صنعا گفت: مجموع عملیات های نیروی دریایی یمن از 
زمان وقوع طوفان الاقصی به ۳۴ عملیات رســیده است که شامل هدف قرار دادن 
ناوهای اســرائیلی، آمریکایی و انگلیسی از جمله ۱۴ کشتی آمریکایی، سه کشتی 

انگلیسی و ۱7 کشتی اسرائیلی است.

تشکیلاتخودگردان:
وظیفهشورایامنیتتوقفجنگغزهاست

ایسنا- ریــاض منصور، نماینده دائم تشکیلات خودگردان فلسطین در 
سازمان ملل از شورای امنیت خواست مسئولیت خود را بر عهده بگیرد و 

برای دستیابی به آتش بس در نوار غزه تلاش کند.
منصور در گفت وگو با خبرگزاری »العالم العربی« بر تداوم فشار بر تمامی 
اعضای شورای امنیت، به ویژه کشورهایی که حق وتو دارند تأکید کرد تا 

به وضعیت انسانی در نوار غزه پرداخته شود.
وی گفت که تلاش هــا و رایزنی ها با هدف جلوگیــری از کوچ اجباری 

فلسطینی ها ادامه خواهد یافت.
منصور درباره احتمال برگزاری جلســه شــورای امنیت برای رأی گیری 
درباره آتش بس در غره نیز گفت: ما نسبت به تحقق این موضوع امیدوار 
هســتیم و پیش نویس قطعنامه در دســت اعضای شورا است و در حال 
رایزنی در این زمینه هســتند. وی ادامه داد: مســئولیت اصلی شورای 
امنیت توقف این جنگ و درخواست آتش بس است تا این وضعیت و این 
تجاوز به دیگر مناطق خاورمیانه کشــیده نشود. ریاض منصور هم چنین 
تأکید کرد: شــورای امنیت نهاد رســمی مســئول حفظ صلح و امنیت 
بین المللی است و آنچه در منطقه نه تنها فلسطین رخ می دهد امنیت و 
صلح بین المللی را تهدید می کند؛ چراکه خطر گسترش درگیری وجود 

دارد و در نتیجه امنیت و صلح منطقه را تهدید می کند.

لیبرمن:
کابینهجنگینبرددرجبههشمالیرابهحزبا...

واگذارکرد

مهر- به نقــل از الجزیره، آویگــدور لیبرمن از ســران یکی از احزاب 
صهیونیستی مخالف نتانیاهو به عملیات موشکی حزب ا... علیه پایگاه های 
نظامی ارتش اسرائیل در شــهر صفد واکنش نشان داد. وی در این باره 
گفت: خط قرمزی که از ســوی نتانیاهو تعیین شده بود به پرچم سفید 
)نشــانه تسلیم برابر حزب ا...( تبدیل شده است. وی افزود: کابینه جنگی 
نبرد در جبهه شمالی را واگذار کرده و تسلیم حزب ا... لبنان شده است.
پیش از این، شــهردار صفد گفته بود که در این حمله آسیب های بسیار 

زیادی به پایگاه های ارتش اسرائیل در شهر صفد وارد شده است.
ایتمار بن گویر، وزیر امنیت داخلی رژیم صهیونیســتی نیز در اظهاراتی 
از نتانیاهو خواســت یک نشســت فوق العاده در ارتباط با حمله موشکی 
حزب ا... برگزار شــود. وی عنوان کرد که حملات حزب ا... دیگر به صورت 
شــکننده انجام نمی شود و شــکل یک جنگ تمام عیار به خود گرفته 
اســت. بن گویر از نتانیاهو خواســت از معادله کنونی برقراری شده در 

جبهه شمالی )هم مرز با لبنان( دست بردارد و اقدامی تازه اتخاذ کند.
کانال ۱۴ تلویزیون رژیم صهیونیستی گزارش داد که حمله موشکی علیه 
شــهر صفد خطرناک ترین رخداد در جریان درگیری ها میان حزب ا... و 

ارتش رژیم صهیونیستی از ابتدای هشتم اکتبر تاکنون بود.
در همین حال رسانه های عبری گزارش دادند که در این حمله موشکی، 
حزب ا... از موشــک های بسیار پیشرفته تر و هدایت شونده استفاده کرده 

امری که با گذشته کاملًا متفاوت است.
در این حمله موشــکی بــرای نخســتین بار پایگاه هــای نظامی ارتش 
رژیم صهیونیســتی در شــهر صفد هدف قرار گرفته که از لحاظ مسافت 
نیز بیانگر افزایش دامنه حملات موشکی حزب ا... علیه رژیم صهیونیستی 
است. ساعتی پیش رسانه های عبری از حمله موشکی حزب ا... به اراضی 
اشــغالی خبر دادند که برای نخستین بار پایگاه های نظامی در شهر صفد 
را هدف قرار داده اســت. این حمله یکی از شدیدترین حملات به اراضی 

اشغالی از جنوب لبنان طی هفته های اخیر بوده است. 

منابعآگاه:

آمریکاپیشنهادآتشبس»پوتین«دراوکراینرانپذیرفت
ایسنا-شکســت تلاش ولادیمیر پوتین، رئیس جمهور 
روسیه با آغاز سومین ســال از مرگبارترین درگیری در 
اروپا از زمان جنگ جهانی دوم هم زمان شــده اســت و 
نشان می دهد که دو قدرت هسته ای جهان چقدر از هم 

فاصله دارند.
با ایــن حال یک منبع آمریکایی وجــود هرگونه تماس 
رسمی را تکذیب کرد و گفت واشنگتن در مذاکراتی که 
در آن اوکراین دخالتی نداشته باشد، شرکت نخواهد کرد. 

به گفته منابع، صحبت از تماس های غیررسمی است.
به گفته منابع روسی، پوتین در سال ۲۰۲۳ به طور علنی 
و خصوصی از طریق واسطه ها، از جمله از طریق شرکای 
عرب مسکو در »خاورمیانه« و دیگران، سیگنال هایی به 
واشنگتن ارسال کرد که نشــان می داد او آماده بررسی 

آتش بس در اوکراین است.
پیشــنهاد پوتین برای توقــف درگیری با حفظ وضعیت 
کنونی میادیــن نبرد بود و تمایلی بــه واگذاری اراضی 
اوکراین که تحت کنترل روسیه است، وجود نداشت، اما 

این سیگنال چیزی را ارائه داد که برخی در کرملین آن 
را بهترین راه برای رسیدن به نوعی صلح می دانستند.

یک منبع ارشد روسی که از مذاکرات اواخر سال ۲۰۲۳ 
و اوایل ســال ۲۰۲۴ مطلع اســت و به دلیل حساسیت 
شرایط خواست ناشناس بماند، به رویترز گفت: »تماس با 

آمریکایی ها به نتیجه نرسید.«
یک منبع دیگر روسی که از این تماس ها مطلع است، به 

خبرگزاری رویترز گفت آمریکایی ها به مســکو از طریق 
واســطه ها گفته اند که درباره آتش بــس احتمالی بدون 
مشــارکت اوکراین بحث نمی کنند و بنابراین تماس ها با 

شکست مواجه شد.
سومین منبع آگاه از بحث ها و رایزنی ها هم گفت: »همه 
چیز با آمریکایی ها به هــم ریخت.« این منبع گفت که 
آمریکایی ها نمی خواســتند اوکراین را تحت فشــار قرار 
دهند. حجم چنین تماس هایی و همچنین شکست آنها، 

قبلًا گزارش نشده بود.
این در حالی اســت که جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا 
ماه هاســت که کنگره را برای تصویب کمک های بیشتر 
به اوکراین تحت فشــار قرار داده اســت، اما با مخالفت 
متحدان دونالد ترامپ، نامزد پیشــتاز جمهوری خواه در 

انتخابات ریاست جمهوری مواجه شده است.
کرملین، کاخ سفید، وزارت امور خارجه ایالات متحده و 
ســازمان اطلاعات مرکزی آمریکا )سیا( همگی از اظهار 

نظر در رابطه با این خبر خودداری کردند.

اخبار کوتاه جهان

ایالاتمتحده

آگهی حصر و ورا ثت
خانمفلرامینیفردفرزندساقیباارایهیکبرگاستشهادیه
وبهاســتنادگواهیفوتشماره۸70126ف/1۸کهتقدیم
شورانمودهدرخواستصدورگواهیانحصاروراثتنمودهو
اعلامداشتهآقایبهرامعسکرینامفرزنداسحقبهشماره
شناسنامه۵24وکدملی22۹۵02106۵صادرهازشیرازدر
تاریخ1۳۹۵/0۵/1۸دراقامتگاهدایمیخوددرشیرازفوت

نمودهوورثهحینفوتاوعبارتاستاز:
1-فلرامینیفردنسبتبامتوفیهمسرمیباشد

2-رنیتعسکرینامنسبتبامتوفیدخترمیباشد
۳-صدفعسکرینامنسبتبامتوفیدخترمیباشد

اینکشوراپسازتشــریفاتمقدماتیدرخواستمذبور
رایکنوبتآگهــیمینمایدتاهرکساعتراضیداردویا
وصیتنامهایازمتوفینزداوباشــدازتاریخانتشارآگهی
ظرفمدتیکماهبهاینشــورامراجعهواعلامنمایددر

غیراینصورتگواهیصادرخواهدشد.
تاریخانتشار:1402/11/26

5022/م الف
شورای حل اختلاف ویژه کلیمیان شیراز شعبه 2۴ 

آگهی تحدید حدود اختصاصی ششدانگ یک قطعه زمین 
مزروعی نیمه محصور پلاک شماره 509 فرعی از 2228 مشهور به 

دوبان واقع در قطعه 2 بخش 12 فارس داراب 
نظربهاینکهتحدیدحدودششدانگیکقطعهزمینمزروعینیمهمحصورپلاک
شماره۵0۹فرعیاز222۸بهمساحت626۳مترمربعواقعدرقطعه2بخش12
فارسداراببهموجبآراءشماره2۹2۵و2۹26و2۹27و140260۳11010002۹2۸
مورخه2۳-۹-1402-هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضی
وساختمانهایفاقدسندمســتقردرادارهاسنادواملاکشهرستانداراببه
آقایانناصرومنصورومحمدرضاهمگیمیرزائیهرکدامموازیدوســهماز
7سهموخانمفاطمهمیرزانیموازییکسهمازجمله7سهمسهامششدانگ
همگیفرزندانحبیبالهمنتقلشدهانجامنشدهاینکطبقدرخواستمالک
کهتقاضایانتشــارآگهیتحدیدحدوداختصاصیرانمودهاستوقتتحدید
حدودروزچهارشنبهمورخ16-12-1402تعیینوعملیاتتحدیدحدودپلاک
بالاازساعت۸صبحدرمحلشــروعوبعملخواهدآمدبموجباینآگهیاز
مالکینومجاوریندعوتمیشودکهدرموعدمقررآگهیدرمحلوقوعملک
حضوربهمرسانندومجاورینیکهنسبتبهحدودوحقوقارتفاقیبرابرماده۸6
اصلاحیموادیازآییننامهقانونثبتنسبتبهرقبهبالاواخواهیدارندیاقبلاز
انتشاراینآگهیاقامهدعوینمودهاندودردادگاهمطرحاستمیتوانندواخواهی
خودرابهادارهثبتاسنادتسلیمورسیددریافتدارندمعترضبایدظرفمدت
یکماهازتاریختسلیمواخواهیبهادارهثبتاسنادبهمراجعذیصلاحقضایی
مراجعهودادخواســتتقدیمنمایدوگرنهمستدعیثبتیانمایندهقانونیاو
میتواندبامراجعهبهدادگاهمربوطهگواهیعدمارائهدادخواسترادریافتوبه
ادارهثبتتسلیمنمایدادارهثبتاسنادبدونتوجهبهاعتراضعملیاتتحدیدی

راادامهخواهدداد.
تاریخانتشار:1402/11/26

256/ م الف
عبدالمهدی باغبان 

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک داراب

آگهی فقدان سند مالکیت بخش سه شیراز 
حســبدرخواستآقایعلاءالدینقاســمیکهباتسلیمدو
برگاستشــهادیهکهدردفترخانهاسنادرسمی226شیراز
تنظیمشدهاستمدعیاستکهتعدادیکجلدسندمالکیت
شــشدانگپلاکثبتی4277/1واقعدربخشسهشیرازکه
ذیلشــماره140120۳110۳60010۵4دفتراملاکالکترونیک
بخشسهشــیرازثبتوسندمالکیتالمثنیبهشمارهچاپی
۹6۹۵4۸سریالفســال1400صادروبهدلیلسهلانگاری
درنگهداریمفقودگردیدهاســتونامبردهتقاضایصدور
المثنیســندمالکیتنمودهمراتبطبقاصلاحیهتبصرهیک
ماده120قانونثبتآگهیمیشودکههرکسنسبتبهتملک
موردآگهیمعاملهایکردهویامدعیوجودسندمالکیتنزد
خودباشدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبتمحلمراجعهو
اعتراضخودراضمنارائهاصلسندمالکیتباخلاصهمعامله
تســلیمنمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدویادر
صورتاعتراضاصلســندارائهنشودادارهثبتالمثنیسند
مالکیتراطبقمقرراتصادروبهمتقاضیتسلیمخواهدکرد.

تاریخانتشار:1402/11/26
5023 / م الف

شاپور زارع شیبانی 
مدیر واحد ثبت حوزه ثبت ملک شیراز ناحیه ۴ 

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابــررایشــماره140260۳110۳600۳7۵2هیاتاولموضوع
قانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرســمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه
4تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایامیدابراهیمیفرزند
بهادربشمارهشناسنامه64۹00460۸۳صادرهازاوزدرسهدانگ
مشاعازششــدانگیکبابخانهبهمساحت1۸7.۹2مترمربع
پلاک۳6فرعیاز104۳اصلیمفروزومجزیشدهازپلاک104۳
اصلیواقعدربخشســهخریداریازمالکرســمیخانمرقیه
چراغیشیرازیمحرزگردیدهاســت.لذابهمنظوراطلاععموم
مراتبدردونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشــوددرصورتی
کهاشــخاصنسبتبهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضی
داشتهباشــندمیتوانندازتاریخانتشاراولینآگهیبهمدتدو
ماهاعتراضخودرابهاینادارهتسلیموپسازاخذرسیدظرف
مدتیکماهازتاریختســلیم،اعتراضدادخواســتخودرابه
مراجعقضاییتقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدت
مذکوروعدموصولاعتراضطبقمقرراتســندمالکیتصادر

خواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/11/12
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/11/26

501۴/م الف
شاپور زارع شیبانی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز- ناحیه ۴

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
برابــررایشــماره140260۳110۳600۳7۵4هیاتاولموضوع
قانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوســاختمانهایفاقد
سندرســمیمستقردرواحدثبتیحوزهثبتملکشیرازناحیه
4تصرفاتمالکانهبلامعارضمتقاضیآقایعارفحسینیفرزند
عبدالهبشمارهشناســنامه6۹صادرهاوزدرسهدانگمشاعاز
ششدانگیکبابخانهبهمساحت1۸7.۹2مترمربعپلاک۳6
فرعیاز104۳اصلیمفروزومجزیشــدهازپلاک104۳اصلی
واقعدربخشســهخریداریازمالکرسمیخانمرقیهچراغی
شیرازیمحرزگردیدهاست.لذابهمنظوراطلاععموممراتبدر
دونوبتبهفاصله1۵روزآگهیمیشــوددرصورتیکهاشخاص
نسبتبهصدورســندمالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشند
میتوانندازتاریخانتشــاراولینآگهیبهمدتدوماهاعتراض
خودرابهاینادارهتســلیموپسازاخذ،رسیدظرفمدتیک
ماهازتاریختسلیماعتراضدادخواستخودرابهمراجعقضایی
تقدیمنمایند.بدیهیاستدرصورتانقضایمدتمذکوروعدم

وصولاعتراضطبقمقرراتسندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/11/12
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/11/26

5015/م الف
شاپور زارع شیبانی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز- ناحیه ۴

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمي

رايشماره140260۳110۳۹000۳۳4مورخ1402/10/1۹هیاتاول
موضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبنيوســاختمانهایفاقد
سندرسميمستقردرواحدثبتيحوزهثبتملکمهرتصرفات
مالکانهبلامعارضمتقاضیآقایعباساسفندیاریفرزندعبدالعلی
بشمارهشناسنامه۹۵۹وکدملیشماره6۵7۹6۳77۹1صادره
ازمهرنســبتششــدانگیکقطعهزمینزراعتیبهمساحت
۳2۹۳۹مترمربعتحتپلاک2فرعیاز614اصلیواقعدرقطعه
۳بخش2۵فارسشهرستانمهرروستایسرگاهمحرزگردیده
اســتلذابهمنظوراطلاععموممراتبدردونوبتبهفاصله1۵
روزآگهيميشــوددرصورتيکهاشخاصنسبتبهصدورسند
مالکیتمتقاضیاعتراضیداشتهباشندمیتوانندازتاریخانتشار
اولینآگهیبهمدتدوماهاعتراضخودرابهاینادارهتســلیم
وپسازاخذ،رسیدظرفمدتیکماهازتاریختسلیماعتراض
دادخواستخودرابهمراجعقضایيتقدیمنمایند.بدیهیاستدر
صورتانقضایمدتمذکوروعدموصولاعتراضطبقمقررات

سندمالکیتصادرخواهدشد.
تاریخانتشارنوبتاول:1402/11/26
تاریخانتشارنوبتدوم:1402/12/12

8/136/693/م الف
سید مصطفی سجادی 

رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان مهر

)) آگهی اخطار (( 
مخاطبمحترمآقایمحمدمهدیرعیتپیشه

نظربهاینکهآقایمحمدرحیمبهبهانیبهوکالتازمریممحمدیوعلی
اکبرمختاریدوراهیمالکینپلاکثبتی۳4۹/4۹۳بخشسهشیرازبه
آدرس:شــیراز-پلزرگری-خیابانشهیدمختاری)چوگیاه-کوچه
۵-پلاک476،باکدپســتی:71۹4۸۸7۳7۹باارائهاجرائیهبهشماره
1402124200001714۸7مورخ1402/۳/۳1صادرهشعبه1دادگاهعمومی
حقوقیشیرازبهانضمامدرخواســتیبهاینادارهتقاضایصدورسند
مالکیتالمثنیسهمیموکلینخویشدرششدانگپلاکفوقالذکررا
نمودهاســتواظهارداشتهاسنادمالکیتنامبردگانبهشمارهایچاپی
0204270و0204271ســریالفسال۸7نزدشمامیباشد،لذامقتضی
اســتظرفمدتدهروزازتاریخروئیتایناخطاراصلاسنادمالکیت
مذکــوررابهاینادارهارائه،درغیراینصورتبرابرباماده120آئیننامه
قانونثبتومقرراتمربوطهاقدامخواهدشــد.شــایانذکرمیباشد
هرکسنســبتبهتملکموردآگهیمعاملــهایکردهویامدعیوجود
اسنادمالکیتنزدخودمیباشــدتادهروزپسازانتشارآگهیبهثبت
محلمراجعهواعتراضخودراضمنارائهاصلاســنادمالکیتتسلیم
نمایدواگرظرفمدتمقرراعتراضینرسیدویادرصورتاعتراضاصل
ســندارائهنشودادارهثبتالمثنیسندمالکیتراطبقمقرراتصادرو

بهمتقاضیتسلیمخواهدکرد.
تاریخانتشار:1402/11/26

5021/م الف
شاپور زارع شیبانی 

مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شیراز - ناحیه ۴



 هیچ مشکلی برای گازرسانی در استان های کشور 
وجود ندارد

 ایرنا- مســلم رحمانی، مدیر هماهنگی امور گازرسانی شرکت ملی گاز ایران از 
اعمال محدودیت گازرســانی در بعضی از ادارات دولتی و اماکن غیر تولیدی چند 
استان  به عنوان اقدامی پیشگیرانه برای جلوگیری از احتمال افت فشار مشترکان 

خانگی خبر داد.
مســلم رحمانی با اشــاره وضع خطوط لوله انتقال گاز که در اثر اقدام خرابکارانه 
دچار انفجار و حریق شــدند، گفت: اکنون محدودیت های گازرســانی در بعضی 
از اســتان ها برای اداره های دولتــی و اماکن غیرتولیــدی از طریق هماهنگی با 

استانداری ها انجام شده است.
وی افزود: تعمیرات روی خطوط لوله سراســری آغاز شده که خاص تر و زمان  برتر 
اســت، قطعی گاز در اثر انفجارهای بامداد امروز تنها در چند روســتا رخ داده که 

سوخت مایع جایگزین هم برای همه مشترکان تأمین شده است.
مدیر دیســپچینگ شــرکت ملــی گاز ایــران تصریح کــرد: در هیچ اســتانی 
 بــه جز تعــداد اندکی روســتا در مناطــق پیرامونــی انفجارها افت فشــار گاز 
وجود ندارد و هیچ مشــکلی برای گازرسانی به مشــترکان خانگی در استان های 

کشور نیست.

 خداحافظی ۹۵ درصد تجارت سه عضو بریکس 
با دلار آمریکا

ایرنا- روسیه و چین و هند، که از اعضای بریکس هستند، استفاده از دلار آمریکا 
را در تجــارت خود ۹۵ درصد کاهش داده اند که مطمئناً نشــانه ای از تلاش های 

روزافزون بریکس در راستای »دلارزدایی« است.
 تاتیانــا موهــاگان، دبیرکل اتاق بازرگانــی بین المللی،از تغییر گســترده در ارز 

استفاده شده در معاملات روسیه با چین و هند سخن گفت.
این تغییر به معنی افزایش گسترده استفاده از ارز محلی در تجارت بین روسیه و 

دو کشور دیگر یادشده است.
علاوه بر این، بر اساس گزارش اتاق بازرگانی بین المللی، تسویه حساب های روسیه 
بــرای صادرات، هم به دلار و هم به یورو نیز به شــدت کاهــش یافته و به طور 
خاص، از بیش از ۸۵ درصد در سال ۲۰۲۱ میلادی به ۳۴ درصد در سال گذشته 

میلادی رسیده است.
در طول ســال گذشــته، ائتــلاف اقتصادی بریکــس از برنامه هــای خود برای 
»دلارزدایی« آشکارا ســخن گفته است. در واقع، در بحبوحه افزایش تحریم های 
غرب علیه روســیه، این کشــور تمرکز خود را در تجارت تغییــر داد؛ در نتیجه، 
بریکس اســتفاده کلی خود از ارزهای محلــی را در تجارت های دوجانبه افزایش 

داده است.
این اقدام به تغییراتی گســترده در میزان کلی استفاده از ارزهای مختلف از سوی 
این سه کشور بزرگ شده است و روسیه، چین و هند، در ۹۵ درصد تجارت خود 
از دلار آمریکا اســتفاده نمی کنند. تسویه حساب های تجاری کلی روسیه با این دو 

کشور به ارزهای محلی انجام می شود.

 ریزش ۱۲ هزار واحدی شاخص کل
تسنیم- بازار ســهام آخرین روز کاری هفته را بــا ریزش به کار خود پایان داد. 
گفتنی است، بورس در این روزها، روزهای خوبی را سپری نمی کند و اکثر سهام 
بازار در دامنه منفی معامله می شوند و به نظر می رسد فعلًا حقیقی ها قصد تزریق 

منابع تازه به بازار را ندارند.
در پایان معاملات روز گذشــته شــاخص کل بورس اوراق بهادار با ریزشی ۱6۰۰ 
واحدی به ۲ میلیون و ۹۰ هزار واحد رســید. همچنین  نیز شاخص کل هم وزن 

نیز با ریزشی ۵ هزار واحدی به ارتفاع 7۲7 هزار واحد رسید.
گفتنی اســت سه نماد »وپاسار«، »وبملت« و »اخابر« بیشترین تأثیر در شاخص 
کل بورس و ســه نماد »بپاس«، »آریا« و »خاور« بیشــترین تأثیر را در شاخص 
فرابورس داشــته اند، همچنین ســه نماد »داتام«، »اخابر« و »وبملت« سه نماد 
پرتراکنش بازار بورس و سه نماد »فنر«، »بیوتیک« و »فصبا« سه نماد پرتراکنش 

در بازار فرابورس در روز جاری بودند.
لازم به ذکر است که ارزش معاملات خُرد در بازار روز گذشته مبلغ ۴ هزار میلیارد 
و ۳۰۰ میلیــون تومان بود. گفتنی اســت حقیقی هــا در روز جاری حدود ۲۰۰ 

میلیارد تومان از بازار سهام خارج کردند.
در بازار روز گذشــته ۱۰۸ نماد در محدوده مثبت و ۳۲6 نماد در محدوده منفی 
و در بازار فرابــورس ۱۱۱ نماد در محدوده مثبت و ۲۳۰ نماد در محدوده منفی 

معامله شدند.

بیت کوین لرزید
ایسنا- بــازار رمزارزهای دیجیتال پس از اعلام داده های اقتصادی ایالات متحده، 

صعود خود را معکوس کرد.
ارزهــای دیجیتال برتر جهان، بیت کوین )BTC( و اتریوم )ETH( پس از گزارش 

تورم ایالات متحده کاهش یافتند.
کاهش ارزش ارزهای دیجیتال پس از گزارش تورم بالاتر در ایالات متحده می تواند 
ناشی از نگرانی در مورد افزایش نرخ بهره و کاهش رشد اقتصاد باشد. افزایش تورم 
باعث ترس از سیاست های پولی سخت تر می شود که می تواند سرمایه گذاران را از 

دارایی های پرخطر مانند ارزهای دیجیتال دور کند.
به نقل از مارکت، بیت کوین در ساعت ۱۰و ۱۴ دقیقه صبح به وقت شرقی ۲/۸۲ 
درصد ســقوط کرد و به قیمت ۴۸ هزار و ۵۳۳ دلار فروخته شــد، در حالی که 

اتریوم به طور همزمان ۱/6۵ درصد کاهش یافت و به ۲6۱6/6۲ دلار رسید.
مجمــوع ارزش بازار جهانی ارزهای دیجیتــال در حال حاضر ۱/۸6 تریلیون دلار 
برآورد می شــود که این رقم نسبت به روز قبل  ۰/۳6 درصد کمتر شده است. در 
حال حاضر ۵۲/۳۳ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین است که 

۰/۱۱ درصد کاهش روزانه را ثبت کرده است.
حجم کل بازار ارزهای دیجیتال در روز گذشــته 7۴/۱۹ میلیارد دلار اســت که 
۳/۱۱ درصد افزایش داشــته اســت. حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال 
حاضــر ۵/67 میلیارد دلار اســت که 7/6۴ درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار 
ارزهــای دیجیتال  بوده و حجم تمام ســکه های پایدار اکنــون 67/7۵ میلیارد 
 دلار اســت که ۹۱/۳۲ درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بــازار ارزهای دیجیتال را 

تشکیل می دهد.

جزئیات وام مهاجرت معکوس به روستاها
تسنیم- مجید جودی معاون بنیاد مسکن انقلاب اسلامی با تشریح جزئیات وام 
 مهاجرت معکوس به روستاها، گفت:  سامانه ثبت نام تحویل زمین در روستاها به زودی

بازگشایی می شود.
مجیــد جودی با اشــاره به برنامه ریزی دولت برای تشــویق مــردم به مهاجرت 
معکوس به روســتاها، اظهار کرد:  این طرح برای متقاضیان نهضت ملی مسکن در 

شهرهاست که می خواهند به روستاها مهاجرت معکوس داشته باشند.
وی با بیان این که بر اســاس برنامه یک میلیون قطعه زمین در این طرح به مردم 
واگذار می شــود، افزود:  تاکنون 6۰۰ هزار قطعه زمین تملک شــده که به صورت 

اجاره ۹۹ ساله به واجدان شرایط واگذار خواهد شد.
وی بیان کرد: متقاضیان می توانند برای ســاخت واحد مسکونی در این زمین ها از 
وام ۵۵۰ میلیون تومان نهضت ملی مســکن با ســود ۱۸ درصدی استفاده کنند. 
البته می توانند از وام ۳۵۰ میلیون تومانی مسکن روستایی با سود ۵ درصدی نیز 

برای ساخت و ساز استفاده کنند.
معاون بازسازی و مســکن روستایی بنیاد مسکن با اشاره به حذف دو شرط فاقد 
مسکن بودن و ساکن روستاها برای واگذاری زمین گفت: به زودی سامانه ثبت نام 

این طرح در وزارت راه و شهرسازی بازگشایی می شود.
جودی یادآور شد: اسامی روستاهای دارای ظرفیت واگذاری زمین مشخص شده 

و در حال بارگذاری در سامانه است.

ایســنا- عباس علی آبادی، وزیر صنعت، معدن و تجارت 
اجــرای پروژه های ثروت آفرین و طرح های اشــتغال زا را از 
جملــه برنامه های آینده وزارتخانه عنــوان کرد و گفت: در 
راســتای اجرای این برنامه ها کارگروه هایی تشکیل می شود 
که در نهایت این طرح ها منجر به تولید محصولات با ارزش 

افزوده بالاتر خواهد شد.
وزیر صنعت معدن و تجارت با اشــاره بــه اینکه مهمترین 
دغدغــه رئیس جمهــور توجه به معیشــت مردم اســت و 
اقشــار ضعیف باید مورد توجــه و حمایت قرار گیرند گفت: 
هر اقدامی در این راســتا باید از همین امروز آغاز شــود تا 
یک ســری از مشــکلات مردم با تلاش شــما مســئولان 
 برطرف شــود. تمام توجه و حواس ما نیز متوجه معیشــت 

مردم است.
وی ادامــه داد: کار مهــم وزارت صمت، برقــراری عدالت و 
رعایت قوانین و مقررات است و برای تحقق این موضوع باید 

 از زوایای مختلفی به این کار پرداخته شــود و نقشه ای برای
 نظارت بر بازارها و مشــارکت همه مــردم در تأمین کالاها 
داشت. کاهش دخالت عملی و اجرایی دولت مهمترین کاری 
اســت که باید انجام دهیم. باید به سمت حکمرانی حرکت 
کنیم و از دو ابزار واردات و صادرات برای کنترل بازارها بهره 
بگیریم. وزیر صنعت، معدن و تجــارت در ادامه اظهار کرد: 
کار مهم دیگری که برای نخســتین بــار به آن پرداخته ایم 
و از آبرومندانه ترین اقداماتی اســت که توسط وزارت صمت 
صورت خواهد گرفت و انقلابی در حوزه رفاه اجتماعی ایجاد 
خواهــد کرد، اعطــای اعتبار به همه آحــاد از طریق کارت 
اعتباری اســت. ما مدلی را پیاده ســازی کرده ایم که در آن 
ربا نباشــد. فرصتی هم برای خیرین ایجاد خواهد شــد که 
با راه انــدازی بانک اعتباری و از طریق حســاب های قرض 
الحســنه، همه مردم اعتبارسنجی شــده و از مزایای کارت 
اعتباری بهره مند شــوند. وی در ادامه کاهش ریســک های 

تولید را یکــی از اقدامات ضروری خوانــد و اظهار کرد: در 
حال حاضر تمامی ریســک ها متوجه تولید است و ریسکی 
متوجه بخش واســطه گری و دلالی نیســت؛ حال آنکه باید 
ریســک ها را از بخش تولید به ســمت دلالی و سفته بازی 
هدایت کنیم و از طریق تســهیل شــرایط تولیــد، تولید را 
جذاب تر کنیم. علی آبادی ادامه داد: اقداماتی هم در راستای 
تکمیل طرح های نیمه تمام که توجیه اقتصادی داشته باشد 

و احیای شرکت های راکد و متوقف، انجام شده است. 
وزیر صنعت، معدن و تجارت در ادامه با اشــاره به سه برنامه 
وزارت صمت برای آینده عنوان کرد: برای آینده ســه گروه 
کار در نظر داریــم، در گام اول اجرای پروژه هایی که منجر 
بــه رفع گلوگاه های ملی می شــود؛ مثلًا رفــع گلوگاه های 
حوزه تکنولوژی تولید هواپیما و شــناور. دومین گام، اجرای 
پروژه های ثروت آفرین است که خلق ثروت می کند؛ از جمله 
صنایع پایین دســتی معادن؛ تولیــد خودروی برقی و طرح 

پیشــران هواپیما، با این اقدام می توان محصولات با ارزش 
افــزوده بالاتر تولید و در بازار داخلی و صادراتی عرضه کرد. 
سومین گام، طرح های اشتغال زاست، در کشور اسلامی نباید 

کسی فاقد شغل باشد.
وی در پایــان تصریح کرد: بعد از اجرای این پروژه ها باید در 
راستای به حداکثر رساندن فرصت های صادراتی هم تلاش 
کرد. متأســفانه در بخش صادرات بــا چالش های متعددی 
مواجه هســتیم. رفع چالش ارزی، تسهیل مقررات گمرکی، 
بازنگری تعرفه ها و... از اقداماتی است که می تواند به تسهیل 

و تسریع صادرات کمک کند.

آگهی ثبتی و دادگستری

نفت 

بازار ارز

تجارت

بورس

کشاورزی

آب و هوا

ارز دیجیتال

تسهیلات
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 ایرنــا- بانک مرکــزی اعلام کــرد: مبلغ 
تســهیلات پرداختی بانک ها طــی ۱۰ ماهه 
ســال ۱۴۰۲ به ۴۳۰۸ هــزار میلیارد تومان 
رســیده که در مقایســه با دوره مشابه سال 
گذشــته ۹۱۲هــزار میلیارد تومــان )۲6/۹ 
درصد( افزایش داشــته که سهم بخش خانوار 
با احتســاب کارت های اعتباری اعطا شده به 
۲۰/۱ درصد کل تسهیلات پرداختی افزایش 
یافته اســت. از کل تسهیلات پرداختی، مبلغ 
۳ هــزار و ۵۰۸ هزار میلیــارد تومان معادل 
۸۱/۴ درصد به صاحبان کسب و کار )حقوقی 
و غیرحقوقــی( و ۸۰۰ هــزار میلیارد تومان 
معادل ۱۸/6 درصد به مصرف کنندگان نهایی 

)خانوار( تعلق گرفته است.
جــدول۱ بیانگر هدف از دریافت تســهیلات 
پرداختــی در بخش های اقتصــادی طی ۱۰ 

ماهه ابتدای ســال ۱۴۰۲ می باشــد. ســهم 
تســهیلات پرداختــی در قالب ســرمایه در 
گــردش در کلیه بخش هــای اقتصادی طی 
۱۰ ماهه ســال ۱۴۰۲ مبلــغ ۲ هزار و 6۵۳ 

هزار میلیارد تومــان معادل 7۵/6 درصد کل 
تســهیلات پرداختی به صاحبان کسب و کار 
اســت. همچنین سهم تســهیلات پرداختی 
 در قالــب خریــد کالای شــخصی توســط 

مصرف کننده نهایی )خانوار( مبلغ ۳۲۱ هزار 
میلیارد تومــان معــادل ۴۰/۲ درصد از کل 
تسهیلات پرداختی به مصرف کنندگان نهایی 
)خانوار( می باشد. ســهم تسهیلات پرداختی 
بابت تأمین ســرمایه در گردش بخش صنعت 
و معدن در ۱۰ ماهه سال ۱۴۰۲ معادل یک 
هــزار و ۴۲ همت بوده که حاکی از تخصیص 
۳۹/۳ درصــد از منابــع تخصیــص یافته به 
ســرمایه در گردش کلیه بخش های اقتصادی 

)مبلغ ۲ هزار و 6۵۳ همت( است.
بر اســاس آمارهای بانک مرکزی، از یک هزار 
و ۲77 همت تســهیلات پرداختی در بخش 
صنعت و معدن معادل ۸۱/6 درصد آن )مبلغ 
یــک هــزار و ۴۲ همت( در تأمین ســرمایه 
در گردش پرداخت شــده که بیانگر توجه و 
اولویت دهی بانک ها به تأمین منابع برای این 

بخش در سال ۱۴۰۲ است.
تسهیلات خرد )کمتر از ۳۰۰ میلیون تومان(

از کل تســهیلات پرداختی در دوره یاد شده، 
مبلــغ یک هــزار و ۱۵ همت معــادل ۲۳/6 
درصد به صورت تســهیلات خرد اعطا شــده 
اســت. همچنین مبلغ ۸۳ همت نیز در قالب 
کارت های اعتباری انجام شــده اســت که با 
احتســاب این مبلغ، کل تسهیلات پرداختی 
خرد )کمتــر از ۳۰۰ میلیون تومان( به مبلغ 
یک هزار و ۹۸ همــت معادل ۲۵ درصد کل 

تسهیلات پرداختی را شامل می شود.
بــا توجه به اینکــه تســهیلات پرداختی در 
قالب کارت های اعتباری نیز در بخش خانوار 
پرداخت شــده است، ســهم بخش خانوار از 
۱۸/6 درصد در جدول ۱، به ۲۰/۱ درصد کل 

تسهیلات پرداختی افزایش می یابد.

بانک مرکزی خبر داد:

رشد ۲۷درصدی تسهیلات بانکی تا پایان دی 
انرژی

وزیر صنعت، معدن و تجارت:

 اجرای طرح های ثروت آفرین را در دستور کار داریم

صنعت

 صداوسیما- حسین سلیمی، عضو اتاق بازرگانی با اشاره به 
اقدامــات بانک مرکزی در کنترل بازار ارز تأکید کرد تا پایان 

سال افزایشی برای نرخ ارز متصور نخواهیم بود.
حســین ســلیمی، درباره کاهش قیمت دلار در هفته اخیر 
گفت: بانک مرکزی طی یک ســال گذشته اقدامات مختلفی 
بــرای کنترل بازار ارز انجام داد کــه نمونه ای از این اقدامات 
شــامل ایجاد مرکز مبادله ارز و طــلای ایران، الزام به افتتاح 
حساب ارزی برای دریافت ارز با کارت ملی، کنترل نقدینگی 
و رســاندن آن به ۲۵ درصد، افزایش ذخایر ارزی، آزادسازی 

منابع بلوکه شده و اجرای سیاست تثبیت می شود.
ســلیمی افزود: در هفته های گذشته با رونق گرفتن تنش و 
اختلافات سیاســی در منطقه خاورمیانه تعدادی از کشور ها 
تصمیــم گرفتند پای ایــران را به این تنش هــا باز کنند که 
خوشــبختانه ایران به این مسئله ورود نکرد؛ اما با این وجود 

قیمت دلار به بهانه تنش های سیاســی و با جوســازی های 
رسانه ای عده ای ذینفع به صورت موقت افزایش یافت.

عضــو اتاق بازرگانی با اشــاره به این موضــوع که با کاهش 
تنش های سیاســی شاهد کاهشی شــدن نرخ دلار هستیم، 
گفت: درســت است که تنش های سیاسی در افزایش نرخ ارز 
نقش داشتند؛ ولی نباید از اقدامات خوب بانک مرکزی برای 
کاهشی شدن این نرخ غافل شویم. وی افزود: از جمله اقدامات 
خوب بانک مرکزی برای نزولی کردن نرخ ارز، انتشار گواهی 
ســپرده خاص با سود ۳۰ درصد بود. چون به علت جذابیت و 
سود این گواهی، استقبال گســترده ای از آن صورت گرفت. 
سلیمی تأکید کرد: با انتشار گواهی سپرده خاص عده ای برای 
به دســت آوردن سود ۳۰ درصدی پول های خود را به سمت 
این گواهی و به نوعی تولید آورند که این موضوع باعث کاهش 
گردش پول در بازار ارز و طلا شد. وی افزود: نرخ شکست این 
گواهی سپرده خاص ۱۲ درصد است؛ بنابراین به نوعی مردم 
ترجیح می دهند این پول را تا سررســید یک ساله نزد خود 
نگــه دارند؛ در نتیجه با این اقدام نقدینگی در دســت مردم 
جمع خواهد شــد و بازدهی بانک ها نیز بالا می رود. عضو اتاق 
بازرگانی در پایان بیان کرد: پول های در دست مردم به نوعی 
باعث ایجاد فشار به بازار ارز می شد که خوشبختانه این پول ها 
جذب گواهی ســپرده خاص شدند؛ بنابراین نرخ دلار در بازار 
ارز دوباره کاهشــی شد و تا پایان سال افزایشی برای نرخ ارز 

متصور نخواهیم بود.

باشــگاه خبرنگاران- علیقلی ایمانی، مدیرعامل بنیاد 
ملی گندمکاران گفت: هم اکنون بحث اصلاح قیمت خرید 
و تخصیص جایزه تحویل گندم در شــورای قیمت گذاری 

در حال بررسی است.
مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران گفت: بر اســاس آخرین 
 آمار ســطح زیرکشــت گندم بــرای ســال زراعی جدید

به 6 میلیون و ۱۰۰ هزار هکتار رسیده و شرایط سبزینگی 
مزارع هم مناسب است.

به گفته وی، با استمرار شرایط مساعد جوی و تأمین کود 
مورد نیاز پیش بینی می شود که سال خوبی از لحاظ تولید 
داشــته باشیم اما هم اکنون کشاورزان مشکل کمبود کود 
شــیمیایی را دارند. ایمانی ادامــه داد: در حال حاضر کود 
به میزان کافی در دســترس کشاورزان نیست تا بتوانند از 

بارندگی ها حداکثر استفاده را داشته باشند.
مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران درباره آخرین پیگیری ها 
در ارتبــاط با اصلاح قیمت خریــد تضمینی گندم افزود: 
صحبت هایــی در ارتباط با اصــلاح قیمت خرید تضمینی 
گندم در شــورای قیمت گــذاری مطرح اســت، اما هنوز 
تصمیم قطعی مبنی بر آنکــه نرخ ۱7 هزار و ۵۰۰ تومان 
می ماند یا جایزه تحویل داده می شود، اتخاذ نشده است.  

وی افزود: در راستای پایداری تولید و ترغیب کشاورزان به 
تحویل گندم به مراکز خرید باید مشوق هایی به کشاورزان 
داده شــود تا آن ها نسبت به ادامه مرحله داشت و تحویل 

گندم به مراکز خرید دلگرم شوند.
ایــن مقــام مســئول در واکنش بــه اظهار نظــر برخی 
کارشناسان پیرامون مقایسه قیمت گندم داخلی و خارجی 
گفت: بنابر آمار ۸ ماهه گمرک، قیمت واردات گندم ۴۲۳ 
دلار بود که با احتساب سایر هزینه های استاندارد، حمل و 
ترخیص و ... بالاتر از نرخ داخل تمام می شــود، در حالیکه 
برخی کارشناســان با دلار ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومان محاسبه 
می کنند و در مقابل کشاورز بر مبنای دلار ۵۵ هزار تومان 

هزینه می کند.
وی گفت: بنابر فرمایشات مقام معظم رهبری اگر تولیدات 
داخل حتی گرانتر از مشــابه خارجی باشد، باید در داخل 
تولید شود، در حالی که اظهار نظر برخی کارشناسان مبنی 
بر ارزان بودن و مقایســه کردن قیمــت گندم خارجی و 

داخلی با سیاست خودکفایی مغایرت دارد.

مهر- محمدرضــا کاویان پــور، رئیس مؤسســه تحقیقات آب 
کشــور درباره وقــوع پدیــده خشکســالی برفی در زمســتان 
امســال و تأثیر سدســازی برای عبور از بحــران کم آبی، گفت: 
افزایــش دمــای هوا در کــره زمین بــه ویژه محدوده آســیا با 
پائیــن آمدن ســطح پوشــش برفی همراه شــده اســت؛ طی 
 ارزیابی های اخیر ســطح پوشــش برفی در کشــور روند منفی 

و نزولی دارد.
وی تأکید کرد: برف منبع تأمین آب کشــور در تابســتان است 
 و مســاله خشکســالی برفی موضوع بســیار جدی اســت که با 

آن روبرو هستیم.
وی با بیان اینکه رژیم بارشی کشور دچار نوسان شده است، ادامه 
داد: در فصــول پاییز و بهار هرکدام ۲۵ درصد آب مورد نیاز کل 
سال کشور باید تأمین شود اما در دو سال اخیر این فرمول تغییر 
کرده است؛ در شرایطی که در فصل تابستان ۵ درصد منابع آبی 
کشور تأمین می شود، تابســتان ۱۴۰۰ پربارش ترین فصل سال 
بود. در این شرایط تصمیم گیری بسیار دشوارتر و متناسب با این 
امر فعالیت در بخش های مختلف از جمله کشــاورزی پیچیده تر 

شده است.
  کاهش ۴۳ درصدی بارندگی ها نسبت به شرایط نرمال

کاویان پــور یــادآور شــد: در کنار تغییر رژیم بارشــی کشــور، 
میــزان بارندگی ها کاهش یافته اســت. این در حالی اســت که 
امــروز با کاهــش ۴۳ درصدی بارندگی ها نســبت به شــرایط 
 نرمال روبه رو هســتیم و در این شــرایط لازم اســت نسبت به 
ذخیره ســازی و حفظ منابع آبی برای ســال آبی پیش رو، توجه 

بیشتری صورت گیرد.
رئیس مؤسســه تحقیقات آب کشــور در ادامه، سدها را یکی از 
بهتریــن و مفهمومی ترین ابزارها برای مقابله با شــرایط موجود 
عنوان کرد و بیان داشــت: خوشــبختانه بسیاری از بارندگی های 
اخیر در حوضه های آبی ســدهای کشور رخ داده است که پیامد 

خوبی است.
وی افزود: کشــور دارای مرزهای جغرافیایی بســیاری است که 
منتهی به دریاها می شــود؛ خروجی منابع بارشی مختلفی که از 
کنار این سواحل عبور می کند، دریا است. بر این اساس وزیر نیرو 

موضوع اســتفاده از این ظرفیت آبی را در خط مجاور سواحل که 
آب مناسب با کیفیت تری را داراست مورد تأکید قرار داده است.

کاویان پــور در ادامه بــه تعریف موضوع ال نینــو و ارتباط آن با 
بارندگی ها پرداخت و گفت: اســتفاده ابزاری از موضوع آب برای 
تحریک افکار عمومی، توسط شبکه های اجتماعی که پایگاه های 
آن خارج از کشور اســت یک پدیده طبیعی است، اما در وزارت 

نیرو این رویه در پیش بینی های بارندگی دنبال نشد.
رئیس مؤسســه تحقیقات آب کشور در این خصوص توضیح داد: 
وزیر نیرو با توجه به مجموع منابع آبی کشــور و درک درست از 
عدم قطعیت ها در موضوع پیش بینی ها، حساسیت های با ضریب 

اطمینان بالا را پیگیری مورد تأکید قرار داد.
وی افزود: همه دیتاهای جهانی و ســازمان های مســئول کشور 
پیش بینی می کردند امســال باید در انتظار پاییز پربارش باشیم 
اما بر اســاس تصمیم عاقلانه و خردمندانه در وزارت نیرو این امر 
مسجل شد که نمی شود به این گزارشات اعتماد کرد و در نهایت 

در مواجهه با این موضوع جوانب احتیاط رعایت شد.
  راه اندازی سامانه پایش سیلاب در کشور

کاویان پور با اشــاره به راه اندازی سامانه پیش بینی سیلاب اشاره 
کرد و گفت: پس از ســیلاب های سال های ۹7 و ۹۸، وزارت نیرو 
به این نتیجه رســید مجموعه سیستم های هشدار موجود کشور 
پاسخگوی نیازها نیســت بر این اساس مجموعه مدیریت بحران 
شــکل گرفت و وظیفه و مأموریت مؤسسه تحقیقات آب، توسعه 
سامانه بومی پایش و پیش بینی بارش و سیلاب با تأکید بر جریان 

ورودی به سدهای کشور تعیین شد.
وی تصریح کرد: بر این اساس سامانه ای با دقت ۸ کیلومتر تعریف 
و ایجاد شد که هم اکنون در اختیار همه کاربران شرکت های آب 
منطقــه ای، آب و فاضلاب و برق قرار گرفته اســت. حدود ۴۰۰ 
کارشــناس در سراسر کشور به این سامانه متصل هستند و دائماً 

آن را رصد می کنند.
رئیــس مؤسســه تحقیقات آب کشــور همچنیــن از راه اندازی 
ســامانه دریای خزر سخن به میان آورد و خاطرنشان کرد: پایش 
رودخانه های ورودی به دریا از جمله مواردی است که توسط این 

سامانه صورت می گیرد.

نرخ دلار تا پایان سال افزایش نمی یابد
مدیرعامل بنیاد ملی گندمکاران:

 بحث جایزه تحویل گندم در حال بررسی است

رئیس مؤسسه تحقیقات آب کشور: 

خشکسالی برفی کشور جدی است

ایســنا- قیمت نفت در معاملات روز گذشته بازار 
آســیا، پس از انتشــار آماری که رشــد بیش از حد 
ذخایر آمریکا در هفته گذشته را نشان داد و انتظارات 
مختلف ســرمایه گذاران برای کاهش نرخ بهره توسط 

فدرال رزرو، کاهش یافت.
بهای معاملات نفت برنت با ۱۱ ســنت معادل ۰/۱۳ 
درصد کاهش، به ۸۲ دلار و 66 ســنت در هر بشکه 
رســید. بهای معاملات وســت تگــزاس اینترمدیت 
آمریکا با ۳ سنت کاهش، به 77 دلار و ۸۴ سنت در 
هر بشکه رســید. نفت برنت روز گذشته با 77 سنت 
افزایش و شــاخص نفت آمریکا با ۹۵ سنت افزایش، 

بسته شده بود.
سورو ســارکار، سرپرست تیم بخش انرژی بانک دی 
بی اس، گفت: نفت به دلیل انتشــار آمار تورم آمریکا 
که بالاتر از حد انتظار بود و پتانســیل عقب انداختن 
ســیکل کاهش نرخ بهــره را دارد، از افزایش قیمت 
بازماند. به علاوه، افزایش ذخایر نفت آمریکا، احتمالاً 
بازار را غافلگیر کرد و مختل شدن فعالیت پالایشگاه 
بریتیش پترولیوم در وایتینگ هم به مســائل بخش 

تقاضا، کمکی نمی کند.
منابع بازار با استناد به آمار مؤسسه امریکن پترولیوم 
که اواخر روز ســه شنبه منتشر شــد، اعلام کردند 
ذخایــر نفت آمریکا در هفتــه منتهی به ۹ فوریه، به 
میزان ۸/۵۲ میلیون بشــکه افزایش یافت که بسیار 

بیشــتر از رشد ۲/6 میلیون بشکه ای پیش بینی شده 
توسط تحلیلگران در نظرسنجی رویترز بود.

تحلیلگران مؤسســه مالی آی ان جی در یادداشــتی 
نوشتند: رشــد ذخایر نفت، عامل نسبتاً منفی بود. با 
این حال، با کاهش شدید تولید، جبران شد. این آمار 
احتمالاً منعکس کننده اختلال در فعالیت پالایشگاه 

وایتنینگ به ظرفیت ۴۳۵ هزار بشکه در روز است.
آمار مؤسســه امریکن پترولیوم همچنین نشــان داد 
ذخایر بنزین در هفته گذشــته، 7/۲۳ میلیون بشکه 
و ذخایر ســوخت های دیگر، به میزان ۴/۰۲ میلیون 
بشــکه کاهش پیدا کرده که بســیار بیشتر از میزان 

پیش بینی شده توسط تحلیلگران بود. 
عامل دیگری که روی بازار تأثیر گذاشت، انتشار آمار 
تورم مصرف کننده آمریکا در ماه میلادی گذشته بود 
که همچنان بالا مانده اســت. اکنون سرمایه گذاران 
انتظار دارند سیاستگذاران بانک مرکزی آمریکا، مدت 
طولانی تری برای آغاز کاهش نرخ های بهره دســت 
نگه دارند که این امر، به رشد اقتصادی و تقاضا برای 

سوخت لطمه خواهد زد.
با تعدیل انتظارات برای کاهش نرخ های بهره، ارزش 
دلار به بالاترین حد ســه مــاه اخیر صعود کرد. دلار 
قــوی، معمولاً تقاضا برای خرید از ســوی دارندگان 

ارزهای دیگر را ضعیف می کند.
بر اســاس گزارش رویترز، تحلیلگــران گروه بانکی 
ANZ اظهــار کردند: با وجــود دورنمای مثبتی که 
اوپک از تقاضا ارائه کرد، قیمت ها تا حدودی به دلیل 
نگرانی ها نســبت به ســطح عرضه اعضای این گروه، 

ضعیف شدند.
 گزارش ماهانه بازار نفت اوپک، نگرانی هایی را نسبت 
به پایبندی این گروه به کاهــش تولید فعلی، ایجاد 
کرد. تنها کویت و الجزایر، سهمشان از کاهش تولید 
را اعمــال کردند در حالی که تولیــد عراق، بالاتر از 

سهمیه توافق شده ماند.

قیمت نفت کاهشی شد



کمدیازنگاهینوبهرویآنتنمیرود
مجموعــه کمــدی از نگاهی 
محســن  تهیه کنندگی  به  نو 
آرمین  کارگردانی  و  رفیعــی 
از شبکه  قاسم زاده هر شــب 
مخاطبــان  میهــان  نســیم 

تلویزیون خواهد شد.
بــه  دو«  و  »یــک  برنامــه 
رفیعی،  محسن  تهیه کنندگی 
کارگردانی آرمین قاســم زاده 
و نویســندگی امیــر عضــد 
با مشــارکت مرکز ســیمرغ 
معاونت ســیما در ۲۰ قسمت 
اولین  ۲۵ دقیقه ای تولیــد و 

مجموعه کمدی با موضوع انتتخابات است که هر شب، ساعت ۲۱ به روی شبکه نسیم می رود.
با توجه به جایگاه مهم نمایندگی مجلس ویژگی های یک نماینده شاخص و چالش های پیش روی 

این کاندیدا ها به زبان طنز در مجموعه نمایشی یک و دو مطرح خواهد شد.
ایــن برنامه به محور های متفاوتی از جمله وعده های انتخاباتی، وظایف و تکالیف نمایند ها، تبلیغات 
کاندیدا هــا، انتظارات غلط مــردم از نماینده ها،  بد اخلاقی در انتخابــات، قانون گذاری و نظارت و 
داشــتن برنامه  مشخص می پردازد. اهمیت مشارکت در انتخابات و فرهنگ مسئولیت پذیری در این 
مجموعه طنز با زبانی متفاوت بیان خواهد شد. این مجموعه طنز ترکیبی از کمدی موقعیت، کمدی 

زمینه و کمدی کلامی است که در گروه نمایشی مرکز سیمرغ تهیه و تولید شده است.

»شجاعی«رسماًسرمربیهوادارشد

به گزارش ایسنا، باشگاه هوادار با انتشار عکسی از مسعود شجاعی از رسمی  شدن 
قرارداد او با این باشگاه به عنوان سرمربی خبر داد.

حمید عبداللهی، محمود شجاعی، مهرداد طهماسبی، اشپیتیم آرفی، یاگو )مربی 
بدن ساز(، کاظم کرامتی )مربی دروازه بانان( دستیاران شجاعی در کادر فنی هوادار 

خواهند بود.

اعلامبرنامهسهسالهلیگملتها؛
حضوروالیبالایراندرلیگملتهای۲۰۲۵قطعیشد

به گزارش مهر، فدراسیون جهانی والیبال )FIVB( از ابتدای دهه ۱۹۹۰ میلادی، 
بر اســاس یک برنامه بازاریابی و جذب مخاطب عام در سراسر جهان برای رشته 
ورزشــی والیبال، تورنمنت های ســالانه لیگ جهانی )در بخــش مردان( و جایزه 

بزرگ )در بخش زنان( را راه اندازی کرد.
این دو رویداد سالانه اگرچه از حیث تعداد تیم های حاضر، شیوه برگزاری و جوایز 
نقدی با یکدیگر تفاوت های بنیادین داشتند، ولی رفته رفته طی دو دهه برگزاری 
جایگاهی پراهمیت نزد کشــورهای فعال در زمینه والیبال و همچنین مخاطبان 
والیبــال پیدا کردند. تــا جایی که حضور در این تورنمنت ها بخشــی از اهداف و 
چشم اندازهای کشورها شد؛ چراکه لیگ جهانی و جایزه بزرگ به مقدمه ای بایسته 

برای طی کردن سیر تکاملی و پیشرفت تیم ها بدل شده بود.
رویارویی با کشورهای قدرتمند دنیای والیبال و کسب تجربه از حضور بین المللی 
در بالاترین سطح والیبال جهان در بازه ای دوماهه چیزی نبود که کشورها از کنار 
آن به ســادگی عبور کنند. به ویژه اینکه از کانال این رقابت ها می توانستند خود را 
بــرای تورنمنت های مهم دیگر از جمله بازی های المپیک، قهرمانی مردان جهان، 

جام جهانی و قهرمانی قاره ها آماده کنند.
والیبال ایران نیز از جمله کشــورهایی بود که لیگ جهانی را دروازه جهانی شدن 
و پیشــرفت قلمداد کرد و برای حضور در این مسابقات هدف گذاری کرد، اما تیم 
ملی ایران در ســال های ۲۰۱۰ و ۲۰۱۱ در مرحله انتخابی این تورنمنت متوقف 
شــد تا سال ۲۰۱۲ سرانجام موفق شــود با کسب دو پیروزی برابر مصر در قاهره 
و ســپس ثبت دو پیروزی دیگر بر ژاپن در تهران، جــواز حضور در لیگ جهانی 

۲۰۱۳ را به دست آورد.
از آن ســال تا سال ۲۰۱۷ که آخرین دوره لیگ جهانی برگزار شد، ایران همواره 
یکی از تیم های حاضر در این تورنمنت معتبر بود و بهترین نتیجه اش نیز در سال 
۲۰۱۴ رقم خورد که از مرحله گروهی به مرحله نهایی رســید و از این مرحله نیز 

به نیمه نهایی صعود کرد و نهایتاً به عنوان چهارمی مسابقات دست یافت.
اما فدراسیون جهانی والیبال از سال ۲۰۱۸ با ترکیب و یکسان سازی لیگ جهانی 
)مردان( و جایزه بزرگ )زنان( از حیث تعداد تیم ها، نحوه برگزاری و میزان جوایز 
نقدی، مســابقات »لیگ ملت ها« را بنیان نهاد و اجرا کرد. مسابقاتی که ایران نیز 
یکی از حاضران ثابت آن اســت و در سال های ۲۰۱۸ و ۲۰۱۹ با قهرمانی روسیه 
به پایان رسید. در ســال ۲۰۲۰ نیز گسترش و شیوع ویروس کرونا سومین دوره 
این رقابت ها را لغو کرد و در ســال های ۲۰۲۱، ۲۰۲۲ و ۲۰۲۳ به ترتیب برزیل، 

فرانسه و لهستان جام قهرمانی را بالای سر بردند.
فدراســیون جهانی والیبال در ادامه توســعه این رویداد بیــن المللی برنامه لیگ 
ملت ها مردان و زنان در ســال های ۲۰۲۵ تــا ۲۰۲۷ را اعلام کرد که حکایت از 

افزایش تیم های شرکت کننده و میزبان های مرحله مقدماتی دارد.
بر این اساس مرحله مقدماتی لیگ ملت ها در این سال ها با حضور ۱۸ تیم برگزار 
می شــود، بنابراین ۱۶ تیم شرکت کننده در مسابقات سال ۲۰۲۴ گروه مردان و 

تیم های شرکت کننده در گروه زنان نگران سقوط به چلنجرکاپ نخواهند بود.
همچنین در حال حاضر مرحله مقدماتی در سه هفته و هر هفته در دو گروه هشت 
تیمی برگزار می شــود که از سال ۲۰۲۵ مقدماتی در سه هفته و هر هفته در سه 
 گروه شــش تیمی به میزبانی سه کشور در هر گروه جنسیتی برگزار خواهد شد.
در فرمت جدید لیگ ملت ها همانند سال های قبل در پایان مرحله مقدماتی هفت 

تیم برتر به همراه میزبان به مرحله نهایی صعود خواهند کرد.

همایون اسعدیان، دبیر شورای  صنفی نمایش 
در پاســخ بــه اینکه بــا توجه بــه فیلم های 
جشــنواره فجر چهل ودوم چــه پیش بینی  از 
اکران سال ۱۴۰۳ دارد؟ بیان کرد: بهتر است 
ابتدا به خود فیلم های جشــنواره اشاره کنم و 
ارزیابــی ام را از آن ها بگویــم. من تقریباً تمام 
فیلم های جشــنواره را دیــدم و فکر می کنم، 
اکثریت قریب به اتفاق کســانی که فیلم های 
جشــنواره فجر را دیدند متفق القول باشند که 
ما امســال با انبوهی از فیلم های ضعیف، تله 

فیلم و پرهزینه روبه رو بودیم.
اکراننوروزیکیوچگونهآغازمیشود؟

دبیر شــورای  صنفــی نمایش دربــاره اکران 
نوروزی ســال جدیــد که با مــاه رمضان نیز 
همزمان اســت و اینکــه آیا اکــران نوروزی 
تحــت تأثیر ایــن همزمانی قــرار می گیرد، 
اظهــار کرد: هم در شــورای صنفی نمایش و 
هــم در معاونت اداره کل نظــارت بر نمایش، 
بر این توافق هستیم که حتی با وجود داشتن 
هشت سرگروه، اکران هشــت فیلم در نوروز 
به صلاح نیســت بــه همین دلیــل احتمالاً 
از نیمه اســفند بــا اکران چهــار فیلم جدید 
 روبرو می شــویم و اکــران فیلم های قبلی هم 
ادامه پیدا می کند؛ بعد در عید فطر چند فیلم 
جدید دیگر اضافه می شــوند و چند فیلم هم 

برداشته خواهند شد.
وی افزود: در حال حاضر به دفاتر پخش نامه 
فرستادیم تا متقاضیانی که می خواهند فیلمی 
را برای نــوروز اکران کنند درخواســت های 
خــود را ارائــه کننــد کــه بعــد به شــیوه 
ســال های قبــل در تعامل با وزارت ارشــاد 
 مشــخص کنیم چه فیلم هایی از نیمه اسفند 

اکران می شوند.
او دربــاره اینکــه آیا فیلم هایی از جشــنواره 
امســال متقاضی اکران عید نوروز هستند نیز 
گفت: براساس شــنیده هایم می دانم دو، سه 
فیلمی را که از جشــنواره امسال گفتم از نظر 
اقتصادی می توانند موفق باشند، آماده اکران 
نوروزی هســتند ولی الان نمی دانم که آیا با 
سیاســتگذاری ها برای اکران تطبیق داشــته 

باشند یا خیر.
قواعد اکران ۱۴۰۳ تغییر می کند؟

اســعدیان یادآور شــد: آیین نامه اکران سال 
۱۴۰۲ منتشــر نشــده ولی برای سال آینده 
پس از تایید نهایی منتشــر خواهد شد. البته  
در دو ســال قبل به دلیل شرایطی که بعد از 
کرونا داشتیم و نیز مســائل دیگر جامعه، در 
بســیاری از موارد آیین نامه را کنار گذاشتیم 
و شورا بر اســاس مصالح روز حرکت کرد. در 
واقع حفظ ســالن های سینما و رونق دادن به 

نمایش در اولویت قرار داشت و ما قاعده ۷ یا 
۱۰ هفتــه اکران  را تغییر دادیم و اجازه دادیم 
وقتی فیلمی مثل »فســیل« می فروشــد به 
اکران خود ادامه دهد چون می خواستیم فضا 
را گرم نگه داریم تا دوباره مردم را به ســینما 
بکشانیم. خوشبختانه الان این اتفاق افتاده و 

حالا می توانیم منضبط تر عمل کنیم.
فروشهزارمیلیاردیتکرارمیشود؟

او درباره اینکه آیا فروش ســال آینده سینما 

بــا توجه به کمدی های تولید شــده می تواند 
نسبت به امسال وضعیت بهتری داشته باشد، 
گفت: چنین پیش بینی  ســخت است هرچند 
فیلم هایی  تهیه کننده ها مدعی هستند  برخی 
دارند که بیشــتر از امســال می فروشند؛ ولی 
اساســاً خطری که الان مــا را تهدید می کند 
 رفتــن ســینما صرفاً بــه ســمت فیلم های 

کمدی است. 
در حال حاضر به نظر می رســد بین ۷ تا ۱۰ 

فیلم کمدی داریم که عمدتاً در جشنواره فجر 
نبودند و قرار است گیشه را تسخیر کنند، ولی 
واقعیت این اســت که مــن نگرانم این تعداد 
فیلم های کمدی واکنش منفی در مردم ایجاد 
کند، چون عموماً با بازیگران یکسان در فضای 
مشابه هســتند که مخاطب را پس می زند و 
ممکن است آنچه را امسال به دست آورده ایم 

از دست بدهیم. 
ما متأسفانه با یک کســتینگ محدود بازیگر 
طرف هستیم که مرتب از این فیلم به آن فیلم 
می روند و در شــبکه نمایش خانگی هم آن ها 
را می بینیم و این ممکن اســت برای تماشاگر 
خســته کننده باشــد؛ به خصوص اینکه همه 
فیلم های کمدی مثل »فسیل« نیستند، ولی 
امیدواریم که باشــند و امیدواریم سال آینده 
با فروش دو هزار میلیاردی در ســینما روبه رو 
شــویم چون هیچکس از ایــن قضیه ناراحت 

نمی شود.
اســعدیان در پایان افــزود؛ امیدواریم فروش 
ســینما به گونه ای شــود که همــه فیلم ها 
از یک فــروش نســبی برخوردار باشــند نه 
اینکــه مثــل الان بیــش از ۶۰۰ میلیــارد 
برای ســه فیلــم باشــد و ۴۰۰ میلیارد برای 
 ۴۷ فیلــم که این یعنــی تمــام آن فیلم ها 

ضرر کرده اند.
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ورزش

جشنوارهموسیقیفجرفارستا۲7بهمنادامهدارد

گروه موســیقی حام بــا خوانندگی 
حامــد فقیهــی هنرمند شــیرازی، 
از جملــه گروه های پــاپ حاضر در 
هجدهمین جشــنواره موسیقی فجر 
فارس اســت که ساعت ۱۸:۳۰ فردا 
۲۶ بهمن مــاه جاری در تالار حافظ 
فرهنگ و ارشــاد اســلامی اســتان 

فارس بر صحنه اجرا دارد.
۱۳ گروه موســیقی محلــی مقامی، 

پاپ، کلاسیک و  سنتی در جشــنواره موسیقی فجر فارس حضور دارند و پس 
از برپایی جشــنواره های تئاتر منطقه ای، جشنواره تجسم هنر و جشنواره فیلم 
فحر، از سه شنبه ۱۳ گروه در قالب جشنواره هجدهمین موسیقی فجردر شیراز 

مشغول به اجرا هستند.
ایــن گروه هــا از ۲۴ تا ۲۶ بهمن مــاه در ۱۶ نوبت در تــالار حافظ و مجتمع 
فرهنگی رفاهی دانشگاه شیراز اجرای برنامه دارند. گروه های قشقایی مرودشت 
به سرپرســتی محمدحســین زارع، آوای شیراز به سرپرســتی وحید رئیسی و 
قشــقایی درنا به سرپرســتی محمــد جاویدی پور از گروه هــای محلی مقامی 

جشنواره موسیقی فجر فارس هستند.
گروه های شــیراز دژاوو به سرپرستی هومن پوراسماعیل، کرفیلارمونیک شیراز 
به سرپرستی احسان سالاری، کوارتت مهرآوا به سرپرستی مسعود پیرانی و تک 
نوازی فلوت از آرتاشــس گریگوریان از گروه هایی هستند که به اجرای موسیقی 
کلاســیک می پردازند. گروه های روچن به سرپرستی مجتبی قلی پور و میم به 
سرپرســتی مصیب میردادی از گروه های موسیقی ســنتی و گروه های فروغ و 
احســان وزیری به سرپرستی احســان وزیری، کهتر به سرپرستی آریا کهتر و 
حام به سرپرستی حامد فقیهی از گروه های پاپ حاضر در جشنواره فجر فارس 
هستند. گروه قشــقایی درنا در چهار نوبت در مجتمع فرهنگی رفاهی دانشگاه 
شــیراز به اجرای برنامه می پردازد و تالار حافظ میزبان دیگر گروه های موسیقی 
خواهد بود. در این دوره از جشــنواره موســیقی فجر فارس تلاش شــده تا با 
استفاده از گروه های موسیقی استانی، فرصتی برای شکوفایی بیشتر آنها فراهم 
شــود و علاقه مندان می توانند از طریق سایت »شیراز تیکت« برای تهیه کارت 

ورود هماهنگی کنند.

بازگشت»خالهشادونه«بهتلویزیون

فصل جدید »باغ شــادونه« با محوریت خانواده و کودکان روزهای پنج شــنبه و 
جمعه حوالی ساعت ۱۵ از شبکه دو سیما روانه آنتن می شود.

 در هر قسمت از فصل سوم »باغ شادونه« ماجراهای جدیدی اتفاق می افتد که 
مهارت های کودکانه و مفاهیــم اخلاقی، دینی، فرهنگی و اجتماعی را در قالب 

داستان هایی شاد و هیجان انگیز به بچه ها آموزش می دهد.
در خلاصه داستان این فصل از برنامه آمده است: نازگل دختر اوستا گلاب که دو 
فرزند به نام های نقل و نبات دارد به تازگی به محله باغ شادونه نقل مکان کرده 
و قرار اســت در این باغ زندگی کنند، حضور نقل و نبات در این باغ ماجراهای 
و شــیرین و دیدنی خلق می کند. حضور کودکان بــا خانواده از دیگر آیتم های 

جذاب این برنامه است.
ســری جدید »باغ شادونه« در ۳۰ قســمت ۳۵ دقیقه ای، کاری است از گروه 
کودک و نوجوان شــبکه دو بــه تهیه کنندگی و کارگردانــی علی اکبر ذاکری، 
سردبیری صدیقه سلطان نژاد، نویسندگی ستاره کدخدایی و اجرای ملیکا زارعی 
کــه پخش آن از امروز ۲۶ بهمن حوالی ســاعت ۱۵ آغــاز و به صورت روتین 

پنج شنبه ها و جمعه ها در همین ساعت از شبکه دو سیما روانه آنتن می شود.

پیشبینیازگیشهفیلمهایفجرواکراننوروزی

 به گزارش ایسنا، ۱۰ وزنه بردار برتر رنکینگ 
در اوزان المپیکی سهمیه حضور در بازی های 
المپیک پاریس را به دست می آورند. اخیراً در 
مســابقات وزنه برداری قهرمانی آسیا ۲۰۲۴ 
ازبکستان، یک وزنه بردار دیگر با ثبت رکورد 
۴۰۰ کیلوگــرم خودش را بــه جمع مدعیان 
دســته ۱۰۲ کیلوگرم برای گرفتن ســهمیه 
المپیک اضافه کرد و نماینده ایران را با خطر 
خارج شــدن از جمع ۱۰ نفــر برتر رنکینگ 

مواجه کرد.
اکبر ژورائف از ازبکســتان که از وزنه برداران 
شــاخص دســته ۱۰۹ کیلوگرم بود، با تغییر 
وزن و حضــور در دســته ۱۰۲ کیلوگرم، به 
جمع مدعیان این وزن اضافه شــد و طبیعتاً 

کار برای نماینده ایران از قبل سخت تر شد.
ژورائف که قهرمــان المپیک توکیو و قهرمان 
جهــان اســت، پــس از اینکه دســته ۱۰۹ 
کیلوگــرم از اوزان المپیکی خارج شــد، وارد 
دســته فوق سنگین شــد؛ اما آنجا پیشرفت 
آن چنانی نداشــت، بنابراین بــا تغییر مجدد 

وزن، وارد دسته ۱۰۲ کیلوگرم شد.

او در اولین حضــورش در وزن جدید، رکورد 
۱۸۰ یــک ضرب، ۲۲۰ دوضــرب و مجموع 
۴۰۰ کیلوگــرم را ثبت کرد و توانســت وارد 
رنکینگ ۱۰ نفره المپیک شود. ژورائف با این 
رکورد، ســهمیه المپیک خود را قطعی کرد 
و نشــان داد در پاریس جــزو مدعیان مدال 

المپیک است.

 هوان هوا لیو از چین با ۴۰۴ کیلوگرم و فارس 
الباخ از قطر با ۴۰۰ کیلوگرم بیشترین رکورد  
را در رنکینــگ دارنــد و نفــرات اول و دوم 
هستند و با به روز شدن رنکینگ، ژورائف پس 
از این دو وزنه بردار در رده سوم قرار می گیرد.
رضا دهــدار با همــان ۳۹۰ کیلوگرم که در 
قهرمانی جهــان ۲۰۲۲ کلمبیــا ثبت کرد، 

در رده هشــتم اســت اما با ورود ژورائف به 
رنکینــگ، بــه رده نهم خواهد رفــت. با این 
شرایط رنکینگ دهدار به لب مرز رسیده و از 
این رو در تایلند باید با چنگ و دندان سهمیه 

خود را نگه دارد.
از کســانی  وزنه بــردار قرقیزســتان یکــی 
اســت که می تواند برای دهدار دردســر ساز 
شــود. او در قهرمانی آســیا اگــر وزنه ۲۱۸ 
کیلوگــرم را در حرکــت دوضــرب مــی زد، 
رکــورد مجموع خــود را بــه ۳۹۱ کیلوگرم 
می رســاند و در رنکینگ بالاتر از دهدار قرار 
می گرفت. این وزنه بــردار جام جهانی تایلند 
را هم پیش رو دارد و امکانش هســت ناکامی 
 قهرمانی آســیا را جبران کند بــرای دهدار 

خطرساز شود.
دهدار در جام جهانی تایلند که ۱۲ فروردین 
آغاز می شود و آخرین مسابقه کسب سهمیه 
المپیک اســت باید رکورد مجموع بالاتری را 
ثبت کند تا اتفاقی برای سهمیه المپیک ایران 

در این وزن رخ ندهد.
دهــدار در صــورت گرفتن ســهمیه باید در 

گام بعــدی به فکر افزایش رکورد باشــد در 
غیر این صــورت روی کاغذ شــانس زیادی 
بــرای گرفتن مدال المپیک نــدارد. مدعیان 
گردن کلفتی در  دســته ۱۰۲ کیلوگرم وزنه 
می زنند و در حال حاضر هم ســه نفر رکورد 
مجموع ۴۰۰ کیلوگرم را دارند. آنچه مشخص 
 اســت مدال المپیک در حدود همین رکورد 

به دست می آید.
دهدار چنــد ماه در خانه تمریــن کرد و در 
اردوی تیــم ملی نبود. از اول اســفند اردوی 
تیم ملی برای حضــور در جام جهانی تایلند 
آغــاز می شــود و طبیعتاً دهــدار دیگر باید 
وارد اردو شــود و بایــد دیــد در این مدت 
 تا چــه اندازه توانســته پیشــرفت رکوردی 

داشته باشد.
در دیگر اوزان، مصطفی جوادی در دسته ۸۹ 
کیلوگرم و علی داودی در دسته فوق سنگین 
سهمیه خود را قطعی کرده اند و نگرانی زیادی 
برای ســهمیه خــود در جام جهانــی تایلند 
ندارند و تا المپیــک پاریس تنها باید به فکر 

افزایش رکورد باشند.

وزنهبردارایرانیبهلبمرزرسید

بــه گزارش ایرنا، پس از ناکامی تکــراری تیم ملی فوتبال 
در جام ملت های آســیا، این روزها »جوانگرایی« به کلید 
واژه ای مشــترک بین اهالی فوتبال تبدیل شده است؛ یک 
انتظار مشترک از تیمی که در قطر مانند دوره گذشته باز 
هم در پای فینال متوقف شــد تا حسرت قهرمانی در جام 

ملت ها از نیم قرن هم بگذرد.
امیــر قلعه نویــی دقایقی پس از شکســت برابــر قطر در 
مســابقه نیمه نهایی جام ملت ها، در سالن نشست خبری 
ورزشــگاه الثمامه از رویکرد جدیدش در تیم ملی پس از 
این مســابقات رونمایی کرد و گفت: ما از الان باید به فکر 
تغییرات باشیم و یک سری نیروهای جوان تر را وارد چرخه 
تیــم ملی کنیم تا برای جام جهانی تغییرات بالای ۵۰، ۶۰ 
درصد را داشته باشیم تا هم تیم جوان تر شود و هم از نظر 

نتیجه عقب نیفتیم. 
رویکردی که مورد اســقبال فدراســیون فوتبال هم قرار 
گرفت و احسان اصولی، سخنگوی فدراسیون جمعه شب با 
اعلام تداوم حضور قلعه نویی روی نیمکت تیم ملی تا جام 
جهانی ۲۰۲۶، اشــاره کرد که فدراسیون فوتبال از راهبرد 

اتخاذ شده توســط قلعه نویی مبنی بر جوان گرایی در تیم 
ملی استقبال می کند و به همین منظور از او خواسته شده 
تا در اســرع وقت نســبت به تدوین و ارائه برنامه مدون و 

عملی خود اقدام کند.
البته تغییر نســل در تیم ملی فوتبال با توجه به میانگین 
ســنی بالا، مطالبه تازه ای نیســت و پس از نتایج ضعیف 
ایران در جام جهانی قطر، خیلی ها از ضرورت تغییر نســل 
در فوتبــال صحبت کردند. با این حال فاصله یک ســاله 
تا جام ملت ها سبب شــد با توجه به رویکرد نتیجه گرایی 
جهت شکســتن طلســم ۴۸ ســاله و کســب قهرمانی، 
قلعه نویــی از تمام ظرفیت هــای موجود اســتفاده کند. 
تصمیمی که ســبب شــد تا پس از دعوت از چند پدیده 
 جوان به تیم ملی، آنها راهی به فهرســت تیم ملی در قطر 

پیدا نکنند.
در نقطه مقابل بازیکنان مسن تری مانند امید ابراهیمی ۳۶ 
ســاله، دوباره به تیم ملی دعوت شدند و چهره های جوانی 
مانند جواد حســین نژاد پدیده ۲۰ ساله سپاهان در فصل 
جاری، جایی در لیست اعزامی به قطر پیدا نکردند. رویکرد 
تجربه محور قلعه نویی برای حمله به طلسم جام، سبب شد 
تا میانگین سنی تیم ملی در جام ملت ها حتی در مقایسه 

با جام جهانی هم بیشتر شود.
در حالی میانگین ســنی تیم ملی در جام جهانی ۲۸ سال 
و ۶ مــاه بود که این میانگین در جــام ملت ها با دعوت از 

بازیکنانی مســن مانند ابراهیمی، به ۲۹ سال رسید و تیم 
ایران پس از لبنان، دومین تیم پیر جام ملت ها لقب گرفت.
حال پــس از بازی های پرفراز و نشــیب تیم ملی در جام 
ملت ها و حذف در نیمه نهایی، این بار برخلاف جام جهانی 
مطالبه تغییر نسل و اعتماد بیشتر به بازیکنان جوان، مورد 
اســتقبال کادر فنی و فدراسیون فوتبال هم قرار گرفت تا 

تیم ملی و منتقدانش به یک نقطه مشترک برسند.
حــال فرصت خداحافظی با نســلی کــه از جام ملت های 
۲۰۱۵ وارد تیم ملی شد و سه جام ملت ها و ۲ جام  جهانی 
را تجربه کرد، فرا رسیده است؛ نسلی که به رغم نزدیک به 
یک دهه حضور در تیم ملی نتوانست افتخار قابل توجهی 
را ثبت کند و باید با دســت خالــی پیراهن تیم ملی را به 

جوان ترها بدهد.
باتوجــه به فاصله نزدیک به ۲ ســال ونیم تــا جام جهانی 
۲۰۲۶ به عنوان اولین میدان جدی تیم ملی در بازی های 
پیش رو، فرصتی مناســب برای تغییر نســل و اعتماد به 
بازیکنان جوان فراهم شــده است. به خصوص که با صعود 
۸ تیم از قاره آسیا به دوره بعدی جام جهانی که قرار است 
برای اولین بار با ۴۸ تیم برگزار شــود، تیم ملی در قیاس 
با گذشــته، دغدغه ای برای صعود بــه جام جهانی ندارد و 
ایــن کار قلعه نویی را برای فرصت دادن به بازیکنان جوان 

راحت تر می کند.
به گفته قلعه نویی از تیم فعلــی، ۶۰ درصد تا جام جهانی 

بعــدی تغییر خواهند کرد و تنهــا ۴۰ درصد از بازیکنان 
حفــظ خواهند شــد. باتوجه بــه تغییرات گســترده ای 
کــه قرار اســت در تیــم ملی صــورت بگیــرد، ضرورت 
دارد کــه هــم فدراســیون فوتبــال و هم هــواداران و 
 کارشناســان، فرصت کافــی را به قلعه نویی بــرای انجام 

تغییرات بدهند.
قطعاً تغییر بیش از نیمی از ترکیب تیم ملی و تغییر نسل، 
ممکن است هزینه هایی را هم بر تیم تحمیل کند و سبب 
شــود تا در روند صعودی تیم کشــورمان خلل و توقف یا 
حتی عقب گردی ایجاد شــود. البته چنین مسائلی طبیعی 
و ضروری اســت که اهالی فوتبال با توجه به اینکه تغییر 
نســل، هزینه دارد، نتایج آینده تیــم ملی را مورد تحلیل 
قرار بدهند. همان طور که در برخی دوره های جام ملت ها 
شــاهد بودیم که کــره و ژاپن با تیم امیدشــان پا به این 
مسابقات گذاشتند و با وجود حذف شدن، فرصتی را فراهم 
کردند تا نســل بعدی تیم ملی کشــور متبوعشان تجربه 

کسب کند و آب دیده شود.
بــه همین خاطر صبــر و حوصله اهالی فوتبــال در زمان 
پوســت اندازی تیم ملی، می بایســت بیشــتر از هر زمان 
دیگری باشــد تا قلعه نویی با توجه به تغییرات مدنظرش، 
برای یک یا چند شکســت مورد مواخذه قــرار نگیرد؛ به 
خصــوص که با توجه به تغییرات مورد انتظار در تیم ملی، 

گریزی از افت احتمالی نتایج نیست.

جامملتهایآسیا؛

به بهانه جوان گرایی در تیم ملی فوتبال؛ درد پوست اندازی تحمل شود

از  مســتند »آمــوزگار واژگان« پرتــره ای 
زندگی و ســلوک علمی و فرهنگی حســن 
انــوری، چهــره مانــدگار زبــان و ادبیات 
فارســی و مؤلف فرهنگ بزرگ ســخن، به 
کارگردانی  و  تهیه کنندگی صدرا صدوقــی 
 حسن علیزاده فرد امروز از شبکه چهار سیما 

پخش می شود.
حســن علیزاده فرد، کارگردان این مســتند 

درباره اهمیت و جایگاه حســن انوری گفت: 
استاد انوری از اساتید برجسته  زبان و ادبیات 
فارسی است که گام های بلندی در راستای 
تکامل فرهنگ فارســی برداشــته است. او 
سرپرســتی تألیــف مجموعــه ی ۸ جلدی 
فرهنــگ بزرگ ســخن، تصحیح گلســتان 
ســعدی و آثار تألیفی- پژوهشی بسیاری را 

در کارنامه  فعالیت های خود دارد.
او اضافــه کرد: انوری به تمام معنا،  انســانی 
ملایــم،   و  غنــی  اســت. شــخصی  آزاده 
دوست  داشتنی و بســیار خوشفکر، عدالت 
دوســت و نوع دوســت. عــلاوه بــر این، 
ایشــان در داوری بســیار منصف هســتند. 
 از نظــر علمــی نیــز خدمات بســیاری به 

زبان  فارسی کرده اند.
کارگردان مستند »آموزگار واژگان« تصریح 
کــرد: هم میهن نان آذربایجانی ما همواره در 
مســئله خدمت به زبان فارســی پیش قدم 
بوده اند و چندین استاد برجسته زبان فارسی 

از آن خطه برخاسته اند. استادان برجسته ای 
چــون مرحوم محمدامیــن ریاحی، مرحوم 
زریاب خویــی، مرحوم منوچهــر مرتضوی، 
عبدالرســول خیام پور و در نســل های بعد 
می توان از مرحوم بهمن ســرکاراتی و ژاله 

آموزگار نام برد.
او اظهار کرد: با توجــه به جایگاه و اهمیت 
انوری در ســپهر فرهنگی و ادبی ایران، این 
توفیق حاصل شد که برای واکاوی شخصیت 
و کارنامه علمی این اســتاد برجسته کشور 
از همراهــی اســتادان نامدار زبــان و ادب 
فارســی از جمله علی اشرف صادقی، جعفر 
 یاحقــی، محمدرضا ترکــی و حیدر قمری 

بهره مند شویم.
این مســتند ششــمین فیلــم از مجموعه 
مســتندهای »آیینه عمــر«، کاری از گروه 
فرهنگ و اندیشه شبکه چهار سیما است که 
هر پنج شنبه پیش روی مخاطبان این شبکه 

تلویزیونی است.

مستند»آموزگار واژگان؛ دکتر حسن انوری« از 
شبکه چهار سیما پخش می شود

تلویزیون



نماینده ولی فقیه در فارس و امام جمعه شیراز:
طراحی اسلامی شهر شیراز با نقطه ایده آل فاصله دارد

به گزارش سبحان، جلسه مبانی حکمت اسلامی در شهرسازی با حضور امام 
جمعه شیراز، جمعی از اعضای شورای شهر و اعضای سازمان نظام مهندسی 

در شورای شهر شیراز برگزار شد.
امام جمعه شیراز در این نشست با بیان اینکه ایجاد مبانی حکمت اسلامی در 
شهرسازی، یک کار زمان بر است و نیاز به گفت وگوهای عالمانه و مداوم دارد، 
گفت: متأسفانه گاهی افراد در یک دوره زمانی معقول به دنبال نتیجه نیستند 

و یک شبه می خواهند به نتیجه برسد.
آیت ا... دژکام افزود: رشــد و تحول فکری، معنوی و درونی را باید در نیروی 
انسانی پای کار در حوزه شهرسازی، معماری، مهندسی و عمران ایجاد کنیم 
تا به مرور در طول زمان در کار و اقدامی که انجام می دهد، خودش را نشــان 

دهد.
وی گفت: این کار، یک کلان پروژه اســت که هزینه چندانی هم نمی برد؛ اما 
از طرفی نگاه هر فردی را که به شــیراز می آید می نوازد و همچنین می تواند 

الگویی برای دیگر نقاط باشد.
نماینده ولی فقیه در اســتان فارس با ذکر مثالی در خصوص شهرســازی در 
کشورهای مســیحی که پیام دینی در آن ها نهفته است، گفت: در این دوره 
جدید، هر چه را ایرانی ها میدان داری می کنند باید نشــان دهیم و در تاریخ 
بماند که این برهه مربوط به مسلمانان ایرانی بوده است. هر طور می اندیشیم، 

همان طور ساخته و پرداخته می کنیم تا دیگران از آن بهره مند شوند.
امام جمعه شــیراز با تأکید بر اینکه در این زمینــه تاکنون کم کاری صورت 
گرفته اســت، افزود: برخی از طرح هایی که ساخته شده را بررسی کرده ایم. 
طراح می گوید این ها طراحی اســلامی است و توضیح می دهد، اما توضیح او 
با نوع نگاه ملاصدرا فاصله زیادی دارد. گرچه طراح می خواهد کاری کند، اما 

ایده او فاصله دارد. چون نمی داند ملاصدرا چه گفته است.
آیــت ا... دژکام ادامه داد: متأســفانه برای توضیح دادن این مســائل، فضای 
مناسبی ایجاد نکرده ایم. کارهایی انجام شده است اما از نقطه مطلوب و مورد 
نظر خود فاصله زیادی داریم و علتش هم این اســت که ما فضای همکاری با 

سایر گروه های علمی را ایجاد نکرده ایم.
وی افزود: هر چه فیلســوف، کاربرد فلسفه را در حیطه معماری و مهندسی 
نشــان دهد، این کاربرد بدون اینکه خود مهندس فلســفه را درک کند، غیر 
ممکن اســت. گرچه جوان مهندس و طراح ما کار می کند و قلباً علاقه مند به 
ارزش هایی اســت که می گوییم، ولی این مسائل را به صورت عمیق شناسایی 
نکرده است. باید این موضوع به نحوی حل شود و در این راستا مهم است که 

دانشگاه در این فضا درگیر شود.

نشست هیئت مدیره مجمع خیرین شهرساز و فرهنگ ساز 
شیراز برگزار شد

به گزارش ســبحان، صد و شــصت و چهارمین جلســه هیئت مدیره مجمع 
خیرین شهرساز و فرهنگ ساز شیراز، آخرین جلسه سال جاری این مجمع با 
حضور اعضای هیئت مدیره و خیرین برگزار گردید. در این نشست صمیمیانه 
بر مبنای اولین دستورکار جلسه که مرتبط با بررسی نقاط قوت و ضعف سال 
جــاری و ارائه راهکار به منظور تســریع و بهبود در عملکرد این مجمع برای 

سال ۱۴۰۳ نقطه نظراتی ایراد گردید  
در این نشســت مدیرعامل مجمع ضمن تبریک به مناســبت اعیاد شعبانیه، 
گزارشــی از عملکرد و دستاوردهای ســال جاری این مجمع را تشریح کرد: 
وی بــا بیان اینکه کارهای فرهنگی نیاز به اســتمرار دارد، گفت: با توجه به 
اینکه در ســال جاری پروژه های عمرانی در دســت احــداث اعم از درمانگاه 
خیریــه واقع در بلوار محراب و فاز دوم ورزشــگاه چنــد منظوره ماهان که 
شامل استخر، سونا، خوابگاه، کتابخانه، رستوران واقع در مهدی آباد پیشرفت 
فیزیکی مطلوبی داشــته، اما در کنار این دستاوردهای ارزشمند نگاه ویژه به 
فعالیت های فرهنگی اعم از طرح همیاران مهربان ترافیک، تجلیل از رانندگان 
قانون مدار، طرح پیوند با کتاب، ســرای فرهنگ مهربانی، سرای یار مهربان و 
طرح هر روز یک زباله را برمی داریم داشــتیم و با توکل به خدا این اقدامات 
خداپســندانه استمرار دارد در این جلســه از زحمات بی بدیل و خیرخواهانه 
حاج حسین جوکار، خیّر نیک اندیش شیرازی با اهدای هدایایی توسط اعضای 

هیئت مدیره مجمع تجلیل و قدردانی به عمل آمد.

معاون بهره برداری شرکت برق منطقه ای فارس خبر داد:
بهینه سازی شبکه انتقال وافزایش قابلیت اطمینان 

خطوط 400 کیلوولت ذوب آهن کوار 
به گزارش سبحان، فرشاد فرامرزی، معاون بهره برداری شرکت برق منطقه ای 
فارس درراستای طرح های بهینه سازی شبکه باهدف بهبود وضعیت شبکه از 
اجرای طرح اصلاح و بازسازی مقره های خطوط۴۰۰کیلوولت ذوب آهن کوار- 
نیروگاه ســیکل ترکیبی حافظ خبر داد و بیان داشــت: این اقدام در راستای 
بهینه ســازی و افزایش قابلیت اطمینان شــبکه انتقال برق و صرفه جویی در 

تعویض مقره ها انجام شده است.
فرامرزی با تشــریح اقدامات انجام شــده در این زمینه افــزود: این اقدام با 
صرف 2۱ میلیارد ریال به ســرانجام رســید، تأمین بــرق در خطوط انتقال 
ذوب آهن کوار بهینه سازی شد و صرفه جویی درپروژه اصلاح وبازسازی مقره 
خطوط۴۰۰کیلولــت ذوب آهن کوار- نیروگاه ســیکل ترکیبی حافظ وذوب 

آهن کوار-فسا محقق گردید. 
معاون بهره برداری شرکت برق منطقه ای فارس اضافه کرد: تعویض مقره های 
خطوط یاد شــده حداقــل ۱۱۰ میلیارد ریال هزینه به همراه داشــت که با 
اجرای پروژه اصلاح و بازســازی در تأمین بودجه شــرکت برق منطقه ای نیز 
صرفه جویــی قابل ملاحظه ای صورت گرفت. وی با تشــریح موقعیت خطوط 
یــاد شــده ادامه داد : این خط انتقال در شهرســتان کوار قــرار دارد و برق 
موردنیازکارخانه ذوب آهن پاســارگاد را تأمین می کند. ذوب آهن پاســارگاد 
به جهت فرآیند تولید آهن خام دارای آلودگی های ناشــی از تولید می باشد 
که این آلودگی مقره های خطوط ۴۰۰کیلوولت متصل به پســت ذوب آهن 
را به شــدت دچار آلودگی می نماید و باعث می گردد خاصیت عایقی مقره و 

درنتیجه قابلیت اطمینان شبکه به شدت کاهش یابد.
فرامرزی با اشــاره بــه اینکه اعتبارات این طرح از محــل منابع مالی داخلی 
شرکت برق منطقه ای فارس تأمین گردید، افزود: این طرح در آذر ماه۱۴۰2 

آغاز شد و دی ماه امسال به پایان رسید. 
غلامرضا صفاری، مدیر بازسازی شبکه انتقال برق منطقه ای فارس نیز اجرای 
طرح اصلاح و بازســازی مقره های خط ۴۰۰ کیلوولت را ضروری دانســت و 
افزود: پس از بررســی مباحث فنی و اقدامات کارشناســی فنی اجرای پروژه 
نســبت به اصلاح و بازســازی مقره ها با اســتفاده ازترکیب مواد شوینده با 
مبلغ2۱میلیــارد ریــال اقدام به عمــل آمد، تعویض این مقره ها دســت کم 
۱۱۰میلیارد ریال منابع اعتباری نیاز داشــت که با اصلاح و بازسازی مقره ها، 

صرفه جویی قابل ملاحظه در منابع اعتباری شرکت صورت پذیرفت.
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جلسه ستاد اجرایی خدمات سفر شهرداری شیراز ویژه نوروز 140۳ تشکیل شد؛

شیراز برای میزبانی از نوروز و ماه مبارک رمضان آماده می شود

بــه گــزارش ســبحان، محمدحســن اســدی، شــهردار 
شــیراز در نشســت تخصصــی تبییــن و جایــگاه مدیریت 
 شــهری در توســعه پایدار گردشــگری که با حضــور وزیر 
شــهردار  صنایع دســتی،  و  گردشــگری  میراث فرهنگــی، 
تهران و دیگر شــهرداران کلان شــهرهای ایران و رؤســای 
شــورای اســلامی کلان شــهرها در حاشــیه هفدهمیــن 
 نمایشــگاه بین المللی گردشــگری برگزار شــد، گفت: نقش 
مدیریت شــهری و شــهرداری ها و همــکاری و هم افزایی با 

شورای اسلامی شهرها در توســعه صنعت گردشگری بسیار 
مهم و حیاتی است.

 اســدی ضمن اشــاره به نقــش بی بدیل شــهرداری ها در 
بسترســازی برای رونق گردشگری گفت: ایجاد زیرساخت ها، 
توســعه حمل و نقل عمومــی، ارتقای فضای ســبز و منظر 
شــهری و ایجاد شهر دســترس پذیر از مؤلفه های مهم ایفای 
نقش مدیریت شــهری برای ارتقای خدمات به شــهروندان و 
گردشگران اســت. وی در خصوص مشکلات شهرداری ها در 
صنعت گردشــگری گفت: در یکسال گذشته دولت هیچ گونه 
تسهیلاتی به شــهرداری ها پرداخت نکرده و حمایتی در این 

خصوص صورت نگرفته است. 
شــهردار شــیراز از وزیــر میراث فرهنگــی در جهــت ثبت 
جهانی مجموعه زندیه درخواســت کرد بــا توجه به فرصت 

بســیار خوب ایــن مجموعه در جذب گردشــگران داخلی و 
 خارجــی، هنوز این مجموعه ثبت جهانــی نگردیده و نیاز به 
حمایت و پیگیری وزیر میراث و مقامات عالی رتبه کشــوری 

می باشد.
  واگذاری خانه های تاریخی و میراثی در قالب قراردادهای 

مشارکتی به شهرداری
اســدی با انتقاد از اجرایی نشدن تفاهم نامه سال های گذشته 
در خصــوص واگذاری 2۸ خانه تاریخی به شــهرداری گفت: 
ایــن بناهای تاریخــی ازجمله فرصت های بســیار خوب در 
جذب گردشــگر می باشد و نیاز است هر چه زودتر اقدامات و 
مجوزهای لازم برای راه اندازی و بهره برداری از خانه ها صادر و 

سازمان های ذی ربط پای کار بیایند.
 وی همچنین خواســتار واگذاری خانه های تاریخی و میراثی 

در قالــب قراردادهــای مشــارکتی به شــهرداری در جهت 
 مرمت و بهســازی شــد و گفــت: در صورت عقد قــرارداد، 
شــهرداری شــیراز  خانه های میراثی را در زمان مقرر مرمت 

خواهد کرد.
وی همچنین خواســتار اعمــال مدیریــت هیئت امنایی دو 
مجموعه حافظیه و سعدیه شد تا اعتبار لازم برای سامان دهی 
آنها تعریف شــود که این پیشــنهاد مورد استقبال ضرغامی، 
وزیر میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی قرار گرفت. 
اسدی در خاتمه سخنانش یادآور شد: فاز نخست پروژه ملی 
زندیــه در قالب احیای میدان توپخانه و نقاره خانه در ســال 
گذشــته که مورد تصویب کمیســیون ماده پنج قرار گرفته، 
در انتظار تأیید وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 

دستی است تا به مرحله اجرا برسد.

س : طاهره حیاتی
عک

به گزارش ســبحان، جلسه بررسی اقداماتی که 
باید از ســوی بخش های مختلف شــهرداری با 
هدف آماده ســازی شهر برای میزبانی از نوروز و 
ماه مبارک رمضان با حضور سرپرســت معاونت 
محیط زیســت و خدمات شــهری شــهرداری 
شــیراز به عنوان رئیس ســتاد اجرایی خدمات 
سفر شهرداری شیراز، قائم مقام شهردار شیراز، 
رؤســای کمیته های مختلف ســتاد تسهیلات 
سفر شــهرداری شــیراز، معاون فنی و عمرانی 
شهرداری شیراز، شــهرداران مناطق و مدیران 
و مســئولان سازمان ها و ادارات تابعه شهرداری 

شیراز برگزار شد.
روح ا... خوشبخت، معاون شهردار شیراز و رئیس 
ســتاد اجرایی خدمات سفر شــهرداری شیراز 
در این جلســه پس از ارائه گزارشــی مستند و 
تصویری از وضعیت کنونی خدمات شــهری در 
مناطق یازده گانه شــیراز عنــوان کرد: معاونت 
محیط زیســت و خدمات شــهری شــهرداری 
شیراز تصمیم دارد از این پس با بررسی معایب 
و مشــکلات به صورت موردی و ثبت اقدامات 
انجام شــده تا زمان رفع این مشکلات، زحمات 
نیروهای شهرداری را به صورت مستند گزارش 

دهد.
به گفته خوشــبخت، بررســی وضعیت شــهر 
شــیراز پیش از اقدامات نوروزی بــا تمرکز بر 

ورودی ها و خروجی های شــهر و نقاط و مکان 
مهم گردشگری که بر اســاس آمار و اطلاعات 
سال های گذشــته بیشــترین بازدید کننده را 
دارد، انجام شده است. وی از شهرداران مناطق 
شهرداری شیراز خواست بازدید از سطح منطقه 
را به صورت مســتمر و دو تا سه بار در هفته در 
برنامه کاری خود قــرار داده و در این بازدیدها 

جزئیات را مدنظر قرار دهند.
  مستند سازی فعالیت های انجام شده

 سرپرســت معاونت محیط زیســت و خدمات 
شــهری شــهرداری شــیراز معتقــد اســت 
مستند ســازی فعالیت هــای انجــام شــده در 
شهرداری و نشان دادن تغییراتی که پس از انجام 
اقدامات به وجود آمده ســبب می شود زحمات 
 مجموعه مدیریت شــهری نادیده گرفته نشود.
خوشــبخت تأکیــد کرد: بــا همــکاری همه 
بخش های شــهردای باید شهری شایسته مردم 
شیراز پیش از  نوروز و ماه مبارک رمضان آماده 

شود.
  اسکان مسافران در نمایشگاه بین المللی 

رئیس ســتاد اجرایی خدمات ســفر شهرداری 
شــیراز موضوع اسکان مســافران در نمایشگاه 
بین المللی و در فضای ســر بسته سوله های این 
نمایشــگاه را حائز اهمیت دانست و خاطرنشان 
کرد: در صورت انجام این هماهنگی بار ترافیکی 

شمال غرب شــیراز تا حد قابل توجهی کنترل 
شده و رضایت مسافران از اسکان در فضای سر 

پوشیده بیشتر خواهد داد.
  توجه به فضای معنوی شهر به علت همزمانی 

عید نوروز و ماه مبارک رمضان
توجه بــه نصب و بهســازی تصاویر شــهدای 
گران قدر شــهر شــیراز در معابــر و مکان های 
مختلف شهری، برپایی سفره های افطاری ساده، 
توجه به برپایــی نماز جماعــت در مکان های 
اسکان و سایر مناطق، برنامه های افطار تا سحر، 

توجه به فضای معنوی و مورد نظر مردم به علت 
همزمانی عید نوروز و ماه مبارک رمضان از دیگر 
مواردی بود که خوشبخت بر لزوم توجه ویژه به 
آنها در برنامه ریزی های عیدانه شهرداری تأکید 
کرد.آرش فرج زاده، قائم مقام شهردار شیراز نیز 
در این جلســه بر لزوم برنامه ریزی و بهبود هر 
چه سریع تر نا به سامانی ها در حوزه شهری تأکید 
کرد. فرج زاده اقدام معاونت خدمات شــهری در 
مستندســازی وضعیت مناطق شهری پیش از 
آماده ســازی شهر را اقدامی مفید ارزیابی کرد و 

افزود: در هفته پایانی اسفند ماه همین مناطق 
مجدداً تصویربرداری و در جلســه ای مشــابه با 
امروز منتشر خواهد شــد که انتظار می رود هر 
یک از شهرداران مناطق شخصاً عملکرد خود را 

ارزیابی و قضاوت کنند.
  اعتبارات برای ســتاد اجرایی خدمات سفر 

شهرداری شیراز تأمین خواهد شد
قائم مقام شــهردار شیراز با اشــاره به اهمیت 
کیفیــت فعالیت های ســتاد اجرایــی خدمات 
ســفر از نگاه مدیریت شهری شیراز اظهار کرد: 
شــهردار شــیراز در پیامی برای اعضا حاضر در 
این جلســه تأکید کرده اســت  کــه اعتبارات 
بودجه ای و نقدی برای ســتاد اجرایی خدمات 
سفر شــهرداری شــیراز تأمین خواهد شد و از 
همه اعضا خواسته است توجه جدی به آمادگی 

شهر برای نوروز را در اولویت قرار دهند.
فرج زاده تأکید کرد: بــا توجه به اینکه اقدامات 
عمرانی متعددی در سراســر شــهر شــیراز در 
حال اجرا بوده، لازم اســت پیش از شروع نوروز 
چهره کلی شــهر از این به هــم ریختگی های 
احتمالی زدوده شــود. در این جلسه همچنین 
اولویت بنــدی امور مربوطه بــا توجه به زمان و 
منابــع، المان های جدید، کاشــت گل و گیاه، 
دیوارنگاری ها و مواردی از این قبیل مورد بحث 

و بررسی قرار گرفت.

به گزارش ســبحان، هفدهمین جلســه شــورای ترافیک و 
دوازدهمین جلســه شــورای راهبری تصادفات به ریاســت 

محمدهادی ایمانیه، استاندار فارس برگزار شد.
  مصوباتی که قابلیت اندازه گیری نداشــته باشد، بازده 

چندانی ندارد
استاندار فارس در این جلســه ضمن تبریک ولادت حضرت 
عباس )ع( و روز جانباز، بر ضرورت تصمیم سازی در جلسات 
کارشناســی تأکید کرد و محل ارائه گزارش ها و پیشنهادات 
برای تصمیم گیری نهایی را جلسات اصلی دانست و افزود: هر 
چیــزی از مصوبات که به عدد و رقم تبدیل نشــود و قابلیت 
اندازه گیری نداشته باشد، بازده چندانی ندارد و نتایج مدنظر 

را در پی نخواهد داشت. 
وی به موضوع اتصال شــهرک صنعتی بزرگ شیراز به مترو 
هم اشــاره کرد و گفت: از ســایر ابزارها و امکانات هم برای 
دسترســی ایمن و سریع به شهرک صنعتی می توان استفاده 
کرد که همگی باید در قالب یک تفاهم نامه مابین شــهرداری 
و شــرکت شهرک های صنعتی به امضا رسد و زمان  احداث و 

استفاده از آن هم لحاظ شود. 

ایمانیــه ضمــن اینکه خطاب بــه اعضای شــورای راهبری 
تصادفات و شــورای ترافیک اســتان گفت انتظــارات خود 
از صنایــع و معــادن را در قالب مســئولیت اجتماعی ارائه 
 دهیــد تــا بــرای آن برنامه ریزی صــورت پذیــرد، گفت: 
در راســتای کاهــش حمل بار جــاده ای و افزایــش ایمنی 
شــفاف  عملیاتــی  پیشــنهاد  راه آهــن  کل  اداره   راه هــا، 
ارائه کند تا این پیشــنهاد در شورای تأمین استان بررسی و 

تصمیم گیری شود. 
نماینــده عالی دولت در فارس در بخش دیگر ســخنان خود 
به جرائم رانندگی و مجازات های جایگزین هم اشــاره کرد و 
خواهان همکاری همه دستگاه ها برای کاهش تلفات ناشی از 
تصادفات شــد و خاطر نشان کرد: نتیجه و تأثیرگذاری نهایی 
همــه فعالیت ها و اقدامات، همــان کاهش تصادفات و تلفات 
ناشی از آن اســت و هیچ چیزی جز آن نمی تواند پاسخگوی 

فعالیت های این شوراها باشد.
 تأکید بر ضرورت تسریع در حل مشکلات تعاونی های مسکن

همچنین یکصد و نود و نهمین جلسه شورای مسکن استان با 
حضور اعضا، به ریاست محمدهادی ایمانیه با شش دستورکار 

برگزار شد.
اســتاندار فارس در این جلســه با اشــاره بر اینکه انتخابات 
دوازدهمین دوره مجلس شــورای اســلامی و ششمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری در یازدهم اســفندماه ســال جاری 
برگزار می شــود، گفت: هــر چه می توانیــد در برگزاری این 
انتخابات باشکوه، مشارکت داشته باشید و به سهم خود و در 
دســتگاه خود موانع و مشکلات پیش روی مشارکت مردم را 
بر طرف کنید.وی به مشکلات مزمن شده تعاونی های مسکن 
هم اشــاره کرد و افزود: تلاش شــود مشــکلات تعاونی های 
مســکن گروه های مختلف مرتفع شود؛ در صورت لزوم بنده 
هم حاضرم در جلســات مرتبط با این مشکل شرکت کنم تا 

موضوع تعاونی های مسکن برای همیشه حل شود.
محمد هــادی ایمانیه ســرعت اقدامــات در حــوزه تأمین 
 مســکن و زمیــن را بســیار مهم دانســت و خاطرنشــان 
کــرد: زمین  هایــی که طبــق قانون بــه واجدین شــرایط 
 تعلــق می گیرد به ازای هر فرد مشــخص و بــه ذی نفع نیز 

اطلاع رسانی شود.
  مشکلات ورزشگاه پارس را به صورت ریشه ای حل کنید

نماینده عالی دولت در فارس در بخش پایانی خود با اشــاره 
به برخی از مشــکلات مزمن شده  اســتان و شهر شیراز نیز 
گفــت: بــا اســتفاده از زمین هــای دولتی و فرآینــد ایجاد 
 ارزش افــزوده، برای تکمیل ورزشــگاه پارس اقــدام و این 
مشــکل مزمن شــده را که مشــمول زمان هم شــده است 
به صورت ریشه ای حل کنید و برای استفاده مردم در خدمت 

ایشان قرار دهید.
 در این جلســه پرداخت تســهیلات به زمین هایی که دارای 
سند دفترچه ای هستند بررسی و گزارش مالی از طرح 222 
واحدی دودج ارائه شــد. همچنین نحوه توافق بنیاد مسکن 
انقــلاب اســلامی و اداره کل راه و شهرســازی در خصوص 
آماده سازی های اراضی نهضت ملی مسکن مطرح و اداره کل 
تأمین اجتماعی استان مواردی مرتبط با موضوع بیمه تأمین 

اجتماعی نهضت ملی مسکن ارائه شد.

استاندار فارس در شورای رهبری تصادفات:

نتیجه همه عملکردها، کاهش تلفات ناشی از تصادفات است

شهردار شیراز خواستار شد:

 اعمال مدیریت هیئت امنایی در حافظیه و سعدیه

محسن  ســبحان،  گزارش  به 
شــرکت  مدیرعامل  نهاوندی، 
بین المللــی  نمایشــگاه های 
نمایشگاه  حاشــیه  در  فارس، 
در  دســتباف  فرش  تخصصی 
شــیراز فرش دستباف را یکی 
از قدیمی ترین هنرهای ایرانی 
معرفــی کرد و گفــت: فرش 
هنرهای  از  یکــی  دســتباف 
بســیار قدیمی و زیباست. این 
هنر زیبا جایگاه بسیار ویژه ای در تاریخ ایران دارد و به عنوان یکی از نمادهای فرهنگی و 

هنری میهن عزیزمان شناخته شده است.
مدیرعامل شــرکت نمایشــگاه های بین المللی فارس، فرش دستباف را نماد صبر، تلاش، 
حوصلــه بی پایــان، ذوق و دقت هنرمندان ایرانــی عنوان کرد و گفــت: هرکدام از این 

نقش نگارهای بافته شده داستانی از خلاقیت و ذوق مردمان ایران زمین است.
  فرش دستباف، یک هنر و صنعت پررونق

نهاوندی بیان کرد: فرش دســتباف امروزه به عنوان یک صنعت شناخته می شود، صنعتی 
خــاص و پررونــق در اقصی نقاط جهان و ایران که با توجه به اســتقبال خوبی که از آن 
صورت گرفته به عنوان یک هنر و صنعت باعث شده که نقش خود را در اقتصاد و فرهنگ 

پیدا کند.
وی در ادامه ســخنان خود به آمار و ارقام نمایشگاه تخصصی فرش دستباف اشاره کرد و 
گفت: در این نمایشــگاه، فارس میزبان هنرمندان ایرانی فعال در حوزه فرش دستباف از 
۱۵ استان کشور است که این موضوع علاوه بر نشان دادن گستره صنعت فرش دستباف 
در ایران نشــان از اســتقبال خوب غرفه داران از این نمایشگاه دارد و این مطلب هم نوید 
برای توســعه صنعت فرش دستباف و گسترش اســتفاده از این هنر ایرانی بین مردمان 

ایران زمین است
بیســتمین نمایشگاه تخصصی فرش دســتباف طی روزهای 2۴ تا 2۹ بهمن ماه جاری به 
مدت ۶ روز میزبان هنردوستان ایرانی در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی فارس در 

شهرک گلستان است.

به گزارش ســبحان، علی حســین عباســی، رئیس 
ســازمان عمــران و بازآفرینــی فضاهای شــهری 
شــهرداری شــیراز از تداوم عملیات سازندگی در 

پروژه قائم-رحمت-احمدی خبر داد.
عباسی با تشــریح جزئیاتی از پیشــرفت فنی این 
افــزود: در پــروژه  قائم-رحمت-احمدی  پــروژه 
تعداد ۱2 تیر پیش ســاخته به طول ۳۵ متر داریم 
 که تــا کنون تعــداد ۸ تیر آن آمــاده بهره برداری 

شده است. 
وی افزود: عملیات حفاری، سبدگذاری و بتن ریزی 
در ۵۴ شــمع از مجموع ۸۸ شمع آن انجام و پس 
از هماهنگی با دســتگاه های خدمات رسان مابقی 
بتن ریزی هــای نیــز انجام می شــود. وی بــا بیان 
اینکــه هماهنگی با دســتگاه های خدمات رســان 
)بــرق، آب مخابرات و....( از دلایل طولانی شــدن 
روند اجــرای پروژه ها می باشــد، افــزود: عملیات 

پیش ســاخته،  تیرهای  بتن ریزی  و  آرماتوربنــدی 
حفاری ها، بتن ریزی شــمع ها و قالب بندی دیوارها 
در دســتورکار این سازمان اســت. رئیس سازمان 
عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز 
در بخش دیگری از ســخنانش اهداف اجرای پروژه 
قائم-رحمت-احمدی را برشــمرد و اظهار داشــت: 
تسهیل دسترســی به حرم مطهر احمد بن موسی 
)ع(، ایجاد تقاطع غیرهمســطح بــه منظور اتصال 
بلوارهای قائم و احمدی، تسهیل دسترسی به مرکز 
شهر از ســمت جنوب، ایمن سازی مسیر و ترافیک 
 روان در بولوار رحمت شرقی از جمله اهداف اجرای 

این پروژه است. 
عباســی در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به 
مشــکلاتی که در راســتای اجرای این پروژه وجود 
دارد، افــزود: بــرای جابه جایــی تأسیســات نظیر 
شــبکه برق فشــار قوی و متوســط زمــان زیادی 

 صرف شــد و ایــن در حالی اســت که بــه دلیل 
برخورد شبکه زهکش با سازه پل ناچار به تغییر در 

طراحی شدیم.
 این مسئول در پایان اظهار امیدواری کرد که پروژه 
قائم-رحمت-احمدی بر اســاس برنامه زمان بندی 
پیش بینی شده به پایان رسیده و تقدیم شهروندان 

شود.

مدیرعامل شرکت نمایشگاه های بین المللی فارس:

فرش دستباف ایرانی در خدمت شکوفایی 
اقتصاد و فرهنگ است

رئیس سازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شهری شهرداری شیراز عنوان کرد: 

تداوم عملیات سازندگی در پروژه قائم - رحمت - احمدی

 به گزارش ســبحان، مجمع عمومی عادی صاحبان سهام 
شرکت آب و فاضلاب استان فارس با حضور رئیس مجمع 
و ســهام داران برگزار شــد و بودجه پیشــنهادی شرکت 
 آبفا اســتان فارس برای ســال ۱۴۰۳ به تصویب مجمع 

عمومی رسید. 
 علی جان صادق پور، مدیر عامل شرکت آبفا فارس با اعلام 
این خبر اظهار کرد: مجمع عمومی عادی صاحبان ســهام 
شرکت آب و فاضلاب استان فارس به ریاست علیرضا جزء 
قاســمی، معاون نظارت بر بهره برداری شرکت مهندسی 

آبفا کشــور و حضور تنی چند از مدیران شرکت مهندسی 
آبفا کشــور، نمایندگان صاحبان سهام شرکت آبفا فارس، 
اعضای هیئت مدیره، معاونین و مدیران مرتبط شرکت آبفا 
استان فارس و نمایندگان ســازمان حسابرسی، در محل 

این شرکت برگزارشد.
وی افــزود: در این مجمع پس از بحث و بررســی بودجه 
پیشــنهادی اعتبارات هزینه ای ســال ۱۴۰۳ شرکت آبفا 
استان فارس، گزارش حسابرسی و بازرسی قانونی شرکت 

ارائه شد.

بــه گفته رئیس هیئت مدیره شــرکت آبفا فارس، در این 
جلسه با قرائت صورت های مالی میان دوره ای سال ۱۴۰2 
و طرح های تملک دارایی های ســرمایه ای منتهی به 2۹ 
اسفند ســال ۱۴۰۱، از خدمات و عملکرد شرکت آب و 

فاضلاب استان فارس تقدیر شد. 
 در ابتــدای ایــن جلســه مدیر عامــل شــرکت آبفــا 
فارس ضمــن ارائه گزارشــی از عملکــرد هیئت مدیره 
این شــرکت، از مســاعدت و همکاری هــای مدیرعامل، 
 معاونین و مدیران شــرکت مهندسی آبفا کشور، استاندار

 فارس، معاونین و مدیرکل های مرتبط اســتانداری تقدیر 
کرد.

در جلسه مجمع عمومی سهام داران شرکت آبفا فارس؛ 

بودجه شرکت آبفا فارس برای سال ۱۴۰۳ به تصویب رسید

س : طاهره حیاتی
عک
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پیامبر اکرم )ص(:پنج شنبه  26 بهمن 1402  سال سی ام  شماره 6220
»در روز رســتاخیز آواز دهنده اى صدا مى زند: کجاســت زين العابدين )زيور 
پرستشگران(؟ و من فرزندم على بن حســین بن على بن ابى طالب را مى بینم که 

صف ها را مى شكافد و پیش مى رود.«
بحار الأنوار: ج٤٦، ص٣، ح۱

طرح روزحدیث روز

همزمان با روز ولادت امام سجاد )ع(؛

کتاب »رساله حقوق امام زین العابدین )ع(« 
روانه بازار نشر شد

کتاب »رساله حقوق امام زین العابدین )ع(« با ترجمه و شرح حجت الاسلام 
والمسلمین احمد )رجبعلی( زمانی در 53۶ صفحه به همت مؤسسه بوستان 

کتاب به چاپ رسید.
رســاله حقوق امام زین العابدین )ع( منشوری است که با 51 محور حقوقی، 
شــخصیت حقیقی و حقوقی انسان را با روشی قابل فهم و دلپذیر برای همه 
بیان کرده اســت؛ به طوری که هر کس با اندک تأمل، درایت و عمل به آنها، 

خود و دیگران را اصلاح می کند و در تشکیل جامعه مدنی سهیم می شود.
سیدالساجدین )ع( با شناساندن خالق هستی، ماهیت انسان و چگونگی سیر 
به ســوی کمال مطلق، در دام افتادگان را رهایی می بخشد و راه می بخشد و 

راه مبارزه با دشمنان را می آموزد.
نویســنده در این کتاب می کوشد با نوشتاری تبیینی، گویا و کوتاه، و به مدد 
نکاتی ژرف و ارزشــمند از آیات و روایات و ســیره ائمه اهل بیت )ع( و کلام 
بزرگان، گامی در مسیر متخلق شدن به اوصاف، حالات پسندیده و شناساندن 

حدود و مرزهای دین و عقل و سیره گران قدر مشعل داران الهی بردارد.
ساختار اثر

در مقدمه این اثر، پس از بیان رساله حقوق امام زین العابدین )ع(، به معرفی 
برخی از ترجمه ها و شــرح های »رســاله الحقوق« پرداخته شده و سپس، به 
پیوستگی محورهای حقوقی و اخلاقی، رساله الحقوق در منابع روایی، بررسی 
کامل راویان رساله حقوق در کتاب شریف »الامالی«، بررسی وضعیت راویان 
رساله حقوق در کتاب شریف »الخصال« و چینش و ترتیب محورهای حقوق 

رساله اشاره شده است.
سپس، کلیات رســاله حقوق )ریشه مســائل حقوقی( مورد بحث و بررسی 
قرار گرفته و مســائل حقوقی مربوط به اعضا و جوارح انســان، افعال عبادی 
و غیرعبــادی، پیشــوایان و رعیــت، زمامداران قدرت و دانش و سیاســت، 
خویشاوندان نســبی و سببی، کارگزاران خدمت رســان، و همسایگان افراد 

معاشر و امور دیگر تبیین شده است.
در ادامه نیز عناوین بارز صاحبان حق در »رســاله حقوق« امام ســجاد )ع( 
که مشــتمل بر 51 مورد بوده، شمرده شده که عبارتند از: حق ا...، حق نفس 
)خویشــتن(، حق زبان، حق گوش، حق چشم، حق پا، حق دست، حق شکم 
)معده(، حق غریزه جنسی، حق نماز، حق حج واجب، حق روزه، حق صدقه 
و صدقات، حق قربانی در حج، حق پیشــوایان حاکم، حق استاد و معلم، حق 
مدیران مشرف بر امور، حقوق رعیت، حق ارتقای دانش و فهم، حقوق متقابل 
زن و شوهر، حق بردگان تحت تکفر، حقوق مادر، حقوق پدر، حقوق فرزندان، 

حق برادر )نسبی(، حق مولی بر برده بعد از رهایی.
دیگر حقوقی که در رســاله حقوق امام زین العابدین )ع( بدان پرداخته شده، 
می توان به حق بردگان خدمتگزار، حق نیکوکار و احســان کننده، حق اذان 
گوی اوقات شــرعی، حق امام جماعت، حق هم نشــین )آداب معاشــرت(، 
حق همســایگان، حق دوست و همراه، حق شریک و مشارکت، حق اموال و 
دارایی ها، حقوق و وظایف بدهکار، حق همکاران دوست، حق دشمن مدعی، 
حق مشورت گیرنده، حق مشــاور و نظردهنده، حق پندخواه و نصیحت جو، 
حق نصیحــت کننده و راهنما برپندگیرنده، حق بزرگتران و پیشکســوتان، 
حق کوچکتر ها و زیردستان، حق نیازمندان و فقیران درخواست کننده، حق 
مســئول، حق شادی و ایجاد سرور، حق افراد مجرم و بدکردار، حق عمومی و 

ملی مسلمانان و هم کیشان، حق اهل ذمه اشاره کرد.
  برشی از اثر: حقوق متقابل زن و شوهر

و اما حق زناشــویی؛ با ایجاد عقد ازدواج دائم، همســر و فرزندانت نفقه خوار 
)واجب النفقه( تو خواهد شد. بدان خداوند همسر را آرامش بخش جان و روح 
و روان ساخته است که او باید مهربان و مأنوس و نگهدار تو باشد ]و این امور 
از ناحیه مردان نیز چنین است[. لازم است هر کدام از همسران اعم از زن و 
شوهر برای نعمت وجود دیگری خدا را شاکر و ستایشگر باشند و توجه کنند 
که طرف مقابل زن یا شــوهر نعمت خداوند است که به او داده شده؛ از این 

رو لازم و واجب است امور ذیل را مراعات کنند:
- برخورد نیکو و زیبا با این نعمت الهی؛ به طوری که در این هم نشــینی و 

مصاحبت، او را اکرام و احترام نماید.
- با همســر ســازش و مدارا کند و همراهی مداوم داشته و یکدیگر را درک 
کنند و در شــرایط موجود یکدیگر را تحمل کنند و تدبر و اندیشه مهربانانه 
به کار گیرند و اگر چه حق تو )شــوهر( بر زن دشــوارتر و دایره اش بیشتر 
و گســترده تر اســت و طاعت تو بر او لازمتر اســت گر چه خواسته هایش 
خوشــایند و یا غیرپسندیده و گوناگون باشــد. لکن چنانچه درخواست های 
شــوهر به معصیت و گناه همســرش منجر و منتهی شــود، اطاعت شوهر و 

لازم و واجب نیست.
لازم است شوهر دل همسر خویش را به دست آورد و او را با خویش مأنوس 

و علاقه مند کند و آسایش زن را در منزل فراهم نماید.

شیائومی ۱۴ اولترا یک قدم به رونمایی نزدیک تر شد؛ 
پرچمدار پرقدرت و مورد انتظار چینی

فن آوری

عکس خبر

  برداشت کدو تنبل از مزارع - بنگلادش

 خطر شیوع قحطی گسترده - غزه

افزايش تعرفــه ٤٦ درصدى تعرفه 
پزشكان

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  کتب خطی - موزه پارس

سلامت

چه نخوریم و چه بخوریم که عصبانی نشویم
۴غذاییکهشماراعصبانیمیکنند

  واکسیناسیون دام های عشایری - اهواز

   برداشت گل  نرگس - شهرستان پلدختر

سواد زندگی 

از دوران کودکــی به مــا یاد داده اند شــادی خوب 
اســت، غم بد است، عصبانی نشــو، حسادت نداشته 
باش، اضطراب بد اســت، نترس، نگــران نباش و... . 
همچنین جملات شــرطی هم پا به میان گذاشتند 
که اگر می خواهی خــوب درس بخوانی، باید حالت 
خوب باشد و به جای این درس خواندن، انواع و اقسام 
شرط های مشــابه آمده اند: »اگر می خواهی کارهایت 
درست پیش برود، باید افکار بد نداشته باشی« و... .

  مشکل کجاست؟
مــا دو منطقه داریم که می توانیــم انتخاب کنیم در 
کدام ساکن شــویم یا به آن مهاجرت کنیم. این دو 
منطقه عبارت است از: منطقه ارزش ها و منطقه امن؛ 

یعنی جایی که در آن احساس امنیت داریم.
آموزه های کودکی منطقــه ارزش ها را با حال خوب 
گــره زده اند و این یعنــی ما را در تلــه حال خوب 
انداخته انــد. اگر موفق شــدن و تلاش کردن را ارزش 
فــرض کنیــم، در کنارش بــه ما القا شــده که راه 
ورود به ســرزمین ارزش ها این اســت کــه از حال 
خوب بهره مند باشــی و دچار حال بد و احساســات 
منفــی و... نباشــی. همین ها باعث شــد که ما فکر 
 کنیم راه دسترســی به موفقیت فقط و فقط از حال 

خوب می گذرد.
اما آیا واقعاً زندگی در دنیای ارزش ها این قدر وابسته 
به حال خوب است؟ قطعاً نه! بودن در منطقه ارزش ها 
یک مسیر است و ارزش ها قطب نمای مسیر هستند. 

وقتی اتومبیل در مســیری مشخص حرکت می کند، 
ممکن اســت گاهی باک پر از بنزین داشــته باشد و 
گاهــی نه. برای رفتن حتماً نیــاز ندارد همواره غرق 
در بنزین باشــد. ما هم برای رفتن در مسیر ارزش ها 
به تعهد نیاز داریم نــه حال خوب! چون حال خوب 
دســت ما نیســت. نه آمدنش، نه ماندنش. اما تعهد 
و قدم برداشــتن حتی در حال خــراب هم می تواند 

انتخاب ما باشد.
  یک دور باطل

واقعیت آن است که از زمانی که حال خوب برایمان 
دلیــل زندگــی در منطقه ارزش ها شــد، از اتفاق از 
منطقه ارزش ها دور شــدیم و به منطقه امن رفتیم و 
در همانجا ساکن شدیم. اتفاقاً سکونت در منطقه امن 
هم باعث شد به یک زندگی روتین برسیم و حالمان 

خوب نباشد؛ چرا؟ چون راکد شدیم و از ارزش هایمان 
دور ماندیم. حال خوب دســت انداز اســت؛ وقتی در 
منطقــه امن گیر می کنیــم و از ارزش هایمان فاصله 
می گیریم. بدتر این اســت که بــه خودمان هم حق 

می دهیم رفتاری راکد انتخاب کنیم.
مثــلًا از مادری می پرســند: »چرا بچــه ات را بغل و 
نوازش نمی کنــی؟« می گوید: »من حوصله خودم را 

هم ندارم؛ چه برسد به بچه«
- »چرا غذاهایت تکراری اســت؟« - »حس و حالش 

نیست«
دلیل هایی که در این پاســخ ها آمد، نشــان می دهد 
تلــه حال خوب تا چه حد می توانــد عاملیت را از ما 
بگیرد و ما را به رخوت برســاند. زندگی می توانست 
هیجان و کنجکاوی بیشــتری داشته باشد؛ اگر این 
شــعار را از جلوی چشــممان برمی داشتیم که من 
 می توانــم عملکرد خوبی داشــته باشــم؛ اگر حالم 

خوب باشد!
  آیا حال خوب بد است؟

حال خوب بد نیست؛ اما مسئله منتظرنماندن است! 
حال خوب، خوب اســت اما اگر هــم حالمان خوب 
نباشــد، باز هم می توانیــم زندگی مان را خوب پیش 
ببریم. اگر در حال خــوب گیر کنیم، مجبوریم صبر 
کنیم تا حال خوب از راه برســد تا بتوانیم یکســری 
کارهــا را انجام بدهیم و گاهی این حال خوب به این 

سادگی ها پیش نمی آید. گاه گاهی می آید.

گیر تله حال خوب نیفتیم

ادبیات

  مسابقات لیگ قایقرانی کانوپولو

دانستنی

چگونه در هوای سرد، گرم بمانیم؟

 از آنجــا که افزایش اختلاف دمای بدن و محیط ســرد 
پیرامون، باعث می شود که گرمای بدن سریع تر از دست 
بــرود، حفظ دمــای طبیعی بدن به چالــش بزرگ تری 
تبدیل می شود. بنابراین، زمانی که هوا سرد است، برخی 
از راهکارهای دفاعی هم لازم است تا بدن گرمای خود را 

در تعامل با محیط از دست ندهد.
دو نفر با دمای بدنی کاملًا مشــابه در یک محیط یکسان 
ممکن است درک متفاوتی از دما نشان دهند. یکی از این 
دو شخص ممکن است حس کند از سرما در حال یخ زدن 

است، در حالی که فرد دیگر کاملا راحت به نظر برسد.
متخصصــان معتقدند گذشــته از بازخوردهای حســی 
مختلف افراد، واکنش های فیزیولوژیک طبیعی به ســرما 
همچنین می تواند به ســازگاری های رفتاری مانند لباس 
گرم پوشیدن مربوط باشــد. با پوشیدن لباس گرم، بدن 
می توانــد دمای 3۷ درجــه را حفظ کنــد و در نتیجه 

احساس گرما می کنید.
 آنچه بدن انجام می دهد

خون با حمل مواد غذایی، اکســیژن و سایر مواد مغذی 

در بدن جریان می یابد. این روند حمل و ارائه مواد مغذی 
در بدن، همچنین گرمای تولیدشــده در ماهیچه ها را به 

پوست می رساند که از آنجا آزاد می شود.
در محیط  های ســرد، بدن برای حفظ گرمای اندام های 
حیاتــی، جریان خون را به بالاتنه بازمی گرداند و در عین 
حال، تمرکز گردش خون را در پوســت که نزدیک ترین 

اندام به محیط پیرامونی است، محدود می کند.
بدن از این طریق با به حداقل رســاندن میزان خونی که 
به پوســت می رود، از هدر رفتــن گرمای بدن جلوگیری 

می کند و  گرمای داخلی آن را افزایش می دهد.
یکــی دیگر از راهکارهای دفاعی بــدن برای گرم ماندن، 
افزایــش فعالیت عضلات اســت. این نیز بــه نوبه خود 
سوخت وســاز بدن را افزایش می دهد و گرمای بیشتری 
ایجاد می کند. بر فرض لرزیدن ناخودآگاه هنگام سرمای 
شــدید و امثــال آن، نمونه هایی از این راهــکار دفاعی 

خودکار بدن است.
انــدازه بــدن، چاقی و فعالیــت متابولیکی بــدن نیز به 
میزان چشــمگیری بر نحــوه تجربه فردی شــخص از 
ســرما تاثیــر می گذارد. افــرادی که جثــه کوچک تر و  
تــوده چربی کمتری دارند، گرمای بیشــتری از دســت 
می دهنــد. اما افــرادی با جثــه بزرگ تر ممکن اســت 
توده عضلانی بیشــتری داشــته باشــند که تولیدکننده 
گرما اســت، یا چربی بیشتری داشته باشــند که مانند 
 پوشــش اضافی عمل می کند و موجب می شــود گرمای 

کمتری هدر رود.

  چه کارهایی می توانیم انجام دهیم؟
برای دســتیابی به احســاس گرما و حفظ آن، می توان 

لباس، فعالیت بدنی یا تغذیه را تغییر داد.
رایج تریــن کاری کــه مردم برای حفــظ گرما می کنند، 
پوشــیدن پالتو، کلاه و دستکش اســت. در واقع، نقش 
لباس های زمســتانی صرفاً گرم کردن بدن نیست، بلکه 
بیشــتر به نوعی برای جلوگیری از اتلاف گرمای بدن به 

محیط پیرامون عمل می کنند.
بر خلاف باور عمومی، ســر انســان در مقایســه با سایر 
اعضای بدن، منبع اتلاف گرما نیســت. اگر بتوان بالاتنه 
یا قســمت میانی بدن را گرم نگه داشت، می توان گردش 
خون را در اندام ها حفظ کرد و در نتیجه، بازوها، دست ها، 

ران ها و بخش های پایینی پاها گرم می مانند.
فعالیت بدنی نیز باعث انقباض ماهیچه ها می شود و مواد 
مغذی بیشــتری را تجزیه می کند که باعث تولید گرمای 
بیشــتر می شود. شاید متوجه شده باشید که وقتی بر اثر 
ســرما کمی در جای خود حرکــت و فعالیت می کنید، 

گرم تر می شوید. 
البته فعالیت بدنی یا لباس، دمای بدن را افزایش می دهد 
و منجــر به افزایش تعریق و از دســت دادن گرمای بدن 
هم می شــود. خوردن غذا هم باعــث افزایش تولید گرما 
در بــدن می شــود. روند تجزیــه غذا دمای بــدن را به 
آرامی افزایش می دهد. به گــزارش ایندیپندنت، افرادی 
که بــه طبیعت گردی و اتــراق در دل طبیعت می روند، 
گاهی اوقات برای اینکــه گرم بمانند، پیش از خواب نیز 

میان وعده ای صرف می کنند.

امروزه زندگی آنچنان ســریع و پرمشغله شده که دیگر 
مجالی برای ســرخاراندن هم پیدا نمی شــود، ریتم تند 
زندگــی و وقت کم روزانه برای انجام بســیاری از کارها 
موجب می شود که بسیاری از ما در برخی از ساعات روز 
حالتــی از ناراحتی توأم با عصبانیت از خود بروز دهیم و 
نتوانیم آرامش خود را حفظ کنیم. تنها عوامل بیرونی و 
محیطی و پیرامونی نیستند که بر حالات روحی ما تأثیر 
گذارند بلکه غذایی که می خوریم نیز نه تنها در سلامت 
جسمانی بلکه در تأثیرگذاری بر خلق و خو و احساسات 

ما نیز نقش مهمی ایفا می کند. 
در حالــی کــه برخی از غذاهــا قدرت تقویــت روحیه 
ما را دارند، برخی ممکن اســت به احســاس خشــم و 
تحریک پذیــری کمک کنند. اما به یاد داشــته باشــید 
که واکنش های فردی به غذاها می تواند متفاوت باشــد 
و توجه به ســیگنال های بدن ضروری است. انتخاب های 
آگاهانــه و گنجاندن انواع غذاهای غنی از مواد مغذی در 
رژیم غذایی می تواند به سلامت جسمی و روحی و روانی 
کمک کند. در این مطلب به فهرســتی از غذاها اشــاره 
کرده ایم که ممکن است بر خلق و خوی شما تأثیر منفی 
بگذارند و بهتر است برای داشتن حالتی هماهنگ و شاد 

از خوردن آن ها اجتناب کنید.
 غذاهای فرآوری شده و غذاهای شیرین

غذاهای فرآوری شــده و غذاهای شــیرین ممکن است 

باعث افزایش سریع انرژی شــوند، اما این افزایش اغلب 
می تواند با تأثیرات نامطلوبی هم از نظر جســمی و هم از 
نظر روحی و روانی همراه باشــد. غذاهای بسیار فرآوری 
شــده، مملو از قندهای تصفیه شده، می توانند منجر به 
نوســانات در سطح قند خون و در نتیجه نوسانات خلقی 
و تحریک پذیری شوند. برای تثبیت سطح انرژی و حفظ 
خلق و خوی متعادل، غذاهای کامل و فرآوری نشــده را 

انتخاب کنید.
  کافئین بیش از حد

در حالی کــه یک فنجان قهوه برای بســیاری می تواند 
صبح خوب و پرانرژی را رقــم بزند، مصرف بیش از حد 
کافیین می تواند باعث ایجاد احساس بی قراری، اضطراب 
و حتی عصبانیت شود. کافئین محرکی است که می تواند 

الگوهای خواب را مختل کند و به افزایش سطح استرس 
کمک کنــد. مصرف کافئیــن خود را محــدود کنید و 
چای های گیاهــی یا گزینه های بــدون کافئین را برای 

تجربه ای آرام تر انتخاب کنید.
  چربی های بسیار فرآوری شده

چربی هــای ترانس و چربی های اشــباع شــده موجود 
در بســیاری از غذاهای ســرخ شــده و فرآوری شــده 
می تواننــد بــر خلق و خــو و ســلامت روان تأثیر منفی 
بگذارند. این چربی ها ممکن اســت به بــروز التهاب در 
بــدن کمک کنند، بــر عملکرد مغز تأثیــر بگذارند و به 
طور بالقــوه منجر به تحریک پذیری شــوند. چربی های 
ســالم تری مانند آن هایی که در آووکادو، آجیل و روغن 
 زیتــون یافت می شــود را برای بهبود ســلامت عاطفی 

انتخاب کنید.
  غلات صبحانه با قند بالا

غلات صبحانه که حاوی قندهای افزوده بالایی هســتند 
ممکن اســت باعــث افزایش ســریع انرژی شــوند؛ اما 
می توانند منجر به کاهش انرژی در اواســط صبح شوند. 
افزایش ســریع و کاهش متعاقب آن در سطح قند خون 
می تواند باعث تحریک پذیری و مشــکل در تمرکز شود. 
غلات ســبوس دار و کم قند را انتخاب کنید یا گزینه های 
صبحانه غنی از پروتیین را برای حفظ ســطح انرژی در 

طول صبح انتخاب کنید.

جزئیــات مربوط بــه رم و رنگ بندی شــیائومی 14 
 اولترا فاش شــد تا این گوشــی یک قدم به رونمایی

نزدیک تر شود.
یک افشــاگر جزئیات رم مدل های مختلف شیائومی 
14 اولتــرا از جمله مدل ویژه بــا فریم تیتانیومی را 
فاش کرده اســت. مــدل تیتانیومی صرفــاً در یک 
کانفیگ بــا 1۶ گیگابایت رم و یــک ترابایت فضای 
ذخیره ســازی دردســترس خواهــد بــود و قیمت 
 آن قــرار اســت 500 یــوان )۷0 دلار( بیشــتر از 

بقیه  مدل ها باشد.

طبق پســتی در شــبکه ی اجتماعی ویبو، شیائومی 
14 اولتــرا علاوه بر مــدل تیتانیومــی، در رنگ های 
ســفید )با پنل پشــتی چرم( و آبی )با پنل پشــتی 
شیشــه ای( دردســترس خواهد بود. مدل های دیگر 
با 25۶ و 512 گیگابایت فضای ذخیره ســازی، فقط 
 در رنگ های مشــکی و سفید با پنل پشتی از جنس 

شیشه عرضه می شوند.
انتظــار مــی رود که گوشــی شــیائومی مــدل 14 
اولترا در 22 فوریه )3 اســفند( معرفی شــود. طبق 
اطلاعات فاش شــده، این گوشی مشخصات مشابهی 
با شــیائومی 14 پرو دارد، به جز سنسور یک اینچی 
در دوربیــن اصلــی )در مقایســه بــا 1٫31/1 اینچ 
 در مــدل پرو( و فاصله کانونی بیشــتر برای دوربین 

تله فوتو در مدل اولترا. 
قیمت گوشی مدل شیائومی 14 اولترا هنوز مشخص 
نیست ولی این محصول بی شک می تواند در فهرست 
بهترین گوشی شــیائومی و همچنین بهترین گوشی 

بازار جای بگیرد.


